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مدیرعامل صنایع چوبی تک درخت مطرح کرد:

تولید محصولات چوبی با رویکرد علمی و تخصصی

مدیرعامل صنایع چوبی تک درخت گفت: مبدع مجموعه ای هستیم که در 
حوزه صنایع چوب موفق شدیم با تکیه بر روش های علمی و نوین، تمام فرایندهای 
طراحی و تولید را انجام دهیم؛ لذا توانسته ایم در شش حوزه تخصصی، نیازهای 

موجود در حوزه چوب را فراهم کنیم.
در شرایطی که شدیدا دچار بی ثباتی اقتصادی و انواع تحریم ها هستیم، تولید 
یکی از کلیدهای بزرگ حل مشکلات و حرکت در مسیر ثبات اقتصادی است و 
باتوجه به اهمیت این موضوع چند سالی است که عنوان تولید در شعارهای سال 

محوریت دارد.
البته در حوزه تولید توجه به برخی موارد باعث بهینه سازی و افزایش بهره وری 
می شود که نیازسنجی، به روز بودن و تکیه بر علم و فناوری، در کنار استفاده از 

تجارب عملی، ازجمله آن ها به شمار می آید.
محمد پاشایی در تبریز زاده شد و در ادامه مسیر طلبگی به قم مهاجرت کرد و در 
این شهر هدف تازه ای را در حوزه تولید و اشتغال زایی در پیش گرفت تا با تلاش بی 
وقفه فعالیت هایش گرهی از مشکلات موجود جامعه باز کند، در ادامه گفت وگو با 

این کارآفرین و فعال اقتصادی خوش ذوق و خلاق را خواهیم خواند.
فعالیت شش خط تولید تخصصی

محمدپاشایی درباره حوزه فعالیت خود اینگونه عنوان کرد: از حدود هفت سال 
پیش فعالیت اقتصادی را در زمیه صنعت چوب آغاز کرده و این کوشش همواره در 
مسیر توسعه بوده و در حال حاضر در زمینه های مختلف طراحی، تولید و اجرای 
دکوراسیون چوبی مسکونی، اداری، تجاری و همچنین در حوزه محصولات دکوراتیو 
چوبی، انواع درب داخلی، سرویس خواب و محصولات رنگ و ممبران فعالیت داریم.
مدیرعامل صنایع چوبی تک درخت ادامه داد: قبل از طلبگی تحصیلاتم در حوزه 
مکانیک، ساخت و تولید بود و با پیشینه ای که خانواده ام در حوزه تولید داشتند، 
تصمیم گرفتم به حوزه تولید وارد شوم، از آنجایی که قم مرکز صنایع چوبی است و 
از طرفی نیاز به توسعه داشته و دارای بافت فرسوده زیادی است، نیازسنجی کرده و 

حوزه چوب را برای فعالیت انتخاب کردم.
این فعال اقتصادی عنوان کرد: "تک درخت" دارای شش خط تولید مجزا است 
که هر کدام در یک حوزه تخصصی فعالیت دارند و فضای انبار نگهداری مواد اولیه 
و محصولات تولیدی نیز بصورت جداگانه تعبیه شده است؛ البته در ابتدا تنوع و 

ظرفیت خطوط محدود بود و رفته رفته کار را توسعه دادیم.
وی ادامه داد: بخش عمده ای از خدمات شرکت مختص تولید انواع کابینت است 
و محصولات دکوری ام دی اف با طرح های به روز و متناسب با سفارش و دلخواه 
مشتری تولید می کند، یکی دیگر از خطوط تولیدی نیز به تولید سرویس خواب 

اختصاص یافته و در آن انواع تخت های تاشو و کم جا تولید می شود.
پاشایی بیان کرد: سیسمونی چوبی و سرویس خواب کودک و نوجوان، درب های 
داخلی ساختمان، انواع دکور و کتابخانه های چوبی و دکوراسیون ساختمان و 
آلاچیق های چوبی از دیگر محصولات تولیدی ما است، هرچند تولیدات ما منحصر 
در این موارد نیست و محصولات دست ساز چوبی مانند انواع ظروف پذیرایی، 

کوکسای، سینی، محصولات روستیک و دکوراتیو و همچنین محصولات منحصر به 
فرد با چوب طبیعی هم در این مجموعه تولید می شود که گزینه هایی مناسب برای 

استفاده در منزل، محل کار و همچنین هدیه و یادگاری هستند.
اشتغالزایی مستقیم و غیرمستقیم برای ۸۱ نفر

وی با بیان اینکه چهار مهندس معمار و هفت طراح تحصیل کرده در مجموعه "تک 
درخت" مشغول به فعالیت هستند، خاطرنشان کرد: این واحد تولیدی برای ۳۶ نفر 
به طور مستقیم و ۴۵ نفر به صورت غیرمستقیم در سطوح مختلف اشتغالزایی کرده 
است. مدیرعامل صنایع چوبی تک درخت تاکید کرد: یکی از ویژگی های منحصر به 
فرد ما این است که اولین مجموعه ای در استان هستیم که با استفاده از نرم افزارهای 
تخصصی و سفارشی شده فرآیندهای تولید را پیش می بریم و همچنین فروش 

شرایطی و قسطی نیز جزئی از مزایای این مجموعه است.
وی با تاکید بر اینکه تلاش مجموعه تکیه بر رویکردهای علمی است، افزود: این 
مهم، مجموعه را در برخی شاخصه ها منحصر به فرد و متمایز می کند، با استفاده از 
توان برنامه نویسان داخلی چند نرم افزار تخصصی را تلفیق کرده و به توانمندی های 
جدیدی دست یافته ایم که نه تنها پاسخگوی نیازهای امروز ما است، بلکه در آینده 
افق های جدیدی را در صنعت دکوراسیون ترسیم خواهیم کرد و همچنین تمام 
مراحل از ابتدا تا تحویل سفارشات به صورت سیستماتیک بوده و طراحی ها نیز در 
فضای نرم افزار با ابعاد و اقتضائات واقعی بازنمایی شده و میزان خطا در ساخت را 

به حداقل رسانده ایم. 
پاشایی ادامه داد: هر نیروی جدیدی که وارد مجموعه می شود حتی در صورت 
داشتن تحصیلات عالیه مرتبط، باز هم از یک تا سه ماه تحت آموزش قرار می گیرد تا 

آشنایی کافی را با سیستم ها و فرایندهای مجموعه بیابد.
فروش محصولات  با شرایط و اقساط دلخواه  مشتری

این فعال اقتصادی با بیان اینکه در شرایط موجود که قدرت خرید عموم هموطنان 
تا حدود زیادی کاهش یافته است، سعی مان بر این بوده تا حامی مشتریان خود 
باشیم، خاطرنشان کرد: برای اینکه اقشار مختلف امکان استفاده از محصولات تک 
درخت را داشته باشند، فروش با شرایط و اقساط دلخواه را در شبکه فروش به کار 

گرفته ایم.
وی ادامه داد: علاوه بر اینکه افراد می توانند برای منازل خود از تولیدات ما بهره 
ببرند امکان همکاری با انبوه سازان در پروژه های ساختمان های مسکونی، تجاری 
و اداری نیز وجود دارد، ضمن اینکه دکور و محصولات مورد نیاز ادارات هم در این 

مجموعه تولیدی ساخته می شود.
مدیرعامل صنایع چوبی تک درخت یادآور شد: کارخانه تولیدی تک درخت در 
شهرک صنعتی ثامن الائمه علیه السلام، فاز دو، کوچه 19 واقع شده و مشتریان و 
همکاران می توانند با مراجعه به نمایشگاه مرکزی شرکت واقع در بلوار شهید کبیری 
یا تماس با شماره 02537209444 و همچنین دفتر خدمات تخصصی کابینت 
واقع در سایت تخصصی خدمات صنایع چوب با شماره 02537212656 با این 

مجموعه ارتباط برقرار کنند.

رئیس شورای اسلامی شهر قم هشدار داد:

مشکلات پردیسان درطرح 
۵۶۰ هکتاری تکرار نشود!

آیت الله نوری همدانی در دیدارتعدادی از نمایندگان مجلس:

مردم از نظر معیشت و وضع زندگی در مضیقه هستند

اختلاف مالک و مستأجردو قربانی گرفت؛

نزاع خونین مرگبار درمنطقه نیروگاه قم
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رئیس پلیس فتای استان قم هشدارداد:

شهروندان فریب کلاهبرداران
 تحت عنوان حراج آنلاین را نخورند 

رئیس پلیس فتا استان قم در خصوص کلاهبرداری تحت 
عنوان حراج آنلاین، تخفیف ویژه آخر فصل و قیمت هایی 
علی  سرهنگ  داد.  هشدار  شهروندان  به  نکردنی  باور 
موالی گفت: مجرمان سایبری با تبلیغات گسترده در فضای 
طرح های  و  قیمت  ارزان  کالا های  فروش  ارائه  با  مجازی، 
وسوسه انگیز و تخفیفات چشمگیر پوشاک، کیف، کفش، 

در شبکه های اجتماعی قصد تطمیع شهروندان را داشته 
سرهنگ  می کنند.  کلاهبرداری  آن ها  از  طریق  این  از  و 
و  اجتماعی  مهندسی  با  سایبری  مجرمان  افزود:  موالی 
چرب زبانی اعتماد خریدار را جلب کرده و از او می خواهند 
از  و پس  واریز کرده  را  پول کالای سفارشی خود  از  نیمی 
فتا  پلیس  رئیس  کنند.  واریز  را  وجوه  مابقی  کالا  دریافت 

رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: باید همه همت کنند 
تا مشکلات پردیسان از جمله مسئله کاربری های تجاری در 
اجرای طرح 560 هکتاری مسکن تکرار نشود.  دکتر حسین 
اسلامی در شصت و پنجمین جلسه علنی و رسمی شورای 
کشور  در  افتاده  اتفاق  وقایع  به  اشاره  با  قم  شهر  اسلامی 

اظهار داشت: روز ۱۲ آذر قانون اساسی جمهوری اسلامی به 
تصویب رسیده و این قانون بزرگ ترین ثمره جمهوری اسلامی 
است. وی ایران را تنها کشوری دانست که نماینده تمام اقشار 
تعجب  جای  افزود:  و  داشتند  حضور  آن  قانون  تصویب  در 
است که امروز بعضی از این اقشار به عنوان معاند در مقابل 

  

با تأکید بر  رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم 
جبران خسارت ۲0 میلیارد تومانی سازمان آتش نشانی در شهرک شکوهیه 
بابت  ارائه می دهد که  ایمنی در شهرک شکوهیه  گفت: شهرداری خدماتی 
امراللهی  آن عوارض نمی گیرد و حتی خسارت ها جبران نمی شود. روح الله 
در شصت و پنجمین جلسه علنی و رسمی شورای اسلامی شهر قم، با اشاره 
به مشکلات منطقه پردیسان اظهار داشت: پیگیری های امام جمعه پردیسان 

شهردار قم گفت: برای حمل و نقل پیرامون حرم مطهر و سرویس مدارس و 
سرویس های خاص در قم 50 ون خریداری می شود. دکتر سیدمرتضی سقاییان 
نژاد در شصت و پنجمین جلسه علنی و رسمی شورای اسلامی شهر قم، به لزوم 
خرید 50 دستگاه ون در بازه زمانی مشخص اشاره کرد و اظهار داشت: ون مربوط 
تاکسیرانی یک بخش خصوصی محسوب  ناوگان  و  بوده  تاکسیرانی  ناوگان  به 
می شود. وی با بیان اینکه قرار نیست شهرداری بخش خصوصی را نیز بر عهده 

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم:
خسارت سازمان آتش نشانی در شهرک شکوهیه را جبران شود

شهردار قم  خبرداد:
استفاده از ۵۰ دستگاه ون جدید در مسیرهای پیرامون حرم مطهر 
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استاد حسن آهنگران دارای نشان درجه یک هنری بود؛

خوشنویس برجسته قمی درگذشت 
وی اساتید برجسته رشته خوشنویسی کشور بود

در نظر دارد ۳ باب سوله را از طریق مزایده عمومی با مشخصات و شرایط کلی زیر به اشخاص واجد شرایط واگذار نماید.
موضوع مزایده: واگذاری  ۳ باب سوله با کاربری خدماتی واقع در شهرک صنوف بلوار تلاشگران خیابان 20 متری .

مبلغ پایه مزایده طبق نظر کارشناس رسمی دادگستری ، میزان تضمین شرکت در مزایده به شرح ذیل می باشد:

مبلغ و نوع تضمین شرکت در مزایده :
مبلغ تضمین شرکت در مزایده می بایست به صورت ضمانتنامه بانکی در وجه سازمان )با حداقل اعتبار ۳ماه( یا واریز وجه نقد به حساب بانک ملی شعبه 

میدان تره بار  به شماره 011۵۴2708900۴ بنام سازمان میادین میوه و تره بار می باشد که باید به ضمیمه  پیشنهاد تسلیم گردد.
- مبلغ خرید اسناد مزایده 1/000/000 ریال می باشد و شرکت کننده مي بایست مبلغ آن را به شماره حساب 011۳127۵88001 بانک ملی به نام 

سازمان میادین شهرداري قم واریز نماید. هزینه خرید اسناد مزایده غیرقابل استرداد می باشد .
- فروش اسناد از مورخ ۱40۱/09/۱9 لغایت ۱40۱/09/۲9 می باشد.

نحوه پرداخت: برنده مزایده می بایست ۵0% مبلغ پیشنهادی را نقداً و الباقی مبلغ را بصورت ماهیانه در 12 قسط  پرداخت نماید .
-مشخصات  کلی سوله ها  به شرح زیر می باشد :

اسکلت غرف فلزی با سقف ورق گانوانیزه و پوشش داخلی آن پشم شیشه می باشد . کف آن بتنی و بدنه تا 1/2 متر سنگ و مابقی بدنه سفید کاری و 
نمای آجری ، درب اصلی آن از نوع کرکره برقی می باشد ، جنب سوله یک اتاق اداری و سرویس بهداشتی در همکف و روی آن یک اتاق اداری احداث 

گردیده ، سوله ها دارای حیاط سازی که پوشش کف آن بتنی و دیوار های پیرامونی آن آجری و هر سوله دارای انشعاب آب ، برق و گاز می باشد . 
محل دریافت اسناد و تسلیم پیشنهادها : قم- جاده قدیم قم تهران- روبروی بهشت معصومه) س ( - بلوار شهید رجایی میدان بزرگ میوه و تره بار 
شهید رجایی- ساختمان اداری سازمان میادین- امور قراردادها جهت دریافت اسناد مراجعه نمایند / همچنین جهت تسلیم پیشنهادها به آدرس فوق 

دفتر حراست سازمان مراجعه شود . 
-پیشنهاد دهندگان باید یک نسخه از اسناد مزایده را دریافت و با قید قبولی و بدون قید و شرط ، امضا کرده و به پیشنهاد خود ضمیمه نمایند.عدم انجام 

این مهم از جانب هر یک از شرکت کنندگان باعث حذف آنان از فرایند مزایده مي گردد. 
-هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد و سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است .

جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن ۳۶۶۴1۳27  )02۵( تماس حاصل فرمایید.
مهلت تحویل اسناد و تسلیم پیشنهادات:  تا پایان وقت اداری روز پنج شنبه مورخ ۱40۱/۱0/0۱ می باشد .

-سایر اطلاعات و جزئیات دراسناد مزایده موجود می باشد .  

روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم

آگهی مزایده ) نوبت دوم (

 شناسه آگهی :1423113

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم 

معاون رئیس جمهوردرجمع دانشجویان قمی:
به دنبال انداختن مشکلات

 به گردن مسئولان گذشته نیستیم 
معاون رئیس جمهور با بیان اینکه 
به دنبال برخورد با فساد هستیم، 
گفت: مــا از مشــکلات اقتصادی 
موجود در کشــور دفاع نمی کنیم 
و به دنبال انداختن مشــکلات به 
گردن مسئولان گذشته نیستیم 
اما باید گفــت کــه بزرگترین خط 
جمهــور  رئیــس  شــخص  قرمــز 
معیشت مردم است.  امیرحسین 

آیت الله جوادی آملی :
مسئولین باید برای حل مشکلات 

اقتصادی ملت تلاش کنند 

2

آیت الله رئیسی در آیین تجلیل از خانواده های شهدای مدافع امنیت:

دستاورد خون پاک شهدای امنیت
ناامیدی دشمن بود

 آیت الله جوادی آملی تصریح کرد: 
اگــر بین مردم و نــان مردم فاصله 
بیافتد دیگر خبری از دین نخواهد 
بــود، اقتصاد یعنی نــان مملکت، 
دینــداری مــردم بــدون اقتصــاد 
ســخت اســت. حجت الاسلام و 
المسلمین محمد اشرفی اصفهانی 
روز پنج شنبه هفدهم آذرماه با آیت 
الله جوادی آملــی  دیدار و گفتگو 

 رئیــس جمهــور بــا بیــان اینکه 
آرامش و امنیت امروز شهرهای ما 
به برکت خون جوانان عزیزی است 
که در برابر هجوم اغتشاشــگران 
ایستادند، اظهار داشــت: اگر چه 
غم از دســت دادن آنهــا برای مان 
بسیار دشوار اســت، اما دستاورد 
خون پاک آنها ناامیدی دشمن بود. 
آیت الله ســید ابراهیم رئیســی  22
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معضل شکاف طبقاتی
تبعیض  نظام  توانست  سختی  به  گذشته  قرن 
نژادی و آپارتاید را ملغی کند و به تبعیض نژادی 
و تفاوت سیاه و سفید پایان دهد.آیا آثار فرهنگ 

طبقاتی کاملًا محو شده یا به اشکال و نام های دیگری باقی است؟ 
تاریخچه نظام های طبقاتی نشان می دهد که در همه کشورها،طبقات 
و کاست ها با مشخصه  هایی مثل درون  همسری و انتقال ارثی در شغل، 
اجتماعی  محرومیت های  و  تعامل  آن،  مراتب  سلسله  در  آیینی  وضعیت 
عرفی و مفاهیم یا تصورات فرهنگی از خلوص و آلودگی در درجه بندی افراد 
و تقسیم جامعه به این طبقات وجود داشته است که افراد آن طبقه یا کاست در 
رتبه های مختلف، حق گذر به رتبه های دیگر را نداشتند و باید شرایط ویژه ای 
را در رفتار و اعمال خود و رابطه با اعضای رتبه های دیگر رعایت کنند.مثلًا 
در سیستم کاست هندبرگرفته از هندوئیسم،مردم به چهار طبقه 1.کاهنان، 
2.شاهزادگان و جنگاوران،3.بازرگانان و صنعتگران و کشاورزان و 4.کارگران 
تقسیم شده و هر کس که در این چهار کاست طبقه بندی نشود، »نجس« یا 

فرد لمس ناپذیر )دالیت( محسوب می گردد.
در دین هندو، این طبقه بندی در وداها آمده است و مردم در هر یک از این 
طبقات که به دنیا بیایند نباید به شغل افراد طبقهٔ دیگر وارد شوند و نیز اجازه 
ندارند که با افراد طبقهٔ دیگر ازدواج کنند. طبق آموزه های دین هندو، اعمال و 
رفتار ما و کارهایی که در این جهان گردآوری می کنیم تعیین می کند در زندگی 
بعدی در کدام طبقه قرار گیریم.دولت هند طبق قانون اساسی جدید،سعی 
دارد این نظام طبقاتی را از بین ببرد ولی مردم معتقد به آیین هندو، آن را دستور 
دین می دانند.مانوسمریتی که مهم ترین و اصلی ترین کتاب قانون و شریعت 
هندو شناخته شده و قدمت آن دست کم به هزار سال قبل از میلاد مسیح باز 
می گردد، سیستم طبقاتی را به عنوان پایه نظم و قاعده جامعه تصریح و توجیه 
می کند که چهار طبقه برهمن ها، کشاتریاها، وایشیاها و شودراها از برهما، 
خدای خالق هندو نشأت گرفته است که گروه اول از سر و گروه دوم از دست و 
گروه سوم از پهلوها و ران های برهما و گروه چارم از پاهای برهما خلق شده و 
تمام امور کاری و خدماتی )نوکرانه( را انجام می دهند. این چهار گروه اصلی 
به حدود ۳,000 دسته و 2۵,000 دسته فرعی تر تقسیم می شوند که هر یک 
بر اساس شغل و حرفه شان رده بندی می شوند. خارج از سیستم طبقه بندی 
اجتماعی هندوها نیز آچهوت ها قرار دارند که با نام دالیت ها یا نجس ها نیز 

شناخته می شوند...
شکاف طبقاتی در غرب هم کم و بیش به شکل های مختلف تا قرن نوزدهم 
در ارتباط با قشر بندی اجتماعی به کار برده می شد. در نظام فئودالی غرب 
، در راس هرم شاه بعنوان فئودال بزرگی که در قدرت سیاسی را قبضه کرده 
بوده قرار می گرفت و پس از وی به ترتیب زمین دارانی که تابعیت شاه را گردن 
گذارده بودند و سپس هرم به دهقانان وابسته به زمین یا سرف ها منتهی 
می گشت و پایگاه هریک از این قشرهای زمین دار مشخص بود و در هر مرتبه 
حقوق و وظایف هر طبقه معین شده و موقعیت اجتماعی موروثی آنها طی 
قرون اعصار شکل گرفته و تثبیت شده بود.بعدها مارکسیست ها این طبقه 
بندی ها را با مبنای اقتصادی تحلیل کرده آن را حاصل شرایط طبقاتی هر 
دوره تاریخی و در زمان ما نبرد کارگر و سرمایه دار، پرولتاریا و بورژواها دانستند 
که نهایتا به پیروزی پرولتاریا و تشکیل حکومت جهانی کمونیسم منتهی می 
گردد.امروزه اگرچه این طبقه بندی ها از بین رفته ولی شکاف طبقاتی در 
شکل نابرابری اقتصادی ،آقا زادگی،رانت خواری و...خود را نشان داده و رنج 

مضاعفی را بر مردم نابرخوردار تحمیل می نماید...
به باور کارشناسان، طی دهه های گذشته فاصله طبقاتی افزایش پیدا کرده 
و میزان درآمد کشورهای ثروتمند که هفت برابر کشورهای فقیر بود،اکنون این 
شکاف درآمدی به ده برابر رسیده اگر در اواسط 19٨0تنها افراد مستمری  
بگیر در فقر زندگی می  کردندامروزه فقر به سراغ اغلب خانواده  ها آمده و 
مجموع دارایی 8 نفر از ثروتمندترین افراد جهان، برابر با دارایی نیمی از مردم 
کره زمین شده است؛ این نابرابری در سطح جهان بسیار معنادار است.عدالت 
اقتصادی به عنوان یکی از مهم ترین آرمان های بشری به  منظور از بین بردن 
فقر مطلق و ایجاد توازن و تعادل نسبی بین اقشار اجتماعی از دیرباز مورد 
توجه اندیشمندان و ادیان الاهی قرار داشته زیرا در جامعه ای که عدالت 
اقتصادی برقرار نباشد، رابطه محسوس میان تلاش افراد و میزان درآمد و رفاه 
وجود نخواهد داشت و گروهی با دسترسی به موقعیت  های مناسب و بهره  
مندی از امتیازات انحصاری، بخش قابل توجهی از منابع را به خود اختصاص 
خواهند داد و بدین طریق، فاصله بین اقشار اجتماعی با شتاب روزافزونی 
بیشتر خواهد شد و این برای دینی که مردم را بسان دندانه های یک شانه برابر 

دانسته و مزیت را فقط بر اساس تقوی می داند، قابل تحمل نیست.

چرا سفر رییس جمهور چین 
به عربستان پندآموز است؟

سفر رییس جمهور چین به عربستان برای برخی 
سیاسیون ایرانی که روابط ایران با روسیه و چین 

را همواره از منظری ایدئولوژیک تحلیل می کردند حتما باید پندآموز باشد. 
برخی دیپلمات های اصلاح طلب یا چهره های سیاسی چپ گرا در طول 
سال های گذشته همواره با طعنه و کنایه به روابط ایران با کشورهای شرقی می 
نگریستند و رابطه با شرق را تحقیر می کردند و در مقابل از لزوم احیای روابط با 
غرب سخن می گفتند. حال آنکه خود می دانستند که روابط با غرب بیشتر از 
هر چیز نیازمند تفاهم سیاسی و امنیتی با آمریکا و اروپا است که تجربه برجام 

نشان داد تا چه میزان پیچیده است.
این نوع نگاه اتفاقا کاملا ایدئولوژیک و یک جانبه است. نگاهی که واقعیت 
های صحنه را به سود باورهای سیاسی نادیده می گیرد و در عمل به دام آنچه 
که منتقدش بودند، می افتند. منتقدان سیاست خارجی ایدئولوژیک خود 
ایدئولوژی زده اند. آنگاه در تحلیل روابط متحدان همیشگی آمریکا با شرق و 

به ویژه چین و روسیه به تناقض گرفتار می شوند.
به همین دلیل و بر مبنای همین رویکردها ، روابط ایران و چین پس از سفر 
رییس جمهور چین به ایران در دولت آقای روحانی رو به افول می گذارد و حتی 
بعد از انتخاب آقای لاریجانی به عنوان نماینده ویژه این روابط در یک مسیر رو 
به جلو پیش نمی رود. چرا که واقعیت قدرت چین را غرب زودتر و بهتر از شرق 
درک کرده بود؛ آن گونه که هراس از چین را به خوبی در کلام ورفتار و سیاست 
مداران غربی و به ویژه ترامپ شاهد بودیم. متاسفانه پس از گذشت بیش از 
یک سال از روی کار آمدن دولت جدید همچنان با وجود تغییر نگاه، در سطح 

اجرایی و عملیاتی به اندازه کافی جدی نبوده ایم.
در  اقتصاد  اهمیت  که  هوشمند  و  گرایانه  واقع  خارجی  سیاست  یک 
دیپلماسی را به خوبی درک می کند هم باید قادر به پاسخ به تحولات و تغییرات 
در نظم جهانی در حوزه قدرت و امنیت باشد و هم منافع ملی کشور خود را در 
میانه این تغییرات پیدا کند. بزرگ ترین مانع چنین دیپلماسی، نگاه یکجانبه و 
غیر واقعی به موضوعات است که گاهی خود را در نقد سیاست ایران در مبارزه 
با بنیادگرایی وهابی نشان می دهد و زمانی هم در نگاه غیرواقعی به شرق و 

غرب. نادرست بودن این نگاه های یکجانبه اکنون به خوبی پیداست.
جنس روابط اعراب با چین و روسیه چه از جنس تاکتیک برای گرفتن امتیاز 
بیشتر از آمریکا باشد چه از جنس راهبرد که ذیل عبور از نظام تک قطبی قابل 
توضیح است، در نهایت از این جهت پند آموز است که سیاست خارجی جای 
ژست ها شیک و روشنفکری نیست. سیاست خارجی جای حداکثر شدن 

منافع امنیتی و اقتصادی است.
مدرس دانشگاه و فعال سیاسی

اخبار

استاد حسن آهنگران دارای نشان درجه یک هنری بود؛

خوشنویس برجسته قمی درگذشت 
استاد حسن آهنگران هنرمند قمی و چهره برجسته خوشنویسی کشور دارفانی 

را وداع گفت.
براساس این  گزارش، استاد حسن آهنگران از اساتید برجسته رشته خوشنویسی 

کشور، بعد از تحمل یک دوره بیماری در سن 80 سالگی به دیار باقی شتافت.
حسن آهنگران از خوشنویسان برجسته معاصر، سال 1۳21 در شهر قم متولد 
شد. او ۶۵ سال قبل این هنر ماندگار را در نزد استادان سید حسین میرخانی، سید 
حسن میرخانی و محمد حسین عطارچیان آموخت و در عصر ما از معدود هنرمندان 
پیشکسوت نسل طلایی خوشنویسی ایران محسوب می شد که علاوه بر تجربه یک 
بار کتابت قرآن کریم به خط نستعلیق، خوشنویسان بسیاری را در سراسر کشور 

تربیت کرد.
استاد آهنگران در هنر نقاشی و ردیف های سنتی موسیقی نیز تجربه داشت و از 
آثار او در حوزه خوشنویسی می توان به »دریای عطش«، خوشنویسی از اشعار استاد 
صائم کاشانی، »دل هست اینجا کبوتر«، خوشنویسی از اشعار استاد صائم کاشانی، 
»ره آوردی بر خطوط نستعلیق و شکسته چلیپایی«، خوشنویسی از رباعیات آیینی و 

تمثیلی استاد صائم کاشانی اشاره کرد.
رشته  در  هنری  یک  درجه  نشان  دارای  قم  خوشنویسان  انجمن  مؤسس 
خوشنویسی از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی بود و سال ها در منزل پدری خود در 

محله »عشقعلی« خیابان چهارمردان قم سکونت داشت.
 علی اصغر نظری حائل رئیس انجمن خوشنویسان قم در گفت وگو با با تأیید خبر 
درگذشت استاد حسن آهنگران هنرمند پیشکسوت خوشنویسی قم، گفت: استاد 
آهنگران از حدود دو هفته قبل به دلیل سابقه بیماری دیابت و تنفسی در بخش 
مراقبت های ویژه بیمارستان کامکار بستری شده بود و صبح روز پنجشنبه در سالروز 

شهادت حضرت فاطمه زهرا)س( دعوت حق را لبیک گفت.
وی تصریح کرد: این استاد برجسنه یک عمر تلاش خستگی ناپذیری در هنر 

خوشنویسی داشت و تمام زندگی خود را وقف هنر و فرهنگ کرده بود.
استاد  تدفین  و  تشییع  مراسم  جزئیات  افزود:  قم  خوشنویسان  انجمن  رئیس 

آهنگران هنرمند پیشکسوت خوشنویسی قم متعاقبا اعلام خواهد شد.

آیت الله جوادی آملی :

مسئولین باید برای حل مشکلات اقتصادی 
ملت تلاش کنند 

 آیت الله جوادی آملی تصریح کرد: اگر بین مردم و نان مردم فاصله بیافتد دیگر 
خبری از دین نخواهد بود، اقتصاد یعنی نان مملکت، دینداری مردم بدون اقتصاد 

سخت است.
حجت الاسلام و المسلمین محمد اشرفی اصفهانی روز پنج شنبه هفدهم آذرماه با 

آیت الله جوادی آملی  دیدار و گفتگو کرد.
آیت الله جوادی آملی  در این دیدار اظهار داشت: مرحوم کلینی روایتی را از پیامبر 
گرامی اسلام نقل کرده است که خدایا بین مردم و نان آنها جدایی نیانداز، اگر بین 
مردم و نان مردم فاصله بیافتد دیگر خبری از دین نخواهد بود، اقتصاد یعنی نان 

مملکت، دینداری مردم بدون اقتصاد سخت است.
آیت الله جوادی آملی ادامه داد: در زبان فارسی کسی که جیبش خالی است را 
گدا می گویند، کلمه گدا بار علمی ندارد، قرآن کریم از چنین شخصی با نام »فقیر« 
یاد می کند، فقیر یعنی کسی که ستون فقراتش شکسته است و قدرت قیام ندارد، 
ملتی که جیبش خالی باشد قدرت قیام نخواهد داشت لذا مسئولین باید برای حل 

مشکلات اقتصادی ملت تلاش کنند.
این مرجع تقلید شیعیان اذعان داشت: در یکی از دعاهای نورانی صحیفه 
سجادیه آمده است که خدایا آن توفیق را بده که ما »حُسن الولایه« داشته و 
»سوء الولایه« نداشته باشیم؛ حسن الولایه یعنی مدیریت خوب، مسئولیت 
خوب، یعنی فرد بتواند کسانی که زیرمجموعه و تحت امرش هستند را خوب 
اداره کند. هر کسی در حوزه کاری خودش به نوعی والی است. انشاء الله با 
توجه به سرمایه های عظیم کشور با مدیریت خوب، مشکلات جامعه هر چه 

سریعتر رفع شود.
 

ایزدخواه نماینده تهران :

وزارت کشور نمی تواند بانی تشکیل
 کمیته حقیقت یاب باشد

نماینده مردم تهران در مجلس گفت: خود وزارت کشور یک طرف ماجرا است و 
نمی تواند بانی تشکیل کمیته حقیقت یاب باشد، البته می تواند عضو باشد که قطعا 
عضو است و حضور دارد اما کار باید دست یک نهاد ترجیحاً غیردولتی باشد. برای 
مثال پیشنهاد من این است که سازمان تبلیغات اسلامی کمیته حقیقت یاب تشکیل 

دهد. 
روح الله ایزدخواه نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی در گفت وگویی، 
در رابطه با تشکیل کمیته حقیقت یاب توسط وزارت کشور و انتظار برای حضور 
نمایندگانی از معترضان در آن، گفت: به عقیده من اگر قرار بر تشکیل کمیته 
حقیقت یاب باشد، چنین اقدامی باید توسط یک مرجع بی طرف انجام شود و 

دبیر خانه  یا مرکز فعالیتش در یک نهاد دیگر باشد.
وی ادامه داد: خود وزارت کشور یک طرف ماجرا است و نمی تواند بانی تشکیل 
کمیته حقیقت یاب باشد، البته می تواند عضو باشد که قطعا عضو است و حضور دارد 
اما کار باید دست یک نهاد ترجیحاً غیردولتی باشد. برای مثال پیشنهاد من این است 
که سازمان تبلیغات اسلامی کمیته حقیقت یاب تشکیل دهد و دبیرخانه این کمیته 

در این سازمان استقرار پیدا کند.
ایزدخواه در پاسخ به اینکه »آیا نیاز به تشکیل چنین کمیته ای از سوی قوه 
قضاییه نیست؟«، اظهار داشت: قوه قضاییه ابزار خودش را دارد و در حال تشکیل 
جلسات دادگاه است، در آنجا هم بالاخره کار قاضی همین حقیقت یابی است. اما 
اگر قرار است خارج از این روال یک کمیته حقیقت یاب تشکیل شود بهتر است در 
یکی از نهادهای غیردولتی قرار بگیرد که پیشنهاد من سازمان تبلیغات اسلامی 

است.
نماینده مردم تهران در رابطه با »مطالبه حضور نمایندگان معترضان و یا گروه های 
سیاسی« تاکید کرد: بله حتما باید حضور داشته باشند و نیاز است از آن هایی 
که معترض و گله مند هستند برای عضویت در کمیته حقیقت یاب دعوت شوند. 
این قطعا به نفع کشور است و مانع از تشدید خشونت و عصبیت در کف خیابان 

می شود.
 

رئیس سازمان انرژی اتمی:

تحریم ها لغو شود به تعهدات برجامی 
برمی گردیم 

رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: روزی که تحریم ها را لغو کنند ما نیز به تعهدات 
در قالب برجام برمی گردیم.

محمد اسلامی با اشاره به بهانه جویی های طرف مقابل برجام افزود: با امضای 
برجام قرار بود ادعا های بی پایه و اساس غربی ها درباره فعالیت های صلح آمیز 

هسته ای ایران پایان یابد، اما اینطور نشد.
وی درباره قطعنامه جدید شورای حکام مبنی بر همکاری نکردن ایران با آژانس 
بین المللی انرژی اتمی گفت: نظارت آژانس در همه سایت های ما بر اساس ضوابط 
بین المللی، برقرار است و خود آژانس نیز 1۶ بار در گزارش های رسمی تأکید و تایید 
کرده است که انحرافی در فعالیت های هسته ای جمهوری اسلامی ایران مشاهده 

نکرده است.
رئیس سازمان انرژی اتمی درباره این قطعنامه اضافه کرد: این همان متن هایی 
است که صهیونیست ها می نویسند و وجاهت سازمان های بین المللی با نفوذ 
لابی های صهیونیست، بی اعتبار می شود که این نیز از نوبرانه های محیط سیاسی 

و امنیت بین الملل است.

عبدالحسین فخاری*

سعید آجرلور*

 رئیس جمهور با بیان اینکه آرامش و امنیت امروز شهرهای ما به برکت خون جوانان 
عزیزی است که در برابر هجوم اغتشاشگران ایستادند، اظهار داشت: اگر چه غم از 
دست دادن آنها برای مان بسیار دشوار است، اما دستاورد خون پاک آنها ناامیدی 

دشمن بود. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی عصر پنجشنبه در آیین تجلیل از خانواده های معظم 
شهدای مدافع امنیت که در مسجد سلمان ریاست جمهوری برگزار شد، با تسلیت ایام 
شهادت حضرت فاطمه زهرا )س( اولین شهیده دفاع از ولایت، شهدای مدافع امنیت 

را پیروان صدیق آن حضرت توصیف کرد.
رئیس جمهور با اشاره به شکست دشمنان در جنگ هشت ساله و همچنین ناکامی 
آنها در توطئه های چهل سال اخیر، اظهار داشت: دشمن قصد داشت در جنگی 
ترکیبی و توطئه ای جدید، ارزش ها، انقلاب اسلامی و مردم را مورد هجوم قرار دهد، 

اما فرزندان بصیر ملت در مقابل این هجمه ایستادگی کردند.
وی افزود: دشمنان می خواستند نسخه ای که در برخی کشورها اجرا کرده بودند در 
ایران اسلامی با شعارهای توخالی و فریبنده اجرا کنند، غافل از اینکه اینجا مردان، 
زنان و جوانان سلحشوری هستند که با احساس مسئولیت پای انقلاب و ارزش ها و 

کشور خود ایستاده اند.
رئیس جمهور گفت: دشمن در حوادث اخیر داعش وار به جان انقلاب و مردم افتاد 
و نهایت عناد و سبوعیت و حقد و کینه نسبت به جریان ارزشی و جبهه انقلاب را به 

نمایش گذاشت.
آیت الله رئیسی اظهار کرد: امروز اگر وضعیت شهرهای ما آرام است و در امنیت قرار 
داریم، به برکت خون جوانان عزیزی است که در برابر هجوم اغتشاشگران ایستادند. وی 
ادامه داد: البته اگر چه غم از دست دادن آنها برای مان بسیار دشوار است، اما دستاورد 

خون پاک آنها ناامیدی دشمن بود.
رئیس جمهور با بیان اینکه شهدا قبل از شهادت، شهید زندگی کرده اند، تصریح کرد: 
تمام ابعاد زندگی نورانی شهدا، موضع گیری آنها، دشمن شناسی و نگاه شان به مسیر 
ولایت، پیروی از امام و حرکت در مسیر انقلاب و خدمت به مردم، به ویژه دستگیری از 

محرومان، سرشار از خیر و برکت است و شهادت قله مسیر حرکت آنها بود.
آیت الله رئیسی ایستادگی و مقاومت پای دین و ارزش ها را پیام شهدا و همگان را 
مخاطب این پیام و سخن دانست و گفت: گذشت زمان آثار و برکات خون شهدا را 

بیشتر نشان خواهد داد.
رئیسی روشنگری و جهل زدایی از جامعه را از آثار خون شهدا دانست و افزود: امروز 

امپراطوری رسانه ای دشمن با صحنه سازی و دروغ پردازی تلاش دارد تا حقایق را وارونه 
جلوه دهد، اما خون شهدا، تبلیغات مسموم و توطئه های آنها را خنثی کرد و به جامعه 

آگاهی بخشید.
رئیس جمهور در ادامه با اشاره به رفتار دوگانه دشمنان در حمایت از تروریسم و 
ادعای حمایت از مردم گفت: امروز دشمنان ملت  ایران برای مردم ما شعار »زندگی« 
سر می دهند، اما از آن طرف عمال اسلحه به دست شان در حرم شاهچراغ جان کودک 

10 ساله و پدر و مادرش را می گیرند.
وی افزود: آنها در افغانستان ادعای دموکراسی داشتند، اما محصول لشکرکشی به 
این کشور ۳۵ هزار کودک معلول بود و تمام خانه ها و شهرها را ویران کردند و باز هم 
ادعا دارند که ما زندگی می بخشیم! به کدام مردم دنیا زندگی بخشیده اند که چنین 

ادعایی دارند؟
آیت الله رئیسی با بیان اینکه فضاسازی ها تمام می شود و باطل از بین می رود و حق 
پایدار خواهد ماند، در واکنش به درخواست خانواده معظم شهدای مدافع امنیت برای 
شناسایی، محاکمه و مجازات اغتشاشگران و عوامل شهادت نیروهای حافظ امنیت 
تأکید کرد که این مسئله با قاطعیت از سوی دستگاه های ذیربط پیگیری خواهد شد.

رئیس  هاشمی  قاضی زاده  امیرحسین  سید  جمهور،  رئیس  سخنان  از  پیش 
بنیاد شهید و امور ایثارگران و همچنین مادر شهید دانیال  رضازاده و همسر شهید 

امیراحمدی سخنرانی کردند.

آیت الله رئیسی در آیین تجلیل از خانواده های شهدای مدافع امنیت:

دستاورد خون پاک شهدای امنیت، ناامیدی دشمن بود

معاون رئیس جمهور با بیان اینکه به دنبال برخورد با 
فساد هستیم، گفت: ما از مشکلات اقتصادی موجود 
در کشور دفاع نمی کنیم و به دنبال انداختن مشکلات 
به گردن مسئولان گذشته نیستیم اما باید گفت که 
رئیس جمهور معیشت  قرمز شخص  بزرگترین خط 

مردم است. 
امیرحسین قاضی زاده هاشمی رئیس بنیاد شهید 
آزاد  دانشگاه  دانشجویان  جمع  در  ایثارگران  امور  و 
است  فرصتی  آذر  ایام 1۶  کرد:  اظهار  قم  اسلامی 
دانشجو، جنبش  نقش  مورد  در  توان  آن می  در  که 
دانشجویی، مسیر طی شده در 70 سال اخیر و ... 

گفت وگوهایی داشته باشیم.
مگس ها  رهبری  معظم  مقام  تعبیر  به  افزود:  وی 
روی زخم می نشینند و اگر بنده به عنوان مسئول در 
طی سال های گذشته وظایف خود را دقیق، شفاف 
و... انجام می دادم و بسیاری از بسترهای اقتصادی، 
فرهنگی و اجتماعی آسیب دیده در کشور نبود، فرصت 

سو استفاده، فتنه و... وجود نداشت.
وی درباره نقش دانشگاه و رشد علمی در کشور بیان 
کرد: ما دانشگاه برجسته ای که نیازهای علم و فناوری 
در سطح جهان حرکت کند را در برخی حوزه ها داریم، 
ما  دانشگاه های  نقش  و  نیست  در همه حوزه ها  اما 

بیشتر تربیت نیروی انسانی و... است.
فضای  افزود:  ایثارگران  امور  و  شهید  بنیاد  رئیس 
دانشگاه همیشه شاداب بوده و همیشه پرسش و پاسخ 
به فراخور  بنا  هایی در دانشگاه وجود داشته است. 

دانشگاه ها، محلی برای پرسش و پاسخ با موضوعات 
متفاوت وجود داشته است.

وی در پاسخ به پرسش دانشجویی مبنی بر توجه 
نکردن به فسادها گفت: بنده مسئول دولتی هستم و 
دادگاه هویت مستقلی دارد و روند رسیدگی به دادگاه 
روند خاصی است و بنده به عنوان معاون رئیس جمهور 
دادگاه  در  فرآیند موجود  و  روند  به  نسبت  نمی توانم 
اظهار نظر کنم. رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران بیان 
کرد: ما در بنیاد شهید و امور ایثارگران به دنبال برخورد 
با فساد هستیم و بسیاری از مسئولان بنیاد را به خاطر 
موضوعات متفاوت به مقام قضائی معرفی کرده ام و ما 

خودمان مطالبه گر این موضوع هستیم.
قاضی زاده هاشمی گفت: تا اثبات موضوع، فاصله 
وجود دارد. اتفاق شهید نوروز پور در گیلان را بگویید که 
با کوکتل مولوتف به خانه او هجوم آورده اند و وارد منزل 
وی شده اند؛ جلوی همسر و بچه او با بیش از 100 

ضربه چاقو و سنگ این فرد را به شهادت رساندند.
دولت بیشترین سختگیری ها را

 به مسئولان دارد 
از  بعد  گفت:  ایثارگران  امور  و  شهید  بنیاد  رئیس 
شهادت، از روی او با موتور رد شدند و به دلیل مصرف 
مشروبات الکلی پیکر شهید را به آتش کشیدند. چرا 
ساده سازی می کنید؟ در دوران اعتراض حق ندارید 
اموال مردم را تخریب کنید. مراکز ما به لحاظ دسترسی 
رده بندی شده است و کسی که به مرکز دارای سلاح 

حمله می کند، آن مرکز از خود دفاع می کند.

وی گفت: در سال 72 کلانتری از خود دفاع نکرد و 
سلاح به دست مردم افتاد و اراذل و اوباش حاضر در 

صحنه بسیاری از مردم را کشتند.
رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران بیان کرد: اعتراض 
جلسه  همین  در  و  است  آزاد  دادن  شعار  و  مدنی 
حرف های غیر اخلاقی زیادی زده شد، اما فقط تذکر 
دادم و به دوستان هم می گویم که از شما بگذرند. اما 
حمله به جان و ناموس مردم پاسخ دارد و نمیشود از این 

موضوع کوتاه آمد.
وی با اشاره به پرسش دیگری مبنی بر وعده رئیس 
جمهور بر گشت ارشاد مسئولان گفت: رئیس جمهور 
گشت ارشاد مسئولان را گذاشته و به بنیاد شهید هم 
را  خود  پاسخ  ما،  به  گزارشات  ارائه  از  بعد  و  آمده اند 

دادیم.
بیشترین  دولت  کرد:  بیان  هاشمی  زاده  قاضی 
سختگیری ها را به مسئولان دارد و افراد در دولت بر 

اساس منطق های متفاوتی انتخاب شده اند.
کم  اخلاق  و  مذاکره  در  که  زمانی  کرد:  تاکید  وی 
می آورند، فضا را رها می کنند و می روند. ما از مشکلات 
اقتصادی موجود در کشور دفاع نمی کنیم و به اینجا 
هم نیامده ام که مشکلات را بر گردن مسئولان گذشته 
بیندازم. به عنوان عضوی از دولت می گویم که بزرگترین 

خط قرمز شخص رئیس جمهور معیشت مردم است.
رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران افزود: ما کشوری 
به  نیاز  آن  اصلاح  و  دارد  زیادی  مشکلات  که  داریم 

برنامه های طولانی مدت دارد.

معاون رئیس جمهور در جمع دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی قم:

به دنبال انداختن مشکلات به گردن مسئولان گذشته نیستیم 

 خطیب نماز جمعه قم با اشاره به پیوند ناگسستنی مردم و روحانیت گفت: مردم و 
روحانیت باهم هستند و تاریخ این امر را نشان داده است. 

آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در خطبه های نمازجمعه قم افزود:  به 
پاسخ  نکنند وگرنه  امتحان  این  از  را بیش  دشمنان هشدار می دهیم روحانیت 

کوبنده تری را خواهند دید.
وی با اشاره به تجمع اخیر حوزویان در محکومیت حوادث اخیر کشور، افزود: این 
حضور نشان از این بود که روحانیت، مردم ، نیروهای امنیتی و بسیجی پای کار 
انقلاب هستند و قم و حوزه که خاستگاه انقلاب بود همچنان خاستگاه آن باقی 

خواهند ماند.
امام جمعه قم با اشاره به حکم تاریخی میرزای شیرازی در محکومیت استعمال 
تنباکو، گفت: این حکم الهی تمام توطئه های دشمنان را نقش بر آب کرد، همانگونه 
که میرزای شیرازی پیش بینی کرده بود دشمن بعد از آن حادثه به قدرت مرجعیت 
پی برد و از آن زمان همیشه در صدد این بود که پیوند بین روحانیت و مردم را از 

بین ببرد.
رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در ادامه فرارسیدن ایام سوگواری حضرت 
فاطمه زهرا )س(را مورد اشاره قرار داد و بیان داشت: این بانوی بزرگ در طول دوران 
کوتاه زندگی خود درس هایی مهمی در زمینه حفظ عفاف و حجاب، آزادگی، زهد، 

ایمان و اخلاص به یادگار گذاشته است.
توطئه اصلی دشمن برداشتن چادر از سر زنان ایرانی است 

وی با بیان اینکه نقشه و توطئه اصلی دشمن برداشتن چادر از سر زنان ایرانی 
است، گفت:راه فاطمی راه پاک زیستن و عفاف و حجاب است، بی حجابی به دور از 
وادی و مسیر اهل بیت)ع( و زندگی به سبک خواست دشمن برای زنان ما ننگ است 

و کاری که دشمن توسط رضاشاه نتوانست انجام دهد این بار می خواهد توسط افراد 
دیگری اجرا کند.

وی در ادامه حوادث و اتفاقات 1۶ آذر و روز دانشجو را مورد توجه قرار داد و گفت: 
دانشجویان از ابتدای انقلاب پای کار انقلاب بودند و امروز نیز آنان در عرصه های 

مختلف پیشرفت و تعالی در کنار مردم و انقلاب هستند.
دشمنان استقلال، پیشرفت و تولید علم کشور را هدف قرار داده اند

آیت الله حسینی بوشهری با بیان اینکه طیف وسیعی از دانشجویان در حوادث 
اخیر در کنار انقلاب و ولایت ماندند، گفت: اگر کسی خود را دانشجو بداند ولی 
در زمین دشمن بازی کند و از پیروزی دشمنان کشور خوشحال باشد نمی تواند در 
جنبش های دانشجویی موفق باشد، آنان بدانند اغتشاشگران و حامیان آنها دوست 

شما نیستند، دشمنان استقلال، پیشرفت و تولید علم ما را هدف قرار داده اند.
 آیت الله حسینی بوشهری در خطبه اول با اشاره به اینکه در آیات قرآن بیان شده 
است که کلید بهشت مخصوص پرهیزکاران است، بیان کرد: توجه به آثار زیان بار 

گناه و توجه به خیرات و برکات ترک گناه از عوامل بازدارنده از گناه است.
وی با اشاره به اینکه بازسازی شخصیت از آثار ترک گناه است، اظهار کرد: افزایش 
نعمت های الهی و امید به آینده از جمله آثار ترک گناه است؛ انسانی که گناه را ترک 

می کند آینده ای روشن در پیش روی خود می  بیند.
عضو هیئت رئیسە مجلس خبرگان رهبری با بیان اینکه انسان هایی که گناه را 
ترک می کنند پیش خدا محبوب هستند و خداوند  آن  ها را دوست دارد، ادامه داد: 
آثار دیگر ترک گناه روشن بینی است؛ انسان های معمولی به ظاهر امور نگاه می 
کنند، اما انسان های تیز بین و روشن بین در خشت خام مسائلی را می  بینند که 

دیگران در آیینه نمی  بینند.

آیت الله حسینی بوشهری در خطبه های نمازجمعه قم:
 پیوند مردم و روحانیت ناگسستنی است

 وزیر کشور با بیان اینکه نباید منابع هویتی جامعه از 
بین برود، گفت: انسان در بی هویتی دست به هر کاری 
می زند و هتاکی های اخیر هم به دلیل این است که 

هویت شان از دست رفت. 
دومین سالگرد  در نشست مجریان  احمد وحیدی 
ارتحال علامه آیت الله مصباح یزدی با اشاره به توصیف 
رهبر معظم انقلاب از این عالم فقید که ایشان را مطهری 
افکار  تنازعات  اوج  در  داشت:  اظهار  زمان خواندند، 
مختلف در قبل و آستانه انقلاب، افکار شهید مطهری 

راهگشا بود.
وزیر کشور اضافه کرد: اگر افکار شهید مطهری در آن 
زمان نبود و جریان به حرکت درآمده را بر لب یک چشمه 
ناب و گوارا نمی نشاند، بسیاری از جوانان انقلاب را از 

دست می دادیم.
وحیدی ادامه داد: اگر فضای انقلابی و جهادی به 
تحکیم اعتقادات و باورها منجر نشود، ممکن است در 
یک وضعیتی، دچار انحراف شوند، چنان که برخی به 

انحراف کشیده شدند.
شدند،  منحرف  که  کسانی  غالب  کرد:  اضافه  وی 
پایه های قوی اعتقادی نداشتند. افراد دیگری هم بودند 

که دچار وسوسه های دیگری شدند.
وزیر کشور با بیان اینکه مسیر طولانی و دشورای در 
پیش داریم، خاطرنشان کرد: راه های زیادی در پیش 
است و رسیدن به نقطه اعتلا به سادگی ممکن نیست؛ 
رسیدن به عصر ظهور آمادگی می خواهد و امتحان ها 
باید داد که در این امتحانات افرادی مردود می شوند و 
افرادی هم چون شهید سلیمانی به درجات عالی دست 

می یابند.
از  انقلاب که مباحث متعددی  اوایل  افزود: در  وی 
سوی گروه ها مطرح می شد، علامه مصباح یزدی از 
جمله کسانی بود که در مناظرات تلویزیونی روشنگری 
می کرد اما آنطور که باید در جامعه شناسانده نشد و 
مانند شهید بهشتی مظلوم واقع شد و نگذاشتند همه 

از فضایل ایشان بهره مند شوند.

بزرگداشت علامه  برگزاری  با مهم دانستن  وحیدی 
منابع  اگر  کرد:  اظهار  ایشان،  افکار  نشر  و  مصباح 
هویتی از بین بروند، انسان ها در بی هویتی دست به هر 
کاری می زنند. هتاکی های اخیر به این دلیل است که 

هویتشان از دست رفته است.
وی تاکید کرد: اعتقادات می تواند این هویت را تثبیت 
و حفظ کند. اگر این اعتقادات با محبت اهل بیت)ع( 
با  مبارزه  راه  تنها  و  کرد  خواهد  معجزه  شود،  همراه 
جاهل،  البته  و  مدرن  دنیای  گسترده  های  وسوسه 

همین است. 
در  انقلاب  معاندان  فعالیت  به  اشاره  با  کشور  وزیر 
راهی جز مصون سازی  فضای مجازی تصریح کرد: 
نداریم. البته به این معنا نیست که راه آنها را باز بگذاریم 

بلکه باید با شدت مقابله کنیم.
وحیدی اظهار کرد: ما باید نسل جوان را برای گام دوم 
انقلاب آماده کنیم و لازمه آن، زنده نگهداشتن افکار 

شخصیت هایی چون علامه مصباح است.

وزیر کشور: 

هتاکی های اخیر به دلیل از دست دادن هویت است
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راهکارهای خانگی دفع انگل های روده یک کارشناس گیاه پزشکی :

خواص بی نظیر کلپوره را بشناسیم
درمان  در  نخودی  مریم  دارویی  گیاه  گفت:  گیاه پزشکی  کارشناس  یک 
سرماخوردگی، تقویت دستگاه گوارش، رفع اسهال، تسکین درد ناحیه قفسه سینه، 
سر درد، مشکلات قاعدگی، کاهش کلسترول و تری گلیسیرید و ... کاربرد فراوانی 

دارد. 
شیما احمدی نیا اظهار کرد: مریم نخودی از گیاهان دارویی و معطر با طبعی گرم 

و خشک بوده که سرشاخه های گل دار آن از خواص دارویی فراوانی برخوردار است.
وی با اشاره به این که استفاده از گیاه مریم نخودی در طب سنتی سابقه ای طولانی 
گوارش،  دستگاه  تقویت  سرماخوردگی،  درمان  در  گیاه  این  کرد:  عنوان  دارد، 
رفع اسهال، تسکین درد ناحیه قفسه سینه، سر درد، مشکلات قاعدگی، کاهش 

کلسترول و تری گلیسیرید و ... کاربرد فراوانی دارد.
دی ترپنوئیدها،  مانند  ترکیباتی  حاوی  گیاه  این  عصاره  کرد:  بیان  احمدی نیا 
گلیکوزید، متوکسی جنگوانین و اسانس فرار آن نیز دارای ترکیباتی مانند ژرماکرن  

B، D، بتاکاریوفیلن، هومولن و کاریوفیلن اکساید است.
این کارشناس گیاه پزشکی با اشاره به تأثیرات فارماکولوژیکی این گیاه، تصریح کرد: 
براساس تحقیقات انجام شده، اسانس این گیاه دارای خاصیت ضد اسپاسم قوی 
روی انقباضات  ایحاد شده توسط استیل کولین و کلرورپتاسیم است که این اسانس 
با غلظت 9 تا ۳۶ انقباضات ماشی از استیل کولین را مهار کرده و IC۵0 این اسانس 

در مهار انقباضات ماشی از KCL معادل 18 است.
وی ادامه داد: اثرگذاری این اسانس در مهار هر دو نوع انقباض برتری این گیاه 
را نسبت به آتروپین و هیوسین که تنها روی انقباضات ناشی از استیل کولین مؤثر 
هستند، نشان می دهد، علاوه بر این برای فلاونوئیدهای موجود در فرآورده لوتئولین 

گلیکوزید نیز اثرات آنتی اسپاسمودیک گزارش شده است.
احمدی نیا با اشاره به این که این گیاه مسئول انقباض و حرکات دستگاه گوارش، 
سیستم اعصاب پارا سمپاتیک است که ازجمله سیستم های عصبی خودکار بدن 
محسوب می شود، بیان کرد: استیل کولین به عنوان یک حامل شیمیایی با ترشح 
از انتهای اعصاب پارا سمپاتیک، باعث بروز اثرات این اعصاب بر اندام های مختلف 
بدن می شود، از این رو مصرف یک داروی آنتاگونیست استیل کولین می تواند مانع از 

اثرات این ماده در اندام مورد نظر شده و اثرات استیل کولین را معکوس کند.
این کارشناس گیاه پزشکی ادامه داد: مریم نخودی با داشتن طبیعت گرم و خشک 
از خواص درمانی فراوانی برخوردار است. وی افزود: گیاه مریم نخودی فعالیت معده 
را تحریک و برای درمان خانگی اسهال مفید است، به طوری که در طب سنتی از 
جوشانده این گیاه برای درمان اختلالات دستگاه گوارش و دل درد استفاده می شود.

احمدی نیا با اشاره به این که تسکین دردهای قاعدگی از خواص مریم نخودی 
است، تصریح کرد: از ضماد این گیاه دارویی به عنوان آنتی بادی برای مقابله با 
نیش حشرات استفاده می شود. این کارشناس گیاه پزشکی بیان کرد: دم کرده 
سرشاخه های گل دار آن اثر مقوی، نیرو دهنده و ضد تشنج دارد و اگر گرد آن وارد 

بینی شود مخاط بینی را تحریک کرده و ایجاد عطسه می کند. 
وی با اشاره به این که درمان عرق کردن زیاد در هنگام شب از خواص این گیاه 
دارویی است، عنوان کرد: مریم نخودی برای تقویت اعصاب، تقویت لثه ها و دستگاه 
گوارش مفید است و مصرف آن به کاهش کلسترول و تری گلیسیرید خون کمک 
می کند. احمدی نیا با اشاره به این که کمک به درمان و رفع بیماری های دستگاه 
تناسلی و ادراری یکی دیگر از خواص این گیاه در درمان بیماری هاست، تصریح 
کرد: از گیاه مریم نخودی برای رفع درد ناحیه قلب و قفسه سینه و همچنین بهبود 
جوش های بدن نیز می توان استفاده کرد. این کارشناس گیاه پزشکی با اشاره به 
عوارض جانبی مصرف مریم نخودی، عنوان کرد: مصرف این گیاه و فرآورده های 
آن، در کنار خواص و فواید بی نظیری که دارد می تواند با عوارضی نیز همراه باشد، 
به همین دلیل توصیه می شود مصرف آن با مشورت افراد متخصص در زمینه طب 
سنتی همراه باشد. وی بیان کرد: به علت ایجاد مسمومیت این گیاه برای کلیه ها و 
کبد، باید در مصرف آن احتیاط کرد، بنابراین مصرف دارویی این گیاه تنها برای مدتی 
کوتاه مجاز بوده و به افرادی که مبتلا به بیماری هایی مانند آب سیاه چشم، بزرگی 
پروستات، ناراحتی های قلبی، نارسایی کلیه و کبد هستند توصیه می شود از مصرف 
این گیاه پرهیز کنند. احمدی نیا تصریح کرد:خشکی دهان، افزایش تعداد ضربان 
قلب، یبوست، احتباس ادراری و سردرد از عوارض جانبی مصرف مریم نخودی است 
به همین دلیل توصیه می شود مصرف این گیاه زیر نظر متخصص طب سنتی انجام 

شود.

شکستگی پهلو یا دنده می تواند بسیار دردناک باشد؛ زیرا وقتی نفس می کشید، 
می کنند.  حرکت  دنده هایتان  می دهید  حرکت  را  بالاتنه تان  یا  می کنید  سرفه 
دنده های میانی معمولًا همان دنده هایی هستند که می شکنند. شکستگی دنده 
اغلب با آسیب اندامی دیگر یا آسیب سینه همراه است؛ بنابراین پزشک به دقت 

بررسی می کند تا از جهت هرگونه آسیب احتمالی مطمئن شود.
اگر شکستگی پهلو یا دنده را تجربه کرده باشید، یا ترکی در دنده تان ایجاد شده 
باشد، پس می دانید این آسیب چه درد شدیدی دارد. یک علامت بارز شکستگی 
پهلو این است که وقتی نفس عمیق می کشید دردتان بدتر می شود. درد ناشی از 
شکستگی دنده حتی می تواند تنفستان را نیز مختل کرده و منجر به عفونت سینه 

شود.
ضمناً ازآنجایی که دنده ها از بیشتر اندام های مهم و حیاتی داخل سینه و شکم 
محافظت می کنند، یک شکستگی در دنده می تواند با آسیب های دیگری در 

اندام های دیگر یا اندام های داخلی و رگ ها نیز همراه باشد.
برخی از افراد با شکستگی یا ترک خوردگی جزئی یک دنده به پزشک مراجعه 
می کنند؛ اما افرادی که دچار شکستگی های جدی تر و پیچیده تر می شوند و علائم 
شدیدتری دارند )مثلًا در اثر یک تصادف با اتومبیل یا موتورسیکلت یا افتادن از 

ارتفاع( باید سریع تر به اورژانس حوادث بیمارستان مراجعه کنند.
اگر تردید دارید ضربه ای که به شما وارد شده خطرناک است یا نه بهترین توصیه 

این است که فوراً به اورژانس حوادث مراجعه کنید.
بزرگ  به رگ های خونی  آسیب  بالایی می تواند موجب  دنده های  شکستگی 
که خون را به قلب وارد و از آن خارج می کنند نیز بشود. این اتفاق هم چندان 
غیرمعمول نیست که شکستگی دنده باعث آسیب به خود ِ ریه، گاهی پارگی ریه و یا 

خونریزی در حفره سینه هم بشود
شایع ترین علت های شکستگی دنده

را احاطه کرده است.  انسان ها دوازده جفت دنده داریم که دور سینه مان  ما 
در حوادثی مانند تصادف اتومبیل، افتادن از ارتفاع، ضربه شدید یا اتفاق هایی 
این چنینی، ممکن است یکی از دنده ها یا چند دنده بشکند. گاهی سرفه های 
شدید هم می توانند باعث شکستن دنده شوند، خصوصاً در افرادی که مبتلا 
به سرطانی هستند که استخوان ها را ضعیف می کنند، یا کسانی که سن بالا و 

پوکی استخوان دارند.
چرا شکستگی دنده باید توسط پزشک بررسی شود؟

هر آسیبی به دنده ها باید بررسی و ارزیابی پزشکی شود. ممکن است برای کنترل 
دردتان به توصیه های پزشکی نیاز داشته باشید. همچنین پزشک باید به دقت 

معاینه و بررسی کند تا ببیند آسیب دیگری هم وجود دارد یا خیر.
شکستگی دنده ممکن است با آسیب های دیگر وضعیت پیچیده تری پیدا کند. 
شکستگی دنده های بالایی می تواند موجب آسیب به رگ های خونی بزرگ که خون 
را به قلب وارد و از آن خارج می کنند نیز بشود. این اتفاق هم چندان غیرمعمول 
نیست که شکستگی دنده باعث آسیب به خود ِ ریه، گاهی پارگی ریه و یا خونریزی 
در حفره سینه هم بشود. شکستگی دنده های پایینی می توانند باعث آسیب به کبد 

و طحال هم بشوند.
اگر سه دنده یا دنده های مجاور بیشتری بشکنند ممکن است عارضه ای به نام 
قفسه سینه شناور )flail chest( ایجاد شود. در این عارضه، قسمت بالایی قفسه 
سینه از باقی قسمت های دیواره سینه جدا شده و وقتی نفس می کشید نمی تواند 
فُرم و شکل خود را حفظ کند. عارضهٔ قفسه سینه شناور می تواند موجب کوفتگی 

ریه نیز بشود که می توانند عوارض جدی ریوی و نارسایی تنفسی را به دنبال داشته 
باشد.

اگر شکستگی پهلو با علائم زیر همراه است باید هر چه سریع تر به اورژانس 
مراجعه کنید:

. افزایش تنگی نفس
. مشکل در تنفس عمیق و سرفه 

. تب
. سرفه های غیرمعمولی یا سرفه با خون و ترشحات

. احساس ضعف و سرگیجه
. دردهای شکمی

اگر دچار ضربه فیزیکی مانند تصادف رانندگی یا درد قفسه سینه )می تواند نشانه 
حمله قلبی باشد( شدید، فوراً با اورژانس )11۵( تماس بگیرید.

شکستگی دنده چگونه تشخیص داده می شود؟
پزشک با معاینهٔ فیزیکی و بررسی عکس با اشعه ایکس، شدت شکستگی دنده 
را ارزیابی می کند. اگر آسیب جدی باشد احتمالًا تست های دقیق تری مانند 

سی تی اسکن انجام می شود تا هرگونه آسیب مرتبط دیگری تشخیص داده شود.
اگر پزشک تشخیص دهد شکستگی و آسیب نیاز به مراقبت های بیمارستانی 

دارد، دستور بستری شدن بیمار را خواهد داد.
شکستگی پهلو چگونه درمان می شود؟

بیشتر افرادی که دچار شکستگی دنده می شوند با توصیه هایی که پزشک به آن ها 
ارائه می دهد به خانه مراجعه می کنند تا دوره بهبودی خود را طی کنند. در بیشتر 
موارد، شکستگی دنده خودبه خود در عرض تقریباً شش هفته درمان می شود. 
پزشکان دیگر مثل سابق توصیه به پیچیدن باند کشی دور قفسه سینه نمی کنند؛ 
زیرا این شیوه می تواند تنفس را محدود کند، موجب پنومونی و یا حتی افتادگی 

نسبی ریه شود.
کنترل درد مهم است، خصوصاً در اولین روزهای بعد از آسیب. برای کنترل درد 
راه های زیادی وجود دارد، از جمله استفاده از داروهای مسکن مانند استامینوفن، 
داروهای  و  موضعی  پمادهای  لیدوکائین،  چسب های  ناپروکسن؛  و  ایبوپروفن 
قوی تری مانند نارکوتیک ها. نارکوتیک ها یا مخدرها ممکن است در ابتدا تجویز 
شوند؛ اما این داروها بی نهایت اعتیادآورند و به همین دلیل با بهترشدن درد حتماً 

باید مصرف آن ها را کاهش دهید.
ضمناً نکات زیر را مدنظر داشته باشید:

. تحرک بدنی خود را حفظ کنید ضمن اینکه نباید حرکاتی انجام دهید که به 
ناحیه آسیبتان فشار وارد کند.

. به تنفستان توجه کنید؛ سعی کنید حداقل هر یک ساعت یک بار عمیق نفس 
بکشید و به آرامی سرفه کنید. می توانید حین این کار یک بالش جلوی ناحیه 

آسیبتان بگذارید تا راحت تر باشید.
. اگر هرگونه علامت جدیدی دیدید فوراً به پزشک اطلاع دهید، مثلًا تنگی نفس، 

تب یا دردی که آن قدر بد است که نمی توانید نفس بکشید یا سرفه کنید.
شکستگی دنده چه زمانی به عمل جراحی نیاز دارد؟

فقط در موارد بسیار شدید و پیچیدهٔ شکستگی دنده عمل جراحی توصیه 
می شود، مثلًا وقتی که آسیب تنفس را آن قدر سخت کرده که به رسپیراتور نیاز 
است. جراحان توراکس در این نوع جراحی ها تبحر دارند و حین عمل با ابزارهای 
به خصوصی دنده ها را تثبیت می کنند تا بیمار بتواند در دورهٔ التیام و ریکاوری خوب 

نفس بکشد.

دفتر آموزش و ارتقای سلامت وزارت بهداشت :

استرس کدام بیماری های پوستی را 
وخیم تر می کند؟

استرس اگرچه سلامت قلب و عملکرد مغز شما را نشانه گیری می کند، اما 
می تواند سایر ارگان های بدن را نیز دچار مشکل یا اختلال کند؛ چنانچه حتی 

می تواند تاثیرات مخربی هم روی پوست داشته باشد. 
شاید هر یک از ما برای مشکلات پوستی خود اقدام به تهیه داروهای خوراکی 
و موضعی، ماسک ها، کرم ها و پمادهای زیادی کرده باشیم و به نتیجه دلخواه 
نرسیده باشیم غافل از آنکه ممکن است ریشه این مشکلات پوستی در سلامت 

روان و میزان استرسی باشد که در طول روز تجربه می کنیم.
بنابر اعلام دفتر آموزش و ارتقای سلامت وزارت بهداشت، اینطور ثابت شده 
است که شش وضعیت مرتبط با پوست تحت استرس شدید، شکل وخیم تری به 

خود می گیرند:
_ پسوریازیس: یک بیماری خود ایمنی با تظاهرات پوستی است. این تظاهرات 
پوستی تحت استرس شدید وخیم تر می شوند. یافتن راهکارهای مقابله ای برای 
مقابله با استرس، در کمک به مدیریت پسوریازیس بسیار ضروری است. مطالعات 
کاهش سطح استرس و بهبود سریع علائم پوستی در کسانی که پسوریازیس دارند 

را ثابت کرده اند.
_ آکنه: اگر شما مستعد ابتلا به آکنه هستید، تنش و استرس این وضعیت را 
بدتر خواهد کرد. تحت استرس شدید، هورمون کورتیزول به میزان بیشتری تولید 
می شود و شما درست مانند دوران بلوغ ابتلا به آکنه را تجربه خواهید کرد. ورزش 
منظم، دریافت شبانه روز 7 تا 8 ساعت خواب، یوگا و ... به کاهش استرس و 

کاهش خطر ابتلا به آکنه کمک می کند.
بثورات قرمز و خارش پوست، از علائم بارز اگزما هستند که تحت  _ اگزما: 
استرس شدید، ظاهر بدتری به پوست می دهند. وقتی شما عصبی و ناراحت 
هستید، هورمون های استرس باعث التهاب بدن و در نتیجه تحریک و آزردگی 
پوست می شوند. حتی فشار جسمی مثلا وقتی دچار سرماخوردگی می شوید، 

هم برای اگزما مضر است.
_ پیری پوست: استرس می تواند عامل مهمی در سرعت بخشیدن به چین 
و چروک های پوست باشد. در حالی که علت این مکانیسم هنوز معلوم نیست، 
تحقیقات نشان می دهد که تحت استرس زیاد، نوراپی نفرین و کورتیزول تشرح 

می شوند و افزایش آسیب به DNA را به همراه دارند.
شروع  تسریع  باعث  می تواند  استرس  که  کنید  توجه  پوست:  سرطان   _
سطان های پوستی شود. در یک مطالعه بر روی موش ها مشخص شده است که 
زمانی که موش در معرض استرس و اشعه ماوراء بنفش بوده است، سرعت وقوع 
سرطان نسبت به زمانی که در معرض اشعه ماوراء بنفش تنها بوده است 2 برابر 

شده است.
_ تب خال: گرچه یک بیماری ویروسی است اما می تواند با استرس تشدید 
شود. زیرا استرس باعث ضعف سیستم ایمنی بدن و در نتیجه افزایش حساسیت 

به بیماری های ویروسی مثل آنفلوآنزا، سرما خوردگی و تب خال است.

مطالعات نشان می دهد؛

بادام زمینی تأثیر مثبتی بر میکروبیوم های 
روده دارد

بر اساس تحقیقات جدید، افزودن روزانه 28 گرم بادام زمینی یا حدود یک قاشق 
چایخوری گیاهان دارویی و ادویه ها به رژیم غذایی بر ترکیب باکتری های روده که 

نشانگر سلامت کلی است، تاثیر می گذارد. 
به گزارش خبرنگار مهر به نقل از ساینس دیلی، میکروبیوم روده انسان مجموعه ای 
از هزاران میلیارد میکروارگانیزم است که در داخل مجرای روده زندگی می کنند. 
از جمله  بدن  تمام سیستم های  بر  تقریباً  آن می توانند  در  باکتری های موجود 
متابولیسم و ساخت و حفظ سیستم ایمنی بدن تأثیر بگذارند. »پنی کریس اترتون«، 
استاد علوم تغذیه از دانشگاه ایالتی پنسیلوانیا، گفت: »تحقیقات نشان داده است 
افرادی که دارای میکروب های مختلف زیادی هستند، از سلامت و رژیم غذایی 
بهتری نسبت به افرادی که تنوع باکتریایی زیادی ندارند، برخوردارند«. برای مطالعه 
بادام زمینی، محققان اثرات مصرف 28 گرم بادام زمینی در روز را در مقابل یک میان 
وعده با کربوهیدرات بالاتر مقایسه کردند. در پایان شش هفته، در شرکت کنندگانی 
 ،Ruminococcaceae که میان وعده بادام زمینی مصرف کردند، افزایش فراوانی
گروهی از باکتری های مرتبط با متابولیسم سالم کبد و عملکرد سیستم ایمنی، 
مشاهده شد.  در مطالعه گیاهان و ادویه ها، دانشمندان تأثیر افزودن ترکیبی از 
گیاهان و ادویه ها مانند دارچین، زنجبیل، زیره، زردچوبه، رزماری، پونه کوهی، 
ریحان و آویشن را به رژیم غذایی کنترل شده شرکت کنندگان در معرض خطر 
بیماری قلبی عروقی بررسی کردند. این تیم سه دوز را مورد بررسی قرار دادند: حدود 
1.8 قاشق چای خوری در روز، کمی بیشتر از ۳.۴ قاشق چای خوری در روز و حدود 
یک و نیم قاشق چای خوری در روز. در پایان چهار هفته، در شرکت کنندگان افزایش 
تنوع باکتری های روده، از جمله افزایش Ruminococcaceae، به ویژه با دوزهای 
متوسط و بالای گیاهان و ادویه ها مشاهده شد.  در هر دو مطالعه، افزایش در 
Ruminococcaceae و تنوع باکتری ها مثبت تلقی شد، زیرا دانشمندان همچنان 
در مورد ارتباط بین میکروبیوم های روده و طیفی از عوامل سلامت، از فشار خون 
اشاره  این حال، محققان  با  بیشتری کسب می کنند.  اطلاعات  وزن،  تا  گرفته 

می کنند که برای درک همه مفاهیم به تحقیقات بیشتری نیاز است.
 

تحقیقات جدید نشان می دهد ؛

رژیم غذایی گیاهی ریسک سرطان روده 
بزرگ را کاهش می دهد

تحقیقات جدید نشان می دهد خوردن غلات کامل، سبزیجات، میوه ها و 
حبوبات ممکن است احتمال ابتلا به سرطان روده بزرگ را کاهش دهد.

»جیه یه کیم«، یکی از نویسندگان این مطالعه از دانشگاه کیونگ هی در کره 
جنوبی، گفت: »اگرچه تحقیقات قبلی نشان داده است که رژیم های غذایی 
گیاهی ممکن است در پیشگیری از سرطان کولورکتال )روده بزرگ( نقش داشته 
باشند، اما تأثیر کیفیت تغذیه ای غذاهای گیاهی بر این ارتباط نامشخص بوده 
است. یافته های ما نشان می دهد که خوردن یک رژیم غذایی گیاهی سالم با 
کاهش خطر ابتلاء به سرطان روده بزرگ مرتبط است.« کیم خاطرنشان کرد که 
سرطان روده بزرگ سومین سرطان شایع در سراسر جهان است و احتمال ابتلای 
یک مرد در طول عمر یک به 2۳ است. خطر ابتلای یک زن در طول زندگی یک 
در 2۵ است. محققان این مطالعه، جمعیتی متشکل از 80000 مرد آمریکایی را 
مورد مطالعه قرار دادند و دریافتند افرادی که بالاترین میزان متوسط روزانه غذاهای 
گیاهی سالم را مصرف می کنند، در مقایسه با افرادی که کمترین میزان از این 
غذاها را مصرف می کنند، 22 درصد کمتر در معرض خطر ابتلاء به سرطان روده 
هستند. محققان در مطالعه بر روی بیش از 9۳000 زن آمریکایی، ارتباط مشابهی 
را پیدا نکردند. کیم در ادامه افزود: »ما حدس می زنیم که آنتی اکسیدان های 
موجود در غذاهایی مانند میوه ها، سبزیجات و غلات کامل می توانند با سرکوب 
التهاب مزمن که می تواند منجر به سرطان شود، در کاهش خطر ابتلاء به سرطان 

روده بزرگ نقش داشته باشند.«

سلامت

شکستگی پهلو چه زمانی خطرناک است؟

شکستگی دنده درد زیادی دارد
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رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد:

ضرورت ریشه یابی دلایل نارضایتی
 ارباب رجوع

رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر قم تأکید کرد: با توجه به مراجعات 
80 درصدی مردم به حوزه شهرسازی در شهرداری، کاهش بروکراسی اداری در این حوزه 
و سایر حوزه ها و تسریع در انجام فرآیندهای موجود بیش ازپیش احساس شده و باید در 

جهت پویاتر شدن اداره نوسازی و تحول سازمانی شهرداری قم گام برداریم.
حسین صابری در شصت و پنجمین جلسه علنی و رسمی شورای اسلامی شهر قم در 
نطق پیش از دستور ب اظهار داشت: امروزه، تولید دانش و فن آوری مهم ترین شاخص 
توسعه یافتگی هر جامعه شمرده می شود و نقش پژوهش در توسعه همه جانبه پایدار چنان 
برجسته و انکارناپذیر است که می توان آن را بدون تردید نیروی محرک توسعه در همه 

حوزه ها اعم از فرهنگ، اقتصاد، سیاست و جامعه دانست.
وی پژوهش و فن آوری را مبتنی بر نیاز دانست و مفهوم نیاز را موردتوجه قرارداد و تصریح 
کرد: نیاز شاخص ارزشمندی است که منجر به دانایی و توانایی جامعه، اشتغال زایی، تولید 
و ثروت، دستیابی به پیشرفت، رفاه و امنیت اجتماعی و درنهایت استقلال، خودکفایی و 

اقتدار جامعه می شود.
رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر قم تأکید کرد: بی تردید تولید 
مبتنی بر دانش های جدید و پیشرفت های علمی و اشتغال آفرین، کلید، شاهراه و راه 
اصلی ورود به این پیشرفت ملی است و هفته پژوهش، فرصت مغتنمی است تا با تأمّل و 

تعمّق بیشتری به کارنامه عملکردی خود نگاه کنیم.
یا عمده  خُرد  فعالیت های  پژوهشی هر مرکز، گویای  کارنامه  وی خاطرنشان کرد: 
پژوهشی آن مرکز است، مدیریت شهری قم نیز در این مسیر فرازوفرودهای را داشته است، 
مواردی هرچند اندک اما به اندازه توان شکل گرفته است البته باید توجه به پژوهش در همه 

دستگاه اتفاق بیفتند.
صابری به نقش و سهم اندیشه و پژوهش درروند تحولات جامعه اشاره کرد و افزود: 
پژوهش در توسعه همه جانبه در موضوعات فرهنگی، اقتصادی و سیاست سهم بسزایی 
داشته و با ریل گذاری دقیق و اصلاح فرآیندها و رویه ها، مردم به عنوان مخاطبان اصلی 
این مسیر در همه صحنه ها به کمک و یاری خواهند شتافت و نیل به اهداف کلان، تسریع 

خواهد شد.
وی سپس اصلاح و تغییر فرآیندها را مطرح کرد و گفت: مدیریت فرآیندها، یک رویکرد 
مدون و یکپارچه برای شناسایی، طراحی، اجرا، مستندسازی، پایش، کنترل و اندازه گیری 
فرآیندها به منظور هم راستاسازی فرایندها و فعالیت ها با راهبردها و سیاست های ابلاغی و 

دستیابی به اهداف تعیین شده است.
رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر قم تأکید کرد: با توجه به مراجعات 
80 درصدی مردم به حوزه شهرسازی در شهرداری، کاهش بروکراسی اداری در این حوزه 
و سایر حوزه ها و تسریع در انجام فرآیندهای موجود بیش ازپیش احساس شده و باید در 

جهت پویاتر شدن اداره نوسازی و تحول سازمانی شهرداری قم گام برداریم.
وی توجه به ظرفیت سرمایه انسانی و استفاده بهینه تر و افزایش بهره وری را لازم دانست 
و ابراز کرد: باید از ظرفیت شرکت های دانش بنیان در ذیل برنامه ها، خاصه در حوزه های 
خدمات شهری، عمرانی و حمل ونقل در »سال تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین« 

استفاده کنیم.
صابری در ادامه به ضرورت تعامل و هم افزایی با نهادهای علمی و دانشگاهی نیز تأکید 
کرد و گفت: برای تحقق این مهم باید به دغدغه های دانشجویان در حوزه های تخصصی 
توجه کرده و جلسات هم اندیشی با این قشر از جامعه برگزار کنیم تا بتوانیم در جهت 

توسعه با پارامترهای درست حرکت کنیم.
وی بهره گیری از سامانه های رصد و تحلیل در جهت احصاء دقیق مشکلات را لازم 
دانست و خاطرنشان کرد: شهرداری ها با ارائه نزدیک به ۴00 خدمت متنوع، با کمترین 
قیمت بیشترین نارضایتی ها را در انواع مدل های جمع آوری داده ها دارند که باید این 

مسئله با پژوهش بررسی دقیق شود.
رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شورای اسلامی شهر قم در پایان یادآور شد: با امید به 
تحقق نگاه اندیشمندانه مقام معظم رهبری که “ گفتمان علمی، باید گفتمان مسلط 
و غالب جامعه باشد و اقتدار حقیقی یک ملت درگرو علم است” تلاش کنیم با تجارب، 
تخصص و توانمندی های موجود، مسیر توسعه و تعالی را طی کرده تا به سوی اهداف 

ترسیم شده حرکتی درخور شایسته در شهر عش آل محمد )ص( داشته باشیم.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم ؛

تجربیات موفق و غیرموفق مسکن کارگری 
بررسی شود

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم گفت: در مسیر احداث مسکن ویژه 
کارگری باید از تجربیات عملی موفق و غیرموفق دیگر استان ها استفاده کنیم. 

وحید وزیری راد در گفت وگویی با اشاره به اینکه برای احداث مسکن مدل های مختلفی 
را در کشور داریم، اظهار کرد: اگر بخواهیم مسکن ویژه کارگری در استان قم را راه اندازی 

کنیم باید در مرحله نخست تمام این مدل ها را مورد بررسی قرار دهیم.
وی ادامه داد: در این راستا باید از تجربیات عملی موفق و غیرموفق دیگر استان ها نیز 

استفاده کنیم.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم مطرح کرد: در برخی از استان ها به دلیل 

نزدیکی این مسکن ها به شهرک های صنعتی شاهد بروز مشکلات متعددی بوده ایم.
وی در پایان خاطرنشان کرد: همچنین بحث مالکیت و فرآیند واگذاری این مسکن ها نیز 
باید مورد بررسی دقیق قرار بگیرد چراکه نباید به گونه ای عمل کنیم که این مسکن ها دچار 

خرید و فروش و بازاریابی شوند.
لزوم پیوست  فرهنگی در طرح احداث مسکن کارگری 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم نیز  گفت: باید تمامی پیوست های 
فرهنگی، اجتماعی، درمانی و ... در طرح مسکن کارگری دیده شود. 

اکبر ابدالی در گفت وگویی با اشاره به اینکه یکی از مشکلات واحدهای صنعتی کمبود 
نیروی کار است، اظهار کرد: علت اصلی این کمبود نیروی کار، دوری مسافت است.

وی ادامه داد: احداث مسکن کارگری در نزدیکی شهرک های صنعتی می تواند بسیاری 
از مشکلات این حوزه را برطرف کند.

نیازمند  این طرح  اینکه  بیان  با  و تجارت استان قم  رئیس سازمان صنعت، معدن 
ملاحظاتی است، مطرح کرد: باید تمامی پیوست های فرهنگی، اجتماعی، درمانی و ... 

در این طرح دیده شود.
وی با تاکید بر رعایت مسائل زیست محیطی در اجرای این طرح، عنوان کرد: اگر تمام 
این پیوست ها و مسائل زیست محیطی در این طرح دیده شود می توانیم بسیاری از تبعات 

شهرک  خاص برای قشر خاص که دور از شهر هستند را رفع کنیم.
 

شهردار قنوات تاکید کرد: 

ضرورت اختصاص اعتبارات ملی و استانی 
برای تکمیل  زیرساخت ها  

شهردار قنوات قم گفت: این شهر برای پذیرش بیشتر جمعیت سرریز شهر قم، نیازمند 
ایجاد و تکمیل زیرساخت های لازم در حوزه های مدیریت شهری است که این امر به 

تخصیص بودجه های مورد نیاز در سطح استانی و ملی نیاز دارد. 
محمد ابراهیم فرهادلو در گفت وگویی  بیان داشت: قنوات وسیع ترین و پرجمعیت ترین 
شهر استان بعد از قم است و کمترین فاصله را به مرکز استان دارد،  این شهر طی سال های 
اخیر به یکی از مهمترین مناطق پذیرش کننده جمعیت سرریز شهر قم تبدیل شده  که 
ادامه این روند به ایجاد هرچه بیشتر ظرفیت های جدید و تکمیل زیرساخت های شهری 

نیاز دارد.
وی با اشاره به این که شهر قنوات در سال 79 با مصوبه هیات وزیران تاسیس شد و 
شهرداری این شهر فعالیت رسمی خود را از سال 80 آغاز کرد،  افزود: در طول این سال ها 
عواملی همچون فاصله کوتاه قنوات تا شهر قم و راه دسترسی مناسب آن موجب شده تا 

این شهر از نظر جمعیتی با رشد چشمگیری مواجه باشد.
وی ادامه داد: افق جمعیتی پیش بینی شده برای سال 1۴00 شهر قنوات مطابق طرح 
جامع سال 88 این شهر، 10 هزار و ۳00 نفر بود که این آمار در سال 9۳ محقق شد و 
اکنون شهر قنوات به غیر از اتباع خارجی و مناطق حوزه نفوذ این شهر،  دارای جمعیتی 
بیش از 18 هزار نفر است. فرهادلو تاکید کرد: آمار بیان شده نشان می دهد که سرریز 
جمعیت مرکز استان به سمت شهر قنوات است و به همین دلیل این شهر نیازمند نگاه ویژه 
مسئولان استانی برای ایجاد هرچه سریع تر زیرساخت های عمرانی،  فرهنگی و اجتماعی 
است. وی افزود: شهرداری قنوات با استفاده از تمام ظرفیت های در اختیار خود، تکمیل 
زیرساخت های مورد نیاز برای خدمت رسانی هرچه بهتر به جمعیت ورودی به این شهر 
را دنبال می کند اما برای سرعت بخشیدن به این روند نیازمند استفاده از اعتبارات ملی 

و استانی است.

رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: باید همه 
همت کنند تا مشکلات پردیسان از جمله مسئله 
کاربری های تجاری در اجرای طرح ۵۶0 هکتاری 

مسکن تکرار نشود. 
دکتر حسین اسلامی در شصت و پنجمین جلسه 
علنی و رسمی شورای اسلامی شهر قم با اشاره به 
وقایع اتفاق افتاده در کشور اظهار داشت: روز 12 
تصویب  به  اسلامی  جمهوری  اساسی  قانون  آذر 
جمهوری  ثمره  بزرگ ترین  قانون  این  و  رسیده 

اسلامی است.
وی ایران را تنها کشوری دانست که نماینده تمام 
اقشار در تصویب قانون آن حضور داشتند و افزود: 
اقشار  این  از  بعضی  امروز  که  است  تعجب  جای 
به عنوان معاند در مقابل همین نظام و همین قانون 

اساسی ایستاده اند.
به  اشاره  با  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
فرارسیدن روز جهانی معلولان تأکید کرد: مدیریت 
شهری با توجه به تکلیفی که در ارائه خدمات به 
تکلیف  نیز  معلولان  خصوص  در  دارد  شهروندان 
ویژه ای دارد و تبصره دو قانون حمایت از معلولان 
شهرداری را موظف کرده که از صدور پروانه احداث یا 
پایان کار به ساختمان هایی که استانداردهای مربوط 

به معلولان را رعایت نکرده است، خودداری کند.
وی سپس مشکلات منطقه پردیسان را موردتوجه 
قرارداد و بیان کرد: مدیریت شهری در نقطه اجباری 
در توسعه این منطقه قرارگرفته است و با همه این 
موارد در تلاش است خدمات خوبی به شهروندان 
ارائه دهد و تجاری موقت در این منطقه را تمدید 
کردیم، اما اداره راه و شهرسازی باید اراضی تجاری 

این منطقه را آزادکرده و واگذار کند.
محدوده  در  ساخت وساز  آغاز  به  اسلامی 
در  باید  گفت:  و  کرد  اشاره  نیز  هکتاری   ۵۶0
ساخت وسازهای این محدوده مشکلات پردیسان 
دیده شده و مانع تکرار آن شویم و مدیریت شهری 
با جلساتی که با اداره راه و شهرسازی برگزار کرده 
تلاش می کند چالش های منطقه پردیسان در این 

محدوده تکرار نشود.
مدیریت  در  اداری  بروکراسی های  کاهش  وی 
شهری را نیز مطرح کرد و افزود: امروز شورای شهر 
درصدد است بخشی از فرایندهای اداری را کاهش 
داده و با الکترونیکی کردن ارائه خدمات، از مراجعه 
نیز  و جلساتی  کند  به شهرداری جلوگیری  مردم 
به صورت مستمر در شورای اسلامی در این خصوص 

تشکیل می شود.
داد:  ادامه  قم  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
همچنین برای حل مشکلات حوزه ساخت وساز، 
شورای شهر مایل است با نظام مهندسی و نهادهای 
حقوقی در ارتباط باشد تا بتوانیم مشکلات مردم و 
شهر را از کانال هایی درست و قانونی حل کرده و 
کمترین چالش را داشته باشیم تا فرایند نیز کاهش 

پیدا کند.
به  واردشده  خسارت های  جلسه  ادامه  در  وی 
شهرداری در حوادث آتش سوزی شهرک شکوهیه 
یادآور شد و گفت: استان باید تمهیدات ایمنی لازم 
را برای شهرک شکوهیه و سایر شهرک های صنعتی 
امکانات  و  بیندیشد  شهری  محدوده  از  خارج 
موردنیاز خود را تأمین کنند زیرا شهرداری نمی تواند 

در این مناطق خدمتی ارائه دهد.
در  را  آتش نشانی  سازمان  مأموریت  اسلامی 
زمان  در  داشت:  اظهار  و  دانست  شهر  محدوده 
حادثه وظیفه انسانی شهرداری را بر آن می دارد که 
خدمت رسانی کند اما استانداری نیز باید به خدمات 
خسارت  بروز  صورت  در  و  کرده  توجه  شهرداری 

توسط استان و حاکمیت جبران کند.
با  گفت:  جلسه  در  نیز  پردیسان   امام جمعه 
اسکان سریع مردم بدون اتمام اقدامات زیربنایی 
در پردیسان،  کار شهرداری ها زیاد شده درحالی که 
این چالش ها مانند ناتمامی معابر و پیاده راه ها نیاز 
به تنهایی  شهرداری  و  دارد  کشوری  اعتبارات  به 

نمی تواند از عهده اتمام و اجرای آن بربیاید
حامدی  محمدرضا  حجت الاسلام والمسلمین 
در شصت و پنجمین جلسه علنی و رسمی شورای 
اسلامی شهر قم با اشاره  به اینکه توجه مدیریت 
شهری را به منطقه پردیسان قابل توجه دانست و 
منطقه  امروز  وضعیت  و  امروز  چالش های  افزود: 
ابتدایی  سال های  در  منطقه  پایه گذاری  نوع  به 
در  و  کشور  تمام  در  مشکلات  این  و  برمی گردد 
شهرک هایی مانند منطقه پردیسان وجود دارد که 
ساخت وساز  با  حواشی  و  الزامات  به  توجه  بدون 

سریع مردم را در نقطه ای ساکن کرده اند.
سریع  اسکان  با  داد:  ادامه  پردیسان  امام جمعه 
مردم بدون اتمام اقدامات زیربنایی،  کار شهرداری ها 
زیاد شده درحالی که این چالش ها مانند ناتمامی 
معابر و پیاده راه ها نیاز به اعتبارات کشوری دارد و 
شهرداری به تنهایی نمی تواند از عهده اتمام و اجرای 
آن بربیاید؛ البته در سفر اخیر ریاست جمهوری به 
قم، به دنبال مصوباتی بودیم تا بتوانیم کارها را به 

مجاری اصلی آن بازگردانیم.
انتقاد از عدم اجرایی شدن مصوبات مربوط به 

اداره کل راه و شهرسازی 
وی با ابراز تأسف از عدم اجرایی شدن مصوبات 
مربوط به اداره راه و شهرسازی تأکید کرد: آن بخش 
دنبال  به  ما  اما  شد  خواهد  پیگیری  مصوبات  از 
این هستیم امکانات بیشتری به منطقه پردیسان 
اختصاص داده شود و از حمایت شهرداری و شورای 

شهر از منطقه تشکر می کنیم.
حامدی، سپس مطالبات مردم و منطقه را بیان 
کرد و گفت: بر اساس رصد فرماندار قم،  نماز جمعه 
پردیسان پنجمین نماز جمعه کشور ازنظر جمعیت 
جمعه  نماز  این  در  قابل توجهی  جمعیت  و  بوده 
حضور پیدا می کنند و نمی توانیم به این سادگی 
از کنار آن رد شده و به مسائل امنیتی آن بی توجه 

باشیم.
وی نماز جمعه را مسئله ای حاکمیتی برشمرد و 
خاطرنشان کرد: نماز جمعه و مکان آن،  یک مسئله 
حاکمیتی بوده و با مسجد عادی محل متفاوت بوده 
مساجد  که  هستند  معتقد  رهبری  معظم  مقام  و 
جامع و نماز جمعه قرارگاه های فرهنگی در شهر 
هستند و واقعیت این است که از ابتدا به آن فکر 

نکرده اند.
امام جمعه پردیسان، مکان برگزاری نماز جمعه در 
این منطقه را مورد ارزیابی قرارداد و گفت: ساختمان 
مصلی در پردیسان نیمه تمام بوده و با توجه به بافت 
منطقه نمی توانیم بر عهده اهالی گذاشته و با همه 
کارهایی که در یک سال گذشته انجام شده اما با این 
سرعت، اتمام آن سال ها طول کشیده و به سیما و 

منظر منطقه آسیب می رساند.
و  اشاره  پردیسان  منطقه  پتانسیل های  به  وی 
خاطرنشان کرد: برای اداره نماز جمعه پردیسان با 
تغییر کاربری بخشی از زمین مسجد و صدور ساخت 
بازار آدینه می توانیم هزینه  نام  مجتمع تجاری به 
ساخت و اداره مسجد را بدون نیاز به ارگان هایی دیگر 
پرداخت کنیم که  در مرحله نخست به شکل تجاری 

موقت بخشی از نیاز ستاد نماز جمعه برطرف شود.
 ۵۶0 محدوده  در  ساخت وساز  آغاز  حامدی، 
اسکان  با  گفت:  و  شد  یادآور  نیز  را  هکتاری 
شهروندان در این منطقه بر جمعیت افرادی که در 
نماز جمعه شرکت می کنند، افزوده خواهد شد و ما 
نیاز به مکانی مناسب و بزرگ تر داریم و نیاز است از 
امروز برای آینده نیز پیش بینی های لازم انجام شود.

و  مردم  بین  ارتباط  کرد:   تأکید  پایان  در  وی 
مدیریت شهری باید نزدیک تر باشد و تریبون نماز 
جمعه می تواند برای امیدآفرینی به مردم کمک کرده 
و اعضای شورا و شهرداری با حضور در میز خدمت 

نماز جمعه ارتباط مستقیم تری با مردم برقرار کنند.
 طراحی سیستم حمل ونقل جامع

 در پردیسان 
شورای  حمل ونقل  و  عمران  کمیسیون  رئیس 
گفت:  جلسه   دراین  نیز  قم  شهر  اسلامی 
سیستم حمل ونقل جامعی برای منطقه پردیسان 
طراحی شده است و ظرف یک سال آینده اجرایی 
به  اشاره  با  دهناد  محمدحسین  سید  می شود. 
اظهار داشت: منطقه  پردیسان  مشکلات منطقه 
پردیسان علاوه بر سیستم حمل ونقل عمومی، نیاز 
به سیستم حمل ونقل داخلی نیز دارد که باید به آن 
توجه کنیم. وی میزان استفاده شهروندان از اتوبوس 
باید  گفت:  و  کرد  ارزیابی  را  پردیسان  منطقه  در 
سیستم حمل ونقل به گونه ای باشد که هر شخص 
با ۴00 متر پیاده روی به ایستگاه اتوبوس دسترسی 

داشته باشد و حداکثر 10 دقیقه منتظر بماند.
شورای  حمل ونقل  و  عمران  کمیسیون  رئیس 
اسلامی شهر قم تصریح کرد: سیستم حمل ونقل 
برای منطقه پردیسان طراحی شده است  جامعی 
و ظرف یک سال آینده اجرایی می شود و با اضافه 
شدن 100 دستگاه اتوبوس به ناوگان اتوبوس رانی 
شهرداری و راه اندازی خط سریع و سیر بلوار آیت الله 

بروجردی بسیاری مشکلات برطرف خواهد شد.
وی اختصاص تعدادی از ون های در حال خرید 
در شهرداری قم را به پردیسان موردتوجه قرارداد و 
خاطرنشان کرد: با اختصاص این ون ها به منطقه 
بهینه تر  اتوبوس ها  ظرفیت  از  می توانیم  پردیسان 
استفاده کرده و مسیرهای کوتاه را با کمک این ون ها 

پوشش دهیم.
دولت به تمهیدات حمل ونقل عمومی در 

560 هکتاری توجه کند
دهناد سپس به محدود ۵۶0 هکتاری نیز اشاره 
کرد و گفت: در توسعه شهرها یکی از مسائلی که به 
آن نگاه می شود، موضوع حمل ونقل عمومی است 
که با نام توسعه بر مبنای حمل ونقل گفته می شود 
و  آب  به  نیاز  که  همان طور  پهنه  یک  توسعه  در  و 
برق داریم، باید حمل ونقل عمومی آن نیز تأمین شود 
و دولت باید این موضوع را دیده و از امروز برای ۵۶0 

هکتاری پیگیری های لازم انجام شود.
وی در ادامه لایحه خرید ۵0 دستگاه ون را مطرح 

کرد و گفت: با توجه به نامه وزارت کشور برای خرید 
۵0 دستگاه ون،  مدیریت شهری در یک بازه زمانی 
نشان  این  و  کند  واریز  را  آن  هزینه  باید  مشخص 
را در  می دهد که دولت تصمیم گرفته سهم خود 

توسعه حمل ونقل عمومی بر عهده بگیرد.
شورای  حمل ونقل  و  عمران  کمیسیون  رئیس 
هزینه  درصد   70 داد:  ادامه  قم  شهر  اسلامی 
خرید ون ها را دولت پرداخت کرده و ۳0 درصد آن 
از منابع داخلی پرداخت می شود، هر دستگاه ون 
یک میلیارد و ۵00 میلیون تومان قیمت دارد که 

شهرداری ۴00 میلیون تومان پرداخت می کند.
بهره برداری  برای  برنامه ریزی  از  پایان  در  وی 
و  داد  خبر  خصوصی  بخش  با  ون  خودروهای  از 
یادآور شد: با توجه به مشکل ناوگان تاکسیرانی و 
فرسودگی ۶0 درصدی آن باید در خرید این ون ها 
سرعت عمل لازم را داشته باشیم تا فرایند اداری آن 

در کمترین زمان طی شود. 
کمبود اتوبوس در پردیسان رفع شود

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم  نیز 
سال  در  که  کارهایی  باوجود  گفت:  جلسه  دراین 
هنوز  اما  انجام شده،  پردیسان  منطقه  در  گذشته 

مشکلات زیادی در حوزه حمل و نقل وجود دارد.
منطقه  مشکلات  به  اشاره  با  نیازمند  نرجس 
پردیسان اظهار داشت: باوجود سال ها کار در منطقه 
این  در  زیرساخت ها  عدم  علت  به  اما  پردیسان، 

منطقه، هنوز مشکلات حل نشده است.
وی به احداث بازار آدینه در پردیسان اشاره کرد 
و افزود: مدیریت شهری باید در ساخت و اجرایی 
شدن بازار آدینه کمک کند، زیرا این بازار قرار است 
تمام  و  شود  اداره  خانواده  سرپرست  زنان  توسط 
درآمد آن در حوزه فرهنگی و اجتماعی هزینه خواهد 

شد.
رئیس کمیته بانوان و امور خانواده شورای اسلامی 
شهر قم مدیریت منطقه پردیسان را حول مساجد 
عنوان و ابراز کرد: قوی بودن نقش مساجد و امامان 
جماعت در این منطقه، توانسته در حوزه فرهنگی 
اتفاقات خوبی را رقم بزند و سالیان سال بار فرهنگی 

منطقه را بر عهده داشته و شایسته تقدیر است.
وی اختصاص بودجه بیشتری به بعضی از محلات 
را مطرح کرد و گفت: بعضی از محلات در منطقه 
پردیسان آسیب پذیرتر بوده و نیاز به کمک بیشتری 
از طرف مدیریت استان و شهری دارند؛ این محلات 
مشکلات خاصی داشته ونیاز به قوانین خاصی در 

حمایت دارند.
نیازمند، مشکلات سیستم حمل ونقل عمومی 
منطقه پردیسان را ارزیابی و تصریح کرد: باوجود 
کارهایی که در سال گذشته در این منطقه و در حوزه 
زیادی  مشکلات  هنوز  اما  انجام شده،  حمل ونقل 
با  و  دارند  زیادی  اعتراضات  مردم  و  داشته  وجود 

کمبود اتوبوس مواجه هستند.
وی در ادامه توسعه فضای سبز منطقه را مطلوب 
بسیار  توسعه  باوجود  کرد:  خاطرنشان  و  دانست 
مواردی  در  اما  منطقه،  این  در  سبز  فضای  خوب 
در بخش نگهداری توجه خوبی نشده و درختان 
در حال خشک شدن هستند و آب رسانی به موقع 
پردیسان  مثبت  نکات  از  یکی  ندارد،  را  مناسب  و 
جمع آوری یک روز در میان زباله است که به کمک 

شهروندان انجام شده و باید در کل شهر اجرا شود.
در  قم  شهر  اسلامی  شورای  هیئت رئیسه  عضو 
پایان خاطرنشان کرد: اقدامات شهرداری در رفع 
آب گرفتگی ها قابل توجه بوده اما هنوز نگرانی های 
و  شورا  طرف  از  ناظر   ۵ بگویم  باید  و  دارد  وجود 
مدیریت شهری در منطقه پردیسان نظارت می کنند 

و کارها با جدیدت در حال پیگیری است.
عدم اجرای تعهدات راه و شهرسازی علت 

عمده مشکلات پردیسان 
مدیر منطقه هشت شهرداری قم  نیز دراین  جلسه 
از ساخت ۴0 کانال عرضی و چاه جذبی در پردیسان 
خبر داد و گفت: عمده مشکلات پردیسان به علت 
عدم اجرای تعهدات اداره کل راه و شهرسازی در این 

منطقه است.
علی اکبری ، با اشاره به مشکلات منطقه پردیسان 
به علت  پردیسان  اظهار داشت: عمده مشکلات 
عدم اجرای تعهدات اداره کل راه و شهرسازی در این 

منطقه است.
موردتوجه  را  منطقه  آب گرفتگی  مشکلات  وی 
قرار داد و افزود: در سال گذشته بیش از ۴0 مورد 
کانال عرضی و چاه جذبی اجراشده اما مشکلات 
آب گرفتگی پردیسان به علت حوزه های بالادستی 
آن است که باید راه و شهرسازی ورود کرده و این 

مشکلات را رفع کند.
آب گرفتگی پردیسان مربوط به حوزه های 

بالادستی
مدیر منطقه هشت شهرداری قم به لزوم ساخت 
بالادست  در  سطحی  آب های  هدایت های  کانال 
پردیسان اشاره کرد و گفت: ساخت این کانال که در 
مصوبات اخیر سفر ریاست جمهوری نیز بود باوجود 
برای رفع  و  زیاد هنوز ساخته نشده  پیگیری های 

کامل آب گرفتگی منطقه باید اجرایی شود.
وی تأکید کرد: با پیگیری مدیریت شهری و شورای 
شهر مشکلات تجاری موقت در پردیسان حل شد 
و امکان صدور تجاری موقت و تمدید آن صادرشده 
تأسیسات  در  شهرداری  سهم  و  سرانه  اما  است، 
در  هنوز  پارکینگ ها  مانند  شهری  کاربری های  و 
پردیسان تعیین نشده و هرچه سریع تر باید واگذار 

شود.
علی اکبری مشکلات مردم در مسکن مهر را نیز 
مطرح کرد و گفت: مردم پیگیر اخذ سند املاک 
خود هستند و این به مشکلات ایمنی ساختمان ها 
برمی گردد؛ باید تمهیداتی اندیشیده شود تا مالکیت 

مردم به خطر نیفتاده و مشکلات ایمنی حل شود.
اشاره  نیز  ساختمان ها  نماهای  به  پایان  در  وی 
ساختمان ها  نمای  از  بعضی  کرد:  خاطرنشان  و 
اما  هستند  ناایمن  بسیار  و  بوده  ریزش  حال  در 
پیمانکاری که پروژه را واگذار کرده، مسئولیت ترمیم 

را به عهده نمی گیرد.

رئیس شورای اسلامی شهر قم هشدارد:

رئیس هیات امنای دانشگاه شهاب دانش:مشکلات پردیسان درطرح ۵۶۰ هکتاری تکرار نشود!

برای افزایش ظرفیت پذیرش دانشجو 
نیازمند اختصاص زمین هستیم

رئیس هیات امنای دانشگاه شهاب دانش  گفت :از آنجا که هرسال شاهد 
استقبال دانشجویان برای تحصیل در این دانشگاه هستیم متاسفانه درحال 
حاضر ظرفیت پذیریش این دانشگاه باتوجه به فضای محدودی که دارد تکمیل 
نیازمند  ها  زیرساخت  ایجاد  و  پذیریش  ظرفیت  افزایش   برای  و  است  شده 
اختصاص زمین برای توسعه این دانشگاه هستیم در این زمینه  از مسئولان 
این مجموعه  به  تقاضا داریم مساعدت لازم را جهت واگذاری زمین  استان  

دانشگاهی انجام دهند.
دکتر مهدی کراری پیش از ظهر روز پنجشنبه  درنشست خبری رییس و 
معاونین های دانشگاه شهاب دانش که به مناسبت ایام روز دانشجو در سالن 
جلسات این دانشگاه برگزار شد طی سخنانی اظهارداشت: از سال 8۳ ایده 
تاسیس دانشگاهی غیرانتفاعی به دلیل کمبود رشته های فنی در استان قم ارائه 

شد و این دانشگاه سال 8۵ به همین منظور تاسیس شد.
در مقطع  و  منتقل شد  منطقه  پردیسان  به  دانشگاه  : سال 89  افزود  وی 
کارشناسی ارشد هم دانشجو پذیرفت و در رتبه بندی وزارت علوم جزء هفت 
دانشگاه برتر کشور معرفی و سال 9۶ به عنوان دانشگاه تعریف و سه دانشکده 

در آن ایجاد شد.
تاکنون ۱0 هزار دانشجو از این دانشگاه فارغ التحصیل شده اند 

رئیس هیات امنای دانشگاه شهاب دانش   اضافه کرد :این دانشگاه دارای 
۳800 دانشجو است که از این تعداد 1۳00 دانشجو ورودی جدید هستند که 
دو تا سه نفر در مقطع دکترا، 2۵0 نفر در مقطع کارشناسی ارشد در 2۳ رشته و 
مابقی در مقطع کارشناسی در 2۵ رشته به تحصیل می پردازندو تاکنون 10 هزار 

دانشجو از این دانشگاه فارغ التحصیل شده اند.
کراری افزود: ۶0 عضو هیات علمی به صورت تمام وقت و 200 نفر به صورت 

حق التدریس در این دانشگاه فعالیت می کنند.
معاون پژوهشی دانشگاه شهاب دانش تصریح کرد: هم اکنون 1۵0 دانشجو 
از کشور افغانستان در این دانشگاه مشغول به تحصیل هستند که انجمن علمی 

و انجمن رباتیک را تشکیل داده اند و نشست های علمی برگزار می کنند.
وی خاطرنشان کرد: پذیرش دانشجویان افغانستانی دراین دانشگاه از طریق 
کنکور سراسری بود اما مجوز پذیرش 100 دانشجو از وزارت علوم اخذ شده و 
افراد به شرط شرکت در کنکور می توانند از طریق مصاحبه پذیرش شوند که 
درصورت پذیرش این تعداد در ترم جاری، از سوی وزارتخانه قول افزایش ظرفیت 

برای جذب تعداد بیشتر اخذ شده است.
90 درصد دانشجویان این دانشگاه بومی هستند 

رئیس هیات امنای دانشگاه شهاب دانش گفت: 90 درصد دانشجویان این 
دانشگاه بومی هستند و ما توانستیم از رفتن فرزندان شهرمان به سایر شهرها 
و مشکلاتی که برای دانشجو و والدین آنان به وجود می آید جلوگیری کنیم اما 

ظرفیت فیزیکی دانشگاه برای جذب دانشجو تکمیل شده است.
وی بابیان اینکه دانشگاه شهاب دانش با ۳800 دانشجو دارای دو ونیم هکتار 
زمین است افزود: درحالی که زمین های اطراف دانشگاه کاربری آموزشی دارد 
اما  علیرغم پی گیری های صورت گرفته  هنوز در اختیار ما قرار نگرفته است  
البته  در این زمینه از سوی استانداری قول های  دادند که امیدواریم هرچه زودتر 

عملی شود.
درخشش دانشگاه شهاب دانش در رشته های ورزشی و علمی

کراری با اشاره به برخی از ویژگی های این دانشگاه اظهارداشت: حمایت از 
انجمن های علمی و فناوری، برپایی مسابقات ورزشی و کسب رتبه نخست در 
المپیاد ورزشی بین دانشگاه های دولتی و غیرانتفاعی کشور، قهرمانی در رشته 
های کشتی و دو میدانی، برپایی دوره های آموزشی و عملی در کنار دروس 

تئوری از جمله اقدامات این دانشگاه است.
وی گفت: دکترای هوش مصنوعی کامپیوتر، رشته مهندسی پزشکی و ایجاد 
مقطع کارشناسی ارشد روانشناسی ورزشی از جمله رشته های جدید دراین 

دانشگاه است.
وی با بیان اینکه این دانشگاه برای اخذ تصمیمات دانشجو محور است، گفت: 
“ارزیابی اساتید” انتهای هر ترم انجام می شود و اساتیدی که دانشجویان از آنان 

ناراضی باشند حذف می شوند.
سالن آمفی تئاتر دانشگاه شهاب دانش به زودی افتتاح می شود

کارآموزی  دوره  گذراندن  برای  اظهارداشت:  دانش  شهاب  دانشگاه  معاون 
دانشجویان هم با شرکت هایی تعامل شده که امید استخدام آنان در آن شرکت 

ها هم وجود دارد.
وی گفت: جهت ارتقای سطح علمی و کارایی دانشجویان با سازمان نظام 
مهندسی و سازمان فنی وحرفه ای مذاکراتی انجام و کارگاه های عملی برپا شده 

است.
وی ابردازداشت: در »مرکز نوآوری« دانشگاه هم ایده های جدید دانشجویان 

پرورش داده می شود و به شرکت های دانش بنیان ارئه می شود.
کراری گفت: رئیس پارک علم و فناوری استان قم قول دادند که شرکت های 
نوآوری که در دانشگاه شهاب دانش مستقر شوند از حمایت های پارک علم و 
فناوری برخوردار شوند؛ همچنین از دفتر رئیس جمهوری هم قول هایی دادند 

که امیدواریم محقق شود.
وی اظهارداشت: سالن آمفی تئاتر مجهز دانشگاه شهاب دانش با ظرفیت ۵00 

نفر تا چند روز آینده افتتاح خواهد شد.
وی گفت: کانال کارآفرینی، کارآموزی، فارغ التحصیلی و کاریابی دانشگاه 

فعال است و آمار احصا و جهت برطرف کردن مشکلات تلاش می شود.
کارورزی حلقه مفقوده در دانشگاه های ایران

رئیس دانشگاه شهاب دانش هم دراین نشست با بیان اینکه در هیچ جای دنیا 
از فارغ التحصیل انتظار ندارند مشکلات را برطرف کند، افزود: دانشجو شش 
ماه پس از فارغ التحصیلی آموزش های عملی در حوزه رشته خود را فرا می گیرد 
و آنچه به صورت تئوری آموخته را با آموزش عملی توام می کند اما در کشور ما 

اینگونه نیست.
حسن طاهری اظهارداشت: از مسئولان استانداری و صنعت انتظار داریم 
همکاری لازم را برای برطرف شدن مشکلات با دانشگاه داشته باشد حداقل 
امکانات را در اختیار قرار دهند تا ارتباط حوزه صنعت و دانشگاه به صورت قوی 

شکل گیرد.
پرداخت تسهیلات تا سقف ۱6 میلیون به دانشجویان

قائم مقام و معاون اداری مالی دانشگاه شهاب دانش نیز در این نشست خبری 
اظهارداشت: ۳۴0 دانشگاه غیرانتفاعی در کشور وجود دارد که برخی از کمک 
دولتی بهرمند می شوند اما این دانشگاه یک ریال بودجه دولتی دریافت نکرده و 

فقط از طریق شهریه دانشجویان اداره می شود.
داودی افزود: پرداخت تسهیلات صندوق رفاه دانشجویی و بازپرداخت پس 
از فارغ التحصیلی، وام چهاردرصد تا سقف 1۶ میلیون تومان و بازپرداخت 
چهار درصد در اقساط ۳0 و ۳۶ ماهه، خوابگاه دختران در مجاورت دانشگاه، 
سالن ورزشی، زمین چمن مصنوعی، زمین والیبال، میز پینگ پنگ و فوتبال 
دستی غذای دانشجویی با کیفیت و قیمت مناسب از جمله خدمات رفاهی این 

دانشگاه است.
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محمد اسدی گفت: در مذاکراتی که با آتیه سازان حافظ انجام دادیم، فرایندها 
به نفع بیمه شده ها اصلاح شد و این اصلاحات را در قرارداد جدید  تا حدودی 

گنجاندیم. 
براساس این گزارش ،قرارداد قبلیِ بیمه ی تکمیلی بازنشستگان، آخر آبان ماه 
امسال منقضی شد و قرارداد جدیدی با همان بیمه گذار سابق –آتیه سازان حافظ- 
منعقد گردید. در قرارداد جدید، مبلغ حق بیمه از 90 هزار تومان به 20۵ هزار تومان 
افزایش یافته است و در روزهای گذشته سازمان تامین اجتماعی اعلام کرد پرداخت 

پنجاه درصد حق بیمه ی تکمیلی را برعهده می گیرد.
در ماه های پایانی قرارداد قبلی، بازنشستگان از سقف پایین تعهدات و تاخیر در 
انجام این تعهدات انتقاد داشتند؛ ضمن اینکه به گفته ی بازنشستگان، آتیه سازان 
حافظ با بسیاری از مراکز درمانی و پزشکی مثلًا چشم پزشکی های استان البرز اساساً 
قرارداد نداشت و این بی قراردادی، ماه ها معطلیِ دردسرساز برای بازنشستگان به 
همراه می آورد، بازنشستگان فاکتورها را ارائه می دادند اما باید خیلی بیشتر از یک ماه 
منتظر می ماندند تا بیمه گذار بخشی از هزینه های هر فاکتور را بپردازد. از سوی دیگر، 
سقف تعهدات بیمه ی تکمیلی، همپای رشد تعرفه های بهداشت و درمان افزایش 
نیافته بود؛ در حالیکه هزینه ها به طور تصاعدی، یک تورم چند صد درصدی را تجربه 
می کردند، سقف تعرفه های بیمه گذارِ تکمیلی به شیوه ای لاک پشتی و بسیار آرام 
پیشروی می کرد. و به همه ی اینها بیفزاییم نارضایتی ذاتی و ساختاری بازنشستگان 
از پدیده ای به نام »بیمه ی تکمیلی« که بدون تردید اگر بیمه ی پایه  ی سازمان تامین 
اجتماعی، خدماتی در خور تعهدات قانونی را پوشش می داد، اوضاع به گونه ای پیش 
نمی رفت که امروز همه ی بازنشستگان و مستمری بگیران بدون استثنا، محتاج ثبت 
نام برای بیمه ی تکمیلی باشند. اسدی در ابتدا به موضوع انعقاد قرارداد با آتیه سازان 
حافظ پرداخت و در این رابطه گفت: مراحل قانونی تنظیم قرارداد پیش رفت و در 
نتیجه با شرکت آتیه سازان حافظ قرارداد بستیم؛ روند قانونی کار مشخص است و این 
روند طی شده است. اما در قرارداد جدید، سقف تعهدات افزایش یافته و مدل های 

ارائه رسانی خدمات نیز تغییر کرده است.
افزایش سقف تعهدات در قرارداد جدید

او در توضیح بیشتر می گوید: سقف تعهدات در قرارداد، حداقل هشتاد درصد 
افزایش یافته است؛ در مواردی هشتاد درصد و در مواردی بسیار بیشتر تا نود یا نود و 
پنج- شش  درصد، سقف تعهدات در قرارداد جدید بالا رفته است. کف افزایش همان 
هشتاد درصد است. به دلیل افزایش همین سقف تعهدات، حق بیمه تکمیلی نیز 
افزایش داشته است. حق بیمه هر نفر در قرارداد جدید 20۵ هزار تومان شده است. 
در این قرارداد تعهدات بالا رفته، برای نمونه، خسارت های تخصصی 7۵ میلیون 
تومان، جراحی های عمومی ۳۵ میلیون تومان، خدمات پاراکلینیکی ۵ میلیون 
تومان و جراحی چشم برای هر چشم ۴.۵ میلیون تومان )در مجموع 9 میلیون 

تومان( است.
خدمات  سالانه  سقف  می کند:  اضافه  بازنشسته  کارگران  عالی  کانون  رئیس 
آزمایشگاهی با یک افزایش هشتاد درصدی، یک میلیون و 7۵0 هزار تومان شده 
است. به دلیل همین مساله یعنی ارتقای سقف تعهدات است که حق بیمه  افزایش 
یافته و به رقم 20۵ هزارتومان برای هر نفر رسیده است. از این مبلغ، 102 هزار و 
پانصد تومان را سازمان پرداخت می کند و پرداخت 102 هزار و پانصد تومان باقیمانده 
برعهده ی خود بیمه شده است. این مبلغ برای هر نفر است، تعهدات نیز برای هر نفر 
تعریف شده؛ وقتی بازنشسته ای کل خانواده ی خود را تحت پوشش بیمه ی تکمیلی 

قرار می دهد، به ازای هر نفر از اعضای خانواده، از تعهداتی که در قبل گرفتیم، 
بهره مند خواهد شد. یعنی این تعهدات برای سرپرست خانوار و برای اعضای تحت 

پوشش، جداگانه وجود دارد و قابل استفاده است.
تغییر فرایندهای خدمت رسانی:

پرداخت براساس فاکتور
مساله ی بعدی، تغییر فرایندهای خدمت رسانی ست که ظاهراً در قرارداد جدید 
بیمه گذار اعمال شده است؛ در قرارداد امسال، فرایندهای ارائه ی خدمات بیمه ای 
او می گوید: در  به گفته ی اسدی، اصلاح شده است؛  و  تغییر کرده  تا حدودی 
مذاکراتی که انجام دادیم، این فرایندها تا حدودی به نفع بیمه شده ها اصلاح شد و 

این اصلاحات را در قرارداد جدید گنجاندیم.
این فعال صنفی بازنشستگان در تشریح این تغییرات می گوید: امسال نسبت به 
سنوات گذشته تغییراتی اعمال شده و امیداریم به سمتی برویم که رضایت نسبیِ 
بیمه شدگان حاصل شود. در سنوات گذشته، قرارداد برابر تعرفه ی نظام پزشکی در 
بخش خصوصی تعریف شده بود اما الان این روند تغییر کرده است؛ اولًا بیمه گذار 
اجبار دارد با همه ی مراکز درمانی قرارداد ببندد، این یک نکته ی مثبت به نفع 
بیمه شده هاست که هم کار را تسریع می کند و هم پرداخت از جیب بیمه شده را کم 
می کند. اگر با مرکز درمانی قرارداد بسته باشد، بیمه گذار هزینه ها را تا سقف تعهدات 
مستقیم به مرکز درمانی پرداخت می کند و دیگر لازم نیست بیمه شده کاری بکند. اما 
اگر با جایی احیاناً قرارداد نداشت باید برابر فاکتورِ بیمه شده پرداخت ها صورت بگیرد 
و این نکته ی بسیار مهمی ست. اسدی در توضیح بیشتر اضافه می کند: ببینید وقتی 
بیمه شده به یک مشکل و بیماری برمی خورد و به یک مرکز درمانی مراجعه می کند، 
اگر آن مرکز طرف قرارداد آتیه سازان حافظ باشد، بیمه شده پولی نمی پردازد، خود 
بیمه گذار با بیمارستان براساس سقف تعهد، تسویه حساب می کند. اما اگر قرارداد 

نباشد، اوضاع متفاوت است؛ درگذشته بیمه شده که هزینه را می پرداخت، آتیه سازان 
برابر تعرفه های نظام پزشکی خسارت را پرداخت می کرد و این در حالیست که تعرفه 
با قیمت واقعی ای که بیمارستان ها از مریض می گیرند، خیلی تفاوت دارد؛ هر 
بیمارستان شرایط خاص خودش را دارد و رقم مورد نظر خودش را از بیمار می گیرد؛ 
اما ما برای اینکه آتیه سازان را ترغیب کنیم و به نوعی مجبور شوند با همه ی مراکز 
درمانی قرارداد ببیندند، گفته ایم »تعرفه ملاک نیست، یا باید با مراکز قرارداد ببیندید، 
یا باید براساس فاکتور بیمار پرداخت را انجام دهید.« همین شرط بیمه گذار را مجاب 
می کند که با تمام مراکز قرارداد منعقد کند. به گفته ی وی، آتیه سازان حافظ شرط 
پرداخت برابر فاکتور را پذیرفته است و این در حالیست که عموماً شرکت های بیمه، 
آن هایی که زیر نظر بیمه مرکزی فعالیت می کنند، زیر بار پذیرش این بند در قرارداد 
نمی روند چراکه این امر توسط بیمه مرکزی ممنوع شده است اما چون آتیه سازان 
زیر نظر بیمه سلامت و وزارت بهداشت فعالیت می کند، تابع شرایط بیمه ی مرکزی 

نیست و این بند مهم را پذیرفته و در قرارداد آورده است.
نرم افزار و سامانه تغییر می کند

موضوع مهم بعدی به گفته ی رئیس کانون عالی بازنشستگان، تغییر نرم افزار 
بیمه گذار و ارتقای خدمات آن است: »در گذشته آتیه سازان برای ما بازنشستگان 
رسا  نرم افزار  در  شده  قرار  امروز  فن آوران،  نام  به  داشت  مخصوص  نرم افزار  یک 
بیمه  به  آنلاین  صورت  به  رسا،  نرم افزار  در  بگیرد؛  قرار  بیمه شدگان  قراردادهای 
شدگان خدمات رسانی می شود و آن ها می توانند ببینند چقدر از سقف تعهدات را 
استفاده کرده اند و چه میزان از خدمات شان باقی مانده است. اینکه فاکتور در چه 
مرحله ای ست در این سامانه نمایش داده می شود؛ این سامانه توانمندی های خیلی 
خوبی دارد که می تواند کمک رسان باشد؛ از طریق این سامانه می توان غیرحضوری 
اسناد را بارگذاری کرد و از تردد غیرحضوری اجتناب می شود؛ بازنشسته می تواند با 

گوشی همراهش از فاکتور خود عکس بگیرد و آن را آنلاین بارگذاری کند.«
اسدی تاکید می کند: البته بهره مندی از این خدمات سامانه ای و آنلاین ممکن 
است یکی دو ماهی طول بکشد؛ ما تازه در مورد جزئیات آن با بیمه گذار صحبت 
کرده ایم و به توافق رسیده ایم. بایستی کارهای طراحی و اجرای آن انجام شود و 
به بهره برداری برسد. این سامانه در یازده استان قرار است ابتدا به صورت پایلوت 

بارگذاری شود و ارزیابی کنیم که چقدر کار بهبود می یابد.
کاهش زمان پرداخت فاکتور

او در ارتباط با زمان پرداخت فاکتورها در قرارداد جدید می گوید: قرارداد ما بر این 
است که تا ۵00 هزار تومان ظرف یک هفته پرداخت شود؛ تلاش می کنیم سقف این 
مبلغ را بالا ببریم؛ خدمات بستری یک پروسه ی طولانی دارد؛ اگر بیمارستان طرف 
قرارداد باشد که هیچ، سهم بیمه ی پایه و بیمه ی تکمیلی پرداخت می شود و بیمار 
ترخیص می شود؛ اما اگر بیمارستان با آتیه سازان قرارداد نداشته باشد، یک پروسه ای 
باید طی شود؛ باید بیمار ترخیص شود، تسویه حساب کند و فاکتور بگیرد و بعد به اسناد 
پزشکی تامین اجتماعی مراجعه کند و ببیند اسناد پزشکی تامین اجتماعی چقدر تعهد 
پرداخت می کند و بعد مابه التفاوت را برای آتیه سازان بیاورد در غیر این صورت فرانشیز 
تعلق می گیرد. برای این خدمات بستری، سقف را یک ماه تعیین کرده ایم به این معنا که 
پس از تحویل فاکتور، تا سقف یک ماه پرداخت انجام شود؛ اینها بندهایی هست که ما 
در قرارداد جدید گنجانده ایم و باید ببینیم تا چه حد با مطالبه گری و پیگیری عملیاتی 
می شود. امیداریم بتوانیم در جهت بهبود خدمات درمانی بازنشستگان خدمت رسانی 

کنیم و موجب شویم بخشی از مشکلات برطرف شود.

رئیس کانون عالی کارگران بازنشسته مطرح کرد؛ 

مدیرکل دفتر برنامه ریزی و توسعه اجتماعی وزارت ورزش و جوانان :جزئیات قرارداد جدیدِ بیمه ی تکمیلی بازنشستگان 

گرفتن ۲ ضامن برای وام ازدواج
غیر قانونی است

مدیرکل دفتر برنامه ریزی و توسعه اجتماعی وزارت ورزش و جوانان با انتقاد از 
وضعیت پرداخت وام ازدواج و فرزندآوری در کشور گفت: گرفتن 2 ضامن برای وام 

ازدواج، غیرقانونی است و اعتبارسنجی در بانک ها سلیقه ای انجام می شود.
حجت الاسلام "مهدی متقی فر" روز پنجشنبه در نشست ستاد ساماندهی امور 
جوانان استان یزد با بیان اینکه نباید آیین نامه ها نادیده گرفته شود گفت: متقاضیان 
وام در شهرستانها به مشکل برخورد می کنند و نمی توانند تسهیلات بگیرند؛ بعنوان 
مثال در استان یزد بیش از پنج هزار نفر در صف وام فرزندآوری و ازدواج در بانک ها 

هستند .
این مسوول با بیان اینکه در سیاست گذاری حوزه جوانان باید توجه بیشتری به 
شهرستانهای اولویت دار صورت گیرد گفت: آمار طلاق در 199 شهر ایران از میانگین 

کشوری بالاتر است.
به گفته وی از این تعداد فقط 10 شهرستان، مرکز استان است و بقیه آنها شهرهای 
کوچک هستند و این در حالیست که برنامه ریزی برای شهرهای کوچک، کم هزینه و 
موثر است اما معمولا امکانات در مرکز استان تجمیع می شود و در شهرهای کوچک 

هزینه نمی گردد .
مدیرکل دفتر برنامه ریزی و توسعه اجتماعی وزارت ورزش و جوانان یادآور شد: 
عوامل مهم در طلاق ها نداشتن مهارت های زندگی و عدم دقت در انتخاب همسر 
است و اگر آموزش ببیننند بسیاری از این مشکلات حل می شود ضمن آنکه مرحله 

مشاوره بعد از طلاق به درد نمی خورد و نتیجه ای نمی گیریم.
متقی فر افزود: چون متولی آموزش پیش از ازدواج در کشور، وزارت ورزش و جوانان 
است، اگر در استان یزد بعنوان پایلوت کشور، مشاوره پیش از ازدواج مشخص و 
اثرسنجی و سپس در کشور اجرایی شود ما هم به لحاظ اعتباری کمک خواهیم کرد.
امسال 1۶ میلیارد تومان برای مشاوره رایگان ازدواج تخصیص داده شدوی ادامه 
داد: فراگیری ایجاد مراکز تخصصی ازدواج خانواده را نیز در دستور کار داریم و آماده 
هستیم در شهرستان ها حمایت کنیم؛ امسال 1۶ میلیارد تومان برای مشاوره رایگان 

تخصیص داده شده و آماده همکاری هستیم.
مدیرکل دفتر برنامه ریزی و توسعه اجتماعی وزارت ورزش و جوانان گفت: برای 
مشمولان غایب نیز طرحی در مجلس مصوب شد تا افرادی که غیبت دارند و یا به 
بانک بدهی دارند بتوانند از تسهیلات فرزند آوری و ازدواج استفاده کنند ضمن آنکه 

سقف سن وام ازدواج هم برداشته شد .
مهران فاطمی استاندار یزد نیز در این نشست گفت: متاسفانه هماهنگ نبودن 
منابع باعث شده است برخی از بانک ها در مرکز ،تسهیلات ازدواج را متوقف کنند و 

عمده منابع بانکی ما مربوط به چند شرکت خصولتی در استان یزد است.
وی گفت: 10 هزار میلیارد تومان از منابع استان به بهانه پرداخت سود سهام از 
بانک های استان خارج شد لذا در ارزیابی باید مشخص شود سوء تدبیر بوده یا اینکه 
منابع موجود نیست، همچنین ازدواج و فرزند آوری و خانواده از تاکیدات و فرمایشات 
مقام معظم رهبری است و ابلاغیه دولت سیزدهم را دارد و همه ما موظف به انجام 

وظیفه هستیم .
 

معاون وزیر کار:

پایداری شغل با افزایش مهارت
 بیشتر می شود

معاون اشتغال وزیر کار ایجاد اشتغال و کارآفرینی در قالب مدل های گروهی و 
تعاونی را مورد تاکید قرار داد و گفت: هرچه مهارت افزایی بیشتر باشد، پایداری شغل 

هم بیشتر می شود. 
محمود کریمی بیرانوند ، با اشاره به برگزاری نشست مشترک با سازمان آموزش 
فنی و حرفه ای، اظهار کرد: با هدف هم افزایی در ترویج فرهنگ مهارت آموزی 
کارآفرینی و تعاونی، نشست مشترکی میان معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال و 
معاونت امور تعاون وزارتخانه با رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای برگزار و مقرر 
شد که ظرفیتهای مشترک خود را در حوزه تعاون، فنی و حرفه ای و اشتغال مورد هم 

افزایی قرار بدهیم.
وی گفت: این امر در سالهای اخیر کمتر اتفاق افتاده است، به همین منظور 
درصدد هستیم که اطلاعات سامانه های خود را به اشتراک بگذاریم و طرح های 

مشترکی که با هم داریم، عملیاتی کنیم.
معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار تاکید کرد: اشتغال، تعاون و مهارت 
افزایی سه گام اساسی و در ادامه هم هستند، یعنی مهارت افزایی قبل از اشتغال 

است و هرچه مهارت افزایی بیشتر باشد، طبعا پایداری شغل هم بیشتر می شود.
به گفته کریمی بیرانوند، اگر ایجاد اشتغال و کارآفرینی در قالب کارهای گروهی 

مثل مدل تعاونی دنبال شود اثرات بیشتری خواهد داشت.
وی با اشاره به اهمیت مقوله مهارت افزایی در طرح زیست بوم ملی اشتغال اظهار 
کرد:هم مدل تعاون و هم مساله مهارت یکی از ارکان زیست بوم ملی اشتغال است 
که با قرار گرفتن در کنار یکدیگر اهداف اشتغال زیست بوم ملی اشتغال را محقق 

می کند.

رییس مرکز برنامه ریزی سازمان مالیاتی خبر داد:

رشد ۵۶ درصدی درآمد مالیات بر کالا ها
 و خدمات در ۸ ماه امسال

رییس مرکز آموزش، پژوهش و برنامه ریزی مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور 
گفت: درآمد مالیات بر کالا ها و خدمات در هشت ماه امسال نسبت به مدت مشابه 

سال گذشته ۵۶ درصد رشد یافت.
»مهدی موحدی«اظهار داشت: در هشت ماه امسال 11۶ هزار و 7۶9 میلیارد 
تومان مالیات از کالا و خدمات وصول شد که نسبت به مدت مشابه سال گذشته که 

7۴ هزار و 79۶ میلیارد تومان بود، ۵۶ درصد رشد را نشان می دهد.
 وی با بیان اینکه مجموع درآمد های وصولی سازمان مالیات ۶2 درصد رشد یافته 
است گفت: در هشت ماه امسال مجموع درآمد های مالیات های مستقیم و کالا ها و 
خدمات به ۳10 هزار و 9۶9 میلیارد تومان رسید این آمار در مدت مشابه سال گذشته 
192 هزار و ۳۴9 میلیارد تومان بود. وی عنوان کرد: مجموع درآمد های وصولی 

مالیات در قانون بودجه 1۴01 تا 12 آذرماه نیز 10۳ درصد محقق یافت.
 رییس مرکز آموزش، پژوهش و برنامه ریزی مالیاتی سازمان امور مالیاتی با اشاره 
به اینکه 127 هزار و ۳۵۳ میلیارد تومان مالیات از اشخاص حقوقی تا اواخر آبان ماه 
وصول شد گفت: این آمار نسبت به مدت مشابه سال گذشته که ۶9 هزار و ۶۶7 
میلیارد تومان بود، رشد 8۳ درصدی را نشان می دهد.  وی عنوان کرد: در بخش 
مالیات بر درآمد ها از ابتدای امسال تا آبان ماه، ۵۵ هزار و ۴11 میلیارد تومان مالیات 
وصول شده که این آمار نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد ۴2 درصدی را نشان 
می دهد.  به گفته وی، در مدت مشابه سال گذشته ۳9 هزار و 99 میلیارد تومان 
مالیات بر درآمد ها وصول شده بود. موحدی از رشد ۳0 درصدی وصول مالیات بر 
ثروت در هشت ماه امسال خبر داد و گفت: امسال 11 هزار و ۴۳۴ میلیارد تومان 
مالیات دریافت شد که نسبت به مدت مشابه سال گذشته که هشت هزار و 787 

میلیارد تومان بوده رشد را ثبت کرده است.

اتاق  ارتباطات  و  فناوری اطلاعات  نایب رئیس کمیسیون 
بازرگانی خاطر نشان کرد: روشن نیست که دولت مطابق با 
کدام سازوکار می خواهد خسارت های وارده به کسب وکارها 
را جبران کنند درحالی که با کسری بودجه درگیر بوده و این 
بدهم؛  آن  به  روشنی  جواب  نمی توانم  که  است  پرسشی 
جبران  برای  شده ای  حساب   پیشنهاد  دولت  همچنین 
خسارت ها نداده و باید منتظر ماند و دید که دولت چه فرمولی 

برای جبران این خسارت ها در نظر گرفته است. 
با  ایلنا،  اقتصادی  خبرنگار  با  گفت وگو  در  عابدین  بابک 
بیان اینکه کندی سرعت اینترنت همچنان در روند فعالیت 
اقتصادی کسب وکارها اختلال ایجاد کرده و به صورت کامل 
رفع نشده است، گفت: به نظر می رسد باید راه و روشی پیدا 
کرد که هر چه سریع تر مشکل قطعی اینترنت به نفع اقتصاد 

و کشور حل شود.
من  برای  گفت:  دولت،  بودجه  کسری  به  اشاره  با  وی 
می خواهد  سازوکار  کدام  با  مطابق  دولت  که  نیست  روشن 
خسارت های وارده به کسب وکارها را جبران کنند درحالی که 
با کسری بودجه درگیر بوده و این پرسشی است که نمی توانم 
جواب روشنی به آن بدهم؛ همچنین دولت پیشنهاد حساب  
شده ای برای جبران خسارت ها نداده است و باید منتظر باشیم 
و ببینیم که دولت چه  فرمولی برای جبران این خسارت ها در 

نظر گرفته است.
اتاق  ارتباطات  و  فناوری اطلاعات  نایب رئیس کمیسیون 
غیراینترنتی  و  اینترنتی  کسب وکار  بین  تفکیکی  بازرگانی 
ایجاد نکرد و افزود: خط تولید امروز به اینترنت متصل است؛ 
گرفته  کار  به  جدید  صنعتی  خطوط  در  که  ماشین آلاتی 
می شوند برای نگهداری، عیب یابی و تعمیرات نیازمند اینترنت 
نداریم  غیراینترنتی  کسب وکار  بنابراین  هستند؛  پرسرعت 
و امروزه تمام خطوط تولیدی، صنایع  و خدمات وابسته به 

اینترنت هستند.
عابدین ادامه داد: دولت می تواند با اعمال برخی معافیت ها 
غالب  در  نباید  تسهیلات  این  و  کند  کمک  کسب وکارها  به 
اعطای پول باشد؛ دولت می تواند از سهم خود بگذرد تا فعالیت 
محاسبه  باشند.  داشته  ادامه  وکارها  کسب  این  اقتصادی 
خسارت های وارده به فعالیت اقتصادی باید کارشناسانه باشد و 

نمی تواند حدود خسارت های وارده را برآورده کرد.
این فعال اقتصادی در پاسخ به این پرسش که به نظر شما 

تسهیلاتی که دولت برای این کسب وکارها در نظر می گیرد 
باشد؟  آنها  به  وارده  خسارت های  کننده  جبران  می تواند 
خاطر نشان کرد: اگر کسب وکاری توانست در این شرایط به 
فعالیت خود ادامه بدهد بدون تردید این تسهیلات می تواند 
کمک کننده باشد اما اگر کسب وکاری به صورت کامل روند 
حمایتی  تمهیدات  دیگر  باشد  شده  متوقف  فعالیت اش 

نمی تواند برای آنها کارساز باشد.
وی با اشاره به تاثیر قطعی اینترنت در صنعت چاپ، افزود: 
ارتباط با مشتری، خرید و فروش و سفارش  گیری  در این 
صنعت از طریق اینترنت انجام می شود و سیستم ها باید در 
پروسه تولید به  یکدیگر وصل باشند و وقتی اینترنت قطع باشد 
فعالیت اقتصادی مختل می شود؛ دیگر زمان آن گذشته است 
که فایل ها در فلاپی ریخته شود و برای مشتری پست شود و این 

فعالیت ها وابسته به فضای مجازی هستند.
به گفته عابدین؛ ایران تلاش دارد که به معاهدات تجارت 
جهانی بپیوندد و تلاش دارد که به سیستم انتقال تجارت خط 
ابریشم از شرق به غرب تبدیل شود در این شرایط که سرعت 
مهم  این  به  می خواهیم  چگونه  است  اینگونه  داده  انتقال 
برسیم؟ تاجری که با کندی سرعت ایران مواجه می شود این 
ضرر را قبول نمی کند و مسیر دیگری را انتخاب می کند و ما 

اینگونه محو خواهیم شد.

نایب رئیس کمیسیون فناوری اطلاعات و ارتباطات اتاق بازرگانی: 

سازوکار جبران خسارت قطعی اینترنت روشن نیست

در اجلاس منطقه ای سازمان جهانی کار مطرح شد؛

افزایش ۵۷ درصد دستمزد کارگران در ایران بی سابقه بود
نماینده یکی از تشکل های کارگری ایران در اجلاس منطقه ای سازمان جهانی کار 

از افزایش بی سابقه ۵7 درصدی دستمزد کارگران قدردانی کرد. 
رییس هیات مدیره مجمع عالی نمایندگان کارگران جمهوری اسلامی ایران در 
اجلاس منطقه ای سازمان جهانی کار اظهار داشت: ایران نیز مانند سایر جوامع 
و ملتها در دوران ترمیم آسیب ها و رنج های ناشی از پاندمی کرونا به روزهای بهتر 
اندیشیده و با تلاش افزون ، در صدد ارتقاء نرخ رشد اقتصادی و تقویت بنیانهای تولید 
ملی است . سید محمد یاراحمدیان افزود: کارگران ایرانی همدوش با سایر شرکای 
اجتماعی با درک نقش بسزای خود در این روند، فداکاری و همدلی مضاعفی را به 
خرج داده و به سرعت در پی ایجاد فرصت های جدید شغلی با هدف بستر سازی 
بازگشت همکارانی هستند که در اثر آسیب های ناشی از کرونا از بازار کار کشور خارج 
شده اند. این فعال کارگری با گرامیداشت نقش ویژه کارکنان بخش درمان و بهداشت 
در سطح جهان در مهار پاندمی کرونا، از اقدام دولت ایران در تصمیم بکارگیری و 
اشتغال دائم عموم کارکنانی که بصورت موقت و پاره وقت در دوران کرونا مدد کار و 
یاور بخش درمان کشور بوده اند، قدردانی کرد که منجر به ایجاد صدها فرصت جدید 

شغلی برای آنان شد. وی با اشاره به تلاش و پایمردی بازیگران اقتصادی ایران، به 
تحریم های غرب علیه کشورمان اشاره کرد و اظهار داشت: متأسفانه باید از تداوم 
تحریم های ناعادلانه ای یاد کنم که علیه مردم ایران وضع و باعث کندی و خلل در 
چرخه بازگشت شرایط کار و تولید ایران به وضعیت عادی و نیز امکان رفاه افزون ، برای 
کارگران ایران شده است و لذا از سازمان بین المللی کار می خواهیم در چهارچوب 

ماموریت های خود برای رفع این تحریم ها تلاش کند.
یاراحمدیان همچنین خاطر نشان کرد: طراحی و کاربرد ابتکارات جدید از ناحیه 
دفتر منطقه ای و آسیایی سازمان بین المللی کار برای حقیقت یابی و راستی آزمایی 
ادعاهای نادرستی که به بروز این سوء تفاهم منجر گشته و یافتن راه حل های حقوقی 
و تکنیکی لازم برای عبور از وضعیت نا مطلوب فعلی از مهمترین انتظارات جامعه 

کارگری ایران از نهادهای بین المللی است.
این نماینده کارگری، با اشاره به سیاست های حوزه کار گفت: هرچند که بروز 
پاندمی کرونا موجب اخلال در روند تحقق مؤلفه های کار شایسته در ایران شده اما 
امید می رود که با بازنگری در سیاستهای حوزه روابط کار و بویژه تقویت نقش شرکاء 

اجتماعی در این روند مسیر گذاریهای انجام یافته با تمرکز بر عدالت و توسعه انسان 
محور در گذار پیشرفت سریعتر قرار گیرد.

وی با برشمردن اقدامات انجام شده برای بهبود شرایط قشر کارگری در کشور، 
تصویب مقاوله نامه های مربوط به قشر کارگری در مجلس را یکی از این اقدامات 

برشمرد.
یاراحمدیان خاطر نشان کرد: افزایش نرخ و درصد حداقل مزد قانونی کارگران در 
ابتدای سال جاری به میزان ۵7 درصد که برای نخستین بار با این اندازه از رشد و 
افزایش در تاریخ روابط کار ایران صورت گرفت، به منزله همدلی و درک متقابل دولت، 
کارگر و کارفرما با هدف عبور از شرایط سخت کرونا و حرکت به سوی تحقق مؤلفه های 
کار شایسته بود. این فعال کارگری با اشاره به راه اندازه کمیته ای برای کارگران مهاجر 
گفت: مجمع عالی نمایندگان کارگران جمهوری اسلامی ایران در ابداعی جدید و 
به منظور تحقق اهداف کار شایسته برای عموم کارگران در صدد راه اندازی " کمیته 
تخصصی کارگران مهاجر" در ذیل ساختار اداری خود است تا از همکاری و مشارکت 

این دسته از کارگران شاغل در ایران بهره مند شوند.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی گفت: 
سرمایه بانک ها باید در خدمت توسعه زیرساخت های تولید باشد، 
اما سیستم بانکی برخلاف انتظار عمومی و سیاست کلی نظام به 
سمت بنگاه داری حرکت کرده و شاهد سرمایه گذاری گسترده از 

سوی آنها در این حوزه هستیم. 
ایرنا  اقتصادی  خبرنگار  با  گفت وگو  در  طهماسبی«  »فرهاد 
تولیدکنندگان در جهت  با  بانکی  درباره عدم همکاری سیستم 
تسهیلات دهی به آنها اظهار داشت: اکنون موضوع تامین مالی و 
تسهیلات دهی به دغدغه اصلی تولیدکنندگان و کارآفرینان کشور 
تبدیل شده است، زیرا اعطای تسهیلات از وظایف اصلی سیستم 
بانکی است و در زمینه تسهیلات دهی نیز کم کاری های زیادی 

انجام شده است.
وی افزود: بانک ها در بسیاری از بنگاه های اقتصادی سهام دار 

آنها  نگهداری  که  خود  املاک  فروش  به  نسبت  هنوز  و  هستند 
برخلاف قانون است، هیچ اقدام کارگشایی انجام نداده اند.

به گفته این نماینده مجلس، نظام بانکی کشور نسبت به تامین 
سرمایه در گردش واحدهای تولید عزم جدی ندارد و تسهیلات 

تکلیفی بانک ها به خوبی پرداخت نمی شود.
وی هشدار داد: در آینده ای نزدیک شاهد رکود در بخش تولید و 
تعدیل نیروی کار کارخانه ها خواهیم بود، زیرا روند پرداخت سرمایه 

در گردش تقریبا به صفر رسیده است.
بانک ها  کرد:  تاکید  مجلس  معادن  و  صنایع  کمیسیون  عضو 
موظفند با ذکر جزئیات آمار دهند چه میزان تسهیلات در طول 
ماه های گذشته و به چه بخش ها و شرکت هایی پرداخت شده 

است.
وی ادامه داد: سیستم بانکی درحال حاضر روش درستی برای 

کنترل تورم انتخاب نکرده که ریشه این موضوع هم نبود نظارت 
درست است.

بانک ها در بنگاه ها و پتروشیمی ها سهم دارند
طهماسبی درباره برنامه مجلس به منظور نظارت بر بانک ها و 
چگونگی تسهیلات دهی آنها به حوزه های مولد کشور، گفت: در 
روزهای اخیر نمایندگان مجلس شورای اسلامی تذکرات مهمی 
را در نطق های خارج از دستور به بانک ها داده اند، اما بانک ها به 

صراحت می گویند که در بنگاه ها و پتروشیمی ها سهم دارند.
وی اضافه کرد: اگر سیستم بانکی تغییراتی را در مسیر خود ایجاد 
نکند به طور حتم در روزهای آینده شاهد اقدام های موثرتری نسبت 

به دولت و وزارت اقتصاد خواهیم بود.
طهماسبی بیان داشت: در مجموع معتقدم که مدیریت نقدینگی 

بانک ها به شکل درست خود انجام نمی گیرد.

روش های نوین تامین مالی واحدهای تولیدی از سوی دولت
وی در خصوص لزوم اتخاذ روش های نوین تامین مالی واحدهای 
تولیدی از سوی دولت، اظهار داشت: صندوق ذخیره ارزی سبب 
بی انگیزگی و بی میلی مدیران تصمیم ساز برای تامین نقدینگی 
شده است. این نماینده مجلس با بیان اینکه همیشه برای عبور از 
بحران ها نخستین گزینه صندوق ذخیره ارزی بوده است، افزود: 
هدف از ایجاد چنین صندوقی تسهیل امور آیندگان است و قرار 

نیست که این صندوقی پاسخی برای بی تدبیری مسوولان باشد.
باید  تولیدی  نقدینگی واحدهای  تامین  برای  وی تصریح کرد: 
برنامه ریزی دقیقی انجام شود و از روش های درآمدی پایدار به منظور 

تامین سرمایه در گردش بنگاه های تولیدی بهره برد.
از  سرمایه گذاران  برای  انگیزه  ایجاد  کرد:  تاکید  طهماسبی 

اقداماتی است که باید مجدانه پیگیری شود.

عضو کمیسیون صنایع مجلس:

مدیریت نقدینگی بانک ها به درستی انجام نمی شود
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سرپرست فدراسیون وزنه برداری گفت: تمام نفرات تیم مردان در قهرمانی جهان 
شانس مدال دارند و برنامه ریزی ما این است هر سه سهمیه مردان تبدیل به مدال 

المپیک شوند. 
سجاد انوشیروانی در گفت و گویی درباره انتظاری که از تیم وزنه برداری مردان 
ایران در مسابقات قهرمانی جهان 2022 کلمبیا وجود دارد، بیان کرد: اطلاع 
دارید که تیم را با چه شرایطی تحویل گرفتیم. ما فقط داریم بستر را فراهم می 
کنیم تا وزنه برداران بدون مشکل سهمیه بگیرند و برنامه ریزی ما این است که هر 
سه سهمیه تبدیل به مدال شوند. رسول معتمدی شانس مدال قهرمانی جهان 
بود که مصدوم شد. مصدومیت در وزنه برداری طبیعی است و این قبیل اتفاقات 
رخ می دهد. مطمئنم معتمدی خیلی زود بر می گردد و یکی از امیدهای ما 
است. سهراب مرادی هم دارد آماده می شود و شرایط خوبی دارد و در مسابقات 

آتی می تواند ثابت کند که یکی از امیدهای کسب سهمیه المپیک است.
*تمام نفرات شانس مدال دارند

انوشیروانی در پاسخ به این پرسش که چقدر انتظار کسب مدال از تیم مردان 
در قهرمانی جهان وجود دارد؟ گفت: تمام نفرات در جدول شانس مدال دارند. 
مسابقات کلمبیا یکی از سخت ترین و شلوغ ترین مسابقات جهانی است و تمام 
کشورها هر چه ظرفیت دارند را آورده اند تا شانس خود را برای کسب سهمیه بالا 

ببرند و دستشان باز باشد و بهترین ها را به المپیک ببرند.
*برای کسب سهمیه المپیک بانوان نباید کم بگذاریم

او در مورد اعزام دختران وزنه بردار به قهرمانی جهان 2022 تاکید کرد: اعتقاد 
داریم که باید همه تلاشمان را برای کسب سهمیه المپیک در بخش زنان انجام 
دهیم و نباید کم بگذاریم. در بخش بانوان می توانیم سه سهمیه بگیریم و اگر بتوانیم 
شرایط را به گونه ای مهیا کنیم که حتی یک سهمیه بگیریم، یک دستاورد و موفقیت 

بزرگ محسوب می شود.  
* تکلیف فدراسیون امسال مشخص می شود

انوشیروانی در پاسخ به این پرسش که فکر می کند انتخابات فدراسیون تا پایان 

سال برگزار شود؟ تصریح کرد: طبق اعتمادی که آقای وزیر به من کرد که جای 
و حتی در  انجام است  برگزاری مجمع در حال  اقدامات  تمام  تشکر هم دارد، 
روزهای نزدیک ثبت نام کاندیداها نیز انجام می شود. تمام تلاشمان را می کنیم 
که با صلاحدید وزارت ورزش، تکلیف فدراسیون امسال مشخص شود. تا پایان ماه 
شرایط را فراهم می کنیم که انتخابات تا پایان سال انجام شود و وزنه برداری بدون 

دغدغه به سراغ مسابقات گزینشی المپیک و برنامه های خود برای المپیک پاریس 
برود.

*وزیر مخالف اعزام به کلمبیا نبوده است
 او در مورد اینکه گفته شده است، وزیر مخالف اعزام تیم وزنه برداری به کلمبیا 
بوده است، تاکید کرد: اصلا این طور نبوده است. انصافا وزرارت ورزش در این 
اعزام به ما کمک کرد و باید از وزیر و معاونانش تشکر کنم. وزیر روی نامه ما دستور 
اقدام داده بود و در پایین نامه نوشته بود که اگر مسابقه مشابهی وجود دارد و می 
توان اعزام کرد، بررسی شود و اصلا نگفته بود که اعزام انجام نشود. آقای وزیر از روز 
اول تاکید داشته است تیم خوبی به مسابقات انتخابی المپیک برود. روی نامه ما به 

معاونان دستور داده است وزنه برداری تا المپیک حمایت شود.
* اسپانسر به زودی به ما اضافه می شود

آینده  سال  برداری  وزنه  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  فدراسیون  سرپرست 
مسابقات گزینشی المپیک زیادی دارد و فکری برای گرفتن اسپانسر شده است؟ 
گفت: چند مصوبه خوب گرفتیم و پیگیر هستیم کار را به روش های قانونی انجام 
دهیم تا مشکلی برای فدراسیون پیش نیاید. البته می دانیم مقداری زمان بر شده 
است اما به زودی اسپانسر به ما خواهد پیوست. مصوبه های خوبی نیز از دولت 
گرفتیم که به سازمان برنامه ریزی و بودجه ابلاغ می شود. اگر استان ها را تا سه 
سال آینده نو سازی نکنیم در استعداد یابی و ایجاد تیم های پشتوانه به مشکل 

بر می خوریم.
*به کلمبیا نرفتم تا کارهای انتخابات را انجام دهم

انوشیروانی در مورد علت اینکه همراه تیم ملی به کلمبیا نرفت نیز گفت: با توجه 
به کمبود زمانی که داشتیم، انتخابات کمیسیون ها را داریم انجام می دهیم و 
بحث ثبت نام انتخابات فدراسیون ها بود و تصمیم گرفتم اینجا باشم تا کارها را 
انجام دهم. با توجه به انتظاری که وزارت ورزش دارد بتوانیم کارها را جمع بندی 
کنم و وظایفی که به عنوان سرپرست به من محول شده است را به نحو احسن 

انجام دهم.

سرپرست فدراسیون وزنه برداری:

به میزبانی  خانه مطبوعات قم برگزارشد، تیم مردان شانس مدال جهانی دارد

 اولین جلسه هم اندیشی جام شهدای 
رسانه کشور درقم

جلسه هم اندیشی نخستین دوره مسابقات فوتسال خبرنگاران کشور)جام 
شهدای رسانه( در خانه مطبوعات قم برگزار شد.

به گزارش ستاد خبری جام شهدای رسانه، در این جلسه که با حضور جمعی 
از پیشکسوتان رسانه و ورزش استان، مدیر خانه مطبوعات قم و اعضای شرکت 
یاران کریمه برگزار شد، نحوه برگزاری مسابقات، مسائل فنی، مالی و اجرایی مورد 

بحث و بررسی قرار گرفت و کمیته های برگزاری رقابتها معرفی شدند. 
حسین محمدرضایی پیشکسوت رسانه در این جلسه با اشاره به بعد ملی جام 
شهدای رسانه و حضور بیش از پانصد خبرنگار از سراسر کشور در قم بر همکاری 
و همدلی هرچه بیشتر مدیران استان در برگزاری آبرومندانه مسابقات تاکید کرد و 
خواستار مشارکت همه اهالی رسانه استان فارغ از اختلاف نظرها در این رویداد 

ملی شد. 
فخرالدین یوسف پور مدیر خانه مطبوعات قم. رسول خادم رئیس هیات مدیره 
شرکت یاران کریمه،شابرم مدیر اجرایی مسابقات، حلوایی رئیس هیئت والیبال 
و مدیر ورزش سیمای مرکز قم، سعادتمند تهیه کننده برنامه های ورزشی، جعفر 
عابدی پیشکسوت رسانه و ورزش، روح الله کرمانی مدیر روزنامه ایمان، مهدی 
پاک کارشناس مالی و تعداد دیگری از حاضران در جلسه نیز نظرات خود را بیان 
کردند و مقرر شد پیگیری های لازم توسط کمیته های مختلف انجام و  جلسات 

به طور منظم برگزار شود.
نخستین دوره مسابقات فوتسال جام شهدای رسانه ویژه خبرنگاران کشور 
گرامیداشت خبرنگار شهید محمد مهدی شریفی بهمن ماه امسال به میزبانی 
قم برگزار می شود و تاکنون خانه مطبوعات 1٨ استان به طور رسمی برای شرکت 

در آن اعلام آمادگی کرده اند.

سخنگو فدراسیون کشتی پاسخ داد:

علت عدم اعزام یزدانی و زارع به آمریکا
سخنگو فدراسیون کشتی با بیان اینکه اعزام نشدن حسن یزدانی و امیرحسین 
زارع در راستای استراتژی کادر فنی برای انتخابی تیم ملی است گفت: این 2 

کشتی گیر در جام تختی و یک تورنمنت دیگر شرکت خواهند کرد. 
محمدابراهیم امامی در گفت وگویی تلویزیونی با اشاره به مشکلات پیش روی 
اعزام تیم کشتی آزاد ایران به جام جهانی آمریکا، اظهار داشت: با وجود تاکید 
سری  یک  آمریکایی ها  مدعی،  تیم های  شرکت  بر  کشتی  جهانی  اتحادیه 
کارشکنی انجام دادند و چهار عضو کاروان اعزامی ایران از سفر به مسابقات جام 
جهانی بازماند. آنان حتی ویزای سه کشتی گیر کشورمان را در دقایق پایانی 
صادر کردند. ویزای 2 مربی، سرپرست تیم و یک داور بین المللی برای حضور 
در این مسابقات صادر نشد. سال گذشته نیز این مشکلات برای تیم ایران وجود 

داشت و آنان کارشکنی زیادی انجام دادند.
تیم ها  کرده  اعلام  جهانی  اتحادیه  داد:  ادامه  کشتی  فدراسیون  سخنگو 
نمی توانند بدون عذر موجه در این مسابقات حضور نداشته باشند. لذا ما برای 
تسهیل در مسیر المپیکی شدن تیم را اعزام کردیم. فدراسیون کشتی اعتراض 
خود را به صادر نشدن ویزا به گوش نناد لالوویچ رییس اتحادیه جهانی کشتی 
رساند و نامه اعتراضی ما نیز به این اتحادیه ارسال شده است. تیم ایران از تمام 
نفرات خود برای حضور در این مسابقات استفاده نکرده بلکه آزادکاران با ترکیبی 

از کشتی گیران جوان و باتجربه به آمریکا اعزام شدند.
امامی با اشاره به غیبت یزدانی و زارع برای مسابقات جام جهانی آمریکا گفت: 
این غیبت در راستای انتخابی المپیک است و این 2 قهرمان جهان باید در بهمن 
یا اسفند در یک تورنمنت معتبر بین المللی حضور یابند. همچنین نگاه ما به 
المپیک است و دیگر رقابت ها در در اولویت بعدی قرار دادیم. در تیم چند آزادکار 
جوان حضور دارد و به دنبال پشتوانه سازی برای آینده کشتی ایران هستیم. در 

ضمن یزدانی و زارع در جام تختی کشتی  خواهند گرفت.

رئیس کمیته مسابقات سازمان لیگ: 

تاریخ و ساعت برگزاری دربی
 تغییر نکرده است

رئیس کمیته مسابقات سازمان لیگ با اشاره به برگزاری دیدار تیم های استقلال 
و پرسپولیس در 29 آذر گفت: تاریخ و ساعت شهرآورد تهران تغییر نکرده است. 

سهیل مهدی در گفت وگویی تلویزیونی با اشاره به برگزاری شهرآورد تهران در 
29 آذرماه، اظهار داشت: تاریخ و ساعت این بازی تا امروز هیچ تغییری نداشته و 
قرار است در زمان مقرر برگزار شود. حضور یا عدم حضور تماشاگران در این بازی 
به تصمیم وزارت کشور و نهادهای نظارتی بستگی دارد. دوشنبه یا سه شنبه هفته 
بعد در این زمینه تصمیم گیری خواهد شد. من نیز دوست دارم که این بازی با 

تماشاگر برگزار شود اما تصمیم گیرنده نهایی نیستم.
رئیس کمیته مسابقات سازمان لیگ با اشاره به برنامه مسابقات فوتبال داخلی 
ایران ادامه داد: بنا به برنامه های این سازمان لیگ و جام حذفی در خردادماه به 

پایان خواهد رسید.
وی در زمینه ادامه برنامه های لیگ برتر فوتبال گفت: لیگ از 28 آذر دوباره 
پیگیری می شود و بدون وقفه ادامه دارد. در پایان نیم فصل نقل و انتقالات داریم 
و یک بازی از جام حذفی برگزار خواهد شد. در 10 روز نخست سال 1۴02 و 
همچنین فیفادی ها لیگ تعطیل است. تا خردادماه لیگ به پایان خواهد رسید و 
فینال جام حذفی نیز برگزار می شود. دیدار تیم های استقلال و پرسپولیس تهران 
از هفته دوازدهم لیگ برتر باشگاه های کشور، قرار است روز 29 آذرماه و از ساعت 

17:۳0 دقیقه در ورزشگاه آزادی برگزار شود.

رئیس هیات بدنسازی و پرورش اندام استان قم خبرداد: 

اعزام سه ورزشکار قمی به مسابقات 
قهرمانی پرورش اندام جهان 

رئیس هیات بدنسازی و پرورش اندام استان قم گفت: سه ورزشکار از استان 
قم امروز چهارشنبه به مسابقات قهرمانی پرورش اندام قهرمانی جهان در تهران 

اعزام شده و در این مسابقات به روی تخته خواهند رفت. 
مجید تلخابی در گفت و گویی اظهار داشت: رقابت های قهرمانی پرورش 
اندام جهان فردا پنجشنبه در رده های مختلف سنی در تهران برگزار می شود و از 

استان قم سه نماینده به این مسابقات اعزام شدند.
وی بیان کرد: رضا وثوق ورزشکار قمی است که در رشته پرورش اندام رده سنی 

جوانان در مسابقات شرکت خواهد کرد.
وی گفت: مهدی نادری نیز در رشته پرورش اندام رده سنی پیشکسوتان 
در مسابقات شرکت می کند و رضا نصراللهی فرد در مسابقات فیتنس چلنج 

قهرمانی جوانان جهان با رقبای خود به رقابت خواهد پرداخت.

کارشناس فوتبال با بیان اینکه کی روش نتوانست از فرصت 
به دست آمده برای صعود استفاده کند، گفت: ماندن کی 

روش دیگر به صلاح فوتبال ایران نخواهد بود.
ید الله اکبری در خصوص شرایط تیم ملی و حذف از جام 
جهانی اظهار داشت: فوتبال ما نتوانست در زمانی که این 
شانس را داشت به مرحله بعد صعود کند، این کار مهم را انجام 
دهد. سرمربی تیم ملی که تیمش بازی های خوبی را در قطر 
به نمایش نگذاشت از آخرین فرصت استفاده نکرد. تیمی که 
می توانست با یک مساوی به مرحله بعد صعود کند، مقابل 
آمریکا شکست را پذیرا شد و از گردونه رقابت های جام جهانی 

کنار رفت.
کارشناس فوتبال در خصوص اینکه آیا ماندن کی روش به 
صلاح فوتبال ایران است یا خیر؟ گفت: او 8 سال در ایران بود 
اما موفقیتی کسب نکرد. نه در جام جهانی و نه در دو دوره جام 
ملت های آسیا نتوانستیم مقامی را کسب کنیم. بعد از اینکه از 
ایران رفت در کلمبیا و مصر هم موفق نبود اما دوباره با توجه 
به اتفاقاتی که در فوتبال ایران رخ داد، به ایران بازگشت اما باز 

هم نتوانست موفق باشد. بنابراین با توجه به عملکرد و کارنامه 
او، ماندن او در ایران دیگر به صلاح نیست و باید مسئولان 
فدراسیون به دنبال یک کادر فنی جدید برای تیم ملی ایران 

باشند.
اکبری در پاسخ به این پرسش که نقش فدراسیون در برهه 
ملت های  جام  تا  دیگر  گفت: یک سال  چیست؟  حساس 
اما  نباید تصمیم بگیریم  باقی نمانده است. عجولانه  آسیا 
باید مراقب باشیم که زمان را هم به راحتی از دست ندهیم. 
وقت آن رسیده که فدراسیون از پیشکسوتان و صاحب نامان 
فوتبال دعوت کند تا در مورد انتخاب سرمربی جدید به گفتگو 
بنشینند. فوتبال ما به خون تازه نیاز دارد. به یک مربی بزرگ که 
بتواند فوتبال ما را دچار تغییر و تحولات اساسی کند. بنابراین 
بهتر است کی روش را فراموش کنیم و به دنبال انتخاب یک 
مربی خوب باشیم تا تیم ملی ما بتواند در جام ملت های آسیا 

عملکرد موفقی داشته باشد.
مربی  آیا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  فوتبال  کارشناس 
داخلی می تواند در این شرایط موفق باشد یا حتماً باید به 

باشیم؟ تصریح کرد: در حال حاضر  دنبال گزینه خارجی 
باید بپذیریم که فوتبال ما شرایط خوبی ندارد. مربیان داخلی 
با توجه به اتفاقاتی که افتاده، بعید است هدایت تیم ملی را 
به عهده بگیرند. اما استفاده از آنها هم بی تأثیر نخواهد بود. 
در لیگ برتر مربیان بزرگ و خوبی داریم که می توانند هدایت 
تیم ملی را برعهده بگیرند اما اگر فدراسیون بتواند یک مربی 
بزرگ خارجی با دانش بالا را به استخدام درآورد، به مراتب بهتر 
خواهد بود و می توانیم تأثیرات آن را در فوتبال ملی کشورمان 

مشاهده کنیم.
عواملی  چه  که  سوال  این  به  پاسخ  در  و  درپایان  اکبری 
می تواند باعث موفقیت فوتبال ایران در سال های آینده شود، 
گفت: بهتر است مثل همه کشورهای صاحب نام فوتبال، 
زیرساخت قوی داشته باشیم. به تیم های پایه اهمیت بدهیم، 
کارهای اصولی انجام دهیم تا فوتبال رشد چشمگیری داشته 
باشد. کاری که ژاپن و کره جنوبی در این سال ها انجام دادند 
و دیدیم که این دو تیم چه بازی های خوب و روانی را در جام 
جهانی انجام داده و باعث شگفتی کشورهای صاحب نام 

شدند. بنابراین اگر می خواهیم موفق باشیم باید زیرساختهای 
خود را درست کرده و به آموزش تیم های جوان اهمیت ویژه 

ای بدهیم.

یک کارشناس فوتبال:

ماندن کی روش به صلاح فوتبال ایران نیست

          آگهی تحدید حدود عمومی    
     در روز یکشنبه مورخ ۱40۱/۱0/۱۸ ساعت 9/30 صبح

1-پلاک ثبتی 1۵90 فرعی از 2۴۶ اصلی، آقای : محمد رضا سعادتی ، فرزند : حسن ، ششدانگ یک قطعه زمین 
بمساحت ۳71/۵0 مترمربع ، بخش 9 ثبت قم الحاقی به ثبت جعفرآباد ، حوزه ثبتی بخش سه شهرستان جعفرآباد

در روز دوشنبه مورخ 1۴01/10/19 ساعت 9/۳0 صبح
1- پلاک 1708 فرعی از 9 فرعی از   ۵۵  اصلی بخش سه جعفرآباد ، خانم : زهره عبدی ، فرزند : قربان  ششدانگ 

یکباب مغازه به مساحت 21/۶۵  مترمربع واقع در اراضی گازران نو ) شهرستان جعفرآباد( بخش سه جعفرآباد. 
2- پلاک 1709 فرعی از 9 فرعی از   ۵۵  اصلی بخش سه جعفرآباد ، خانم : زهره عبدی ، فرزند : قربان  ششدانگ 

یکباب مغازه به مساحت 28/۳۵  مترمربع واقع در اراضی گازران نو ) شهرستان جعفرآباد( بخش سه جعفرآباد.
۳- پلاک 1710 فرعی از 9 فرعی از   ۵۵  اصلی بخش سه جعفرآباد ، خانم : زهره عبدی ، فرزند : قربان  ششدانگ 

یکباب مغازه به مساحت 28/10  مترمربع واقع در اراضی گازران نو ) شهرستان جعفرآباد( بخش سه جعفرآباد.
تاریخ انتشار : روزشنبه مورخ ۱40۱/09/۱9
محمد رضا خدایاری
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد
شناسه آگهی:۱4۱9۱۲4

----------------------------------
آگهی ابلاغ

نظر به اینکه حکمی از سوی عاطفه صالحی با کد ابلاغیه 28۵10111۴77۵۵۳9 برای خوانده:شرکت فراورده های 
گوشتی ایران سوسیس به نشانی:تهران،پاسداران،خ شمشاد،خ شهید کاظم موسوی گلستان ۵،پ ۳1 ط همکف به 
کدپستی:1۶۶9۶۳8۴1۳ برای شما در اداره تعاون،کار ورفاه اجتماعی مطرح شده است برای اطلاع از مفاد آن لازم 
است درسامانه جامع روابط کار ثبت نام نمایید.بدین منظور چنانچه تاکنون اقدام به ثبت نام درسامانه جامع روابط کار 
ننموده اید با همراه داشتن کارت ملی به یکی از دفاتر پیشخوان دولت مراجعه وثبت نام نمایید.سپس برای مشاهده 

دادخواست مربوط به صفحه شخصی خود در سامانه رجوع نمایید.
راهنمای ورود به سامانه: )پس از احراز هویت و ورود به سامانه بر روی گزینه پنجره واحد خدمات و سپس کارپوشه 
کلیک کرده سپس گزینه فهرست خدمات را انتخاب نمایید فرایند دریافت دعوتنامه/حکم جلسه رسیدگی با کد ابلاغیه را 
انتخاب نموده و برروی گزینه شروع فرایند کلیک نمایید ودرفرم ظاهر شده درخواست دریافت حکم)دادنامه( با کد ابلاغیه 
را انتخاب نموده وکد ابلاغیه درج شده دراین برگه را درکادر کد ابلاغیه موجود وارد نمایید.سپس به قسمت تمام وظایف 

رجوع نمایید.(
تذکر 1- ثبت نام اشخاص حقوقی در سامانه مستلزم همراه داشتن تصویر آخرین روزنامه رسمی شامل نام مدیر عامل 

ونشانی قانونی شخص حقوقی است.
ابوالفضل بهرامی راد
مدیر اداره تعاون،کار و رفاه اجتماعی شهرستان قم

----------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

درخواست  برابر  و  قم  مورخ 1۴01/08/10دفتر 7۶  وکالتنامه 112۵۴  موجب  به  پرویز  سجاد  آقای  باینکه  نظر 
شماره1۴01/789-1 مورخ 1۴01/08/12 با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق تقاضای سند المثنی که مفقود 
شده را نموده و اعلام نموده سند مالکیت ششدانگ پلاک 111۵8/۴ اصلی بخش یک ثبت قم بنام آقای علی اکبر 
تهوری ثبت و ذیل دفترالکترونیک 1۴0120۳۳000101۶97۴ثبت و سند مالکیت بشماره 9029۵2 صادر شده است 
که به علت سهل انگاری مفقود گردیده است یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این 

اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور 
سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 1۵9۵۳(

رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه-رئیس اداره ثبت اسناد واملاک منطقه یک قم

----------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر باینکه محمد جواد سلمی زاده برابر درخواست شماره 1۴01/۵۶۳97-1 مورخ 1۴01/09/07 با ارائه یک 
برگ استشهاد شهود مصدق تقاضای سند المثنی که مفقود شده را نموده و اعلام نموده سند مالکیت ششدانگ 
پلاک 291/118۵0/122۳1 اصلی بخش ۵ ثبت قم به نام آقای محمدجواد سلمی زاده ثبت و ذیل دفتر الکترونیک 
1۳9920۳۳0001012289 ثبت و سند مالکیت بشماره ۵۵۴800 صادر شده است که به علت جابجایی مفقود 
گردیده است.یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله 
باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 1۵9۵۴(
رونوشت:به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه-رئیس اداره ثبت اسناد واملاک منطقه یک قم

----------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای بهروز خان محمدی برابر وکالت نامه شماره ۵2۵۳9-1۴01/09/0۶دفتر7۳1 تهران با ارائه دوبرگ استشهاد 
شهود مصدق اعلام داشته سند مالکیت دفترچه ای تمامی 107/۵ سهم مشاع از 190790/7۶ سهم ششدانگ 
پلاک2۳02/2 اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم در صفحه ۳۶۵ دفتر ۳۳۳ ذیل ثبت ۵8۴۴7 شماره سریال 19۴۳۵۳ 
بنام ابوالفضل فشک صادره وتسلیم شده که بهروز خان محمدی از طرف نامبرده اعلام داشته سند مالکیت دراثر 
نامعلوم مفقود گردید.لذا مراتب به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در1نوبت به تاریخ ذیل 
آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس 
از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./)م الف 

)1۵9۵۵
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
عباس پورحسنی حجت آبادی-رئیس اداره ثبت اسناد واملاک منطقه دو قم

----------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

سند مالکیت ۳ دانگ از ششدانگ پلاک 2۵70/122/18۴- اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم در صفحه ۵۴۳ دفتر 199 
ذیل ثبت ۳۴۳0۳ به نام شاه علی مرادی ثبت و سند مالکیت بشماره مسلسل 8۵۳721 صادر وتسلیم شده است سپس 
از طرف وکیل آقای جمشید مرادی بموجب وکالت شماره 2۶۵20-79/09/۳0 دفتر 10 قم از طرف ورثه شاه علی 
مرادی اعلام گردیده است که به علت جابجائی سند مالکیت مذکور مفقود گردیده است، لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی 
ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در 1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام وارسال و رسید 
اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور اسناد مالکیت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 1۵9۵۶(
عباس پور حسنی حجت آبادی-رییس ثبت اسناد منطقه دو قم

3 طلا، ۱ نقره و ۱ برنز تالوکاران در اندونزی ؛

طوفان ووشوکاران ایران در قهرمانی جهان
تالوکاران جوان ایران در پایان روز سوم مسابقات قهرمانی جهان ووشو، به ۵ مدال )۳ 

طلا، 1 نقره و 1 برنز( دست یافتند. 
براساس این گزارش ،روز پنج شنبه 17 آذر 1۴01، در حالی سومین روز رقابت های 
ووشوی قهرمانی جهان جوانان 2022 - اندونزی پیگیری شد که ملی پوشان ایران 
در بخش تالوی مردان و زنان، عملکرد درخشانی داشته و به سه طلا و یک برنز دست 

یافتند.
نتایج تالوکاران ایران به شرح زیر رقم خورد:

در بخش تالوی پسران، یونس خدایی در فرم »نن دائو« با امتیاز 9.2۶ به مدال طلا 
دست یافت. در این فرم نماینده های کره جنوبی و مصر به ترتیب دوم و سوم شدند.

در بخش تالوی دختران، هستی صدیقی در فرم »نن دائو« با امتیاز 9.2۴ به مدال 
طلا دست یافت و قهرمان جهان شد. در این فرم ورزشکارانی از هنگ کنگ و مالزی 

به ترتیب دوم و سوم شدند. 
هم چنین در فرم »نن گوئن« بخش زنان، نازنین بازدار از ایران با امتیاز 8.99 مدال 

طلا را ازآن خود کرد و نمایندگان هنگ کنک و چین، به ترتیب دوم و سوم شدند.
در بخش پسران، شاهین بنی طالبی در فرم »نن گوئن« به همراه نماینده هنگ کنگ 
سوم شد و به مدال برنز دست یافت. در این فرم ورزشکاران مالزی و اندونزی به ترتیب 

رتبه های اول و دوم را کسب کردند.
روز پنج شنبه نیز حدیث امیری در »گوئن شو«، حسین قبله نما در »گوئن شو« و 
رامتین سیاه مشته ای و سامیار صادقی در »چانگ چوان« به اجرای فرم پرداختند که 

موفق به کسب مدال نشدند.
پیش از این نیز در مسابقات روزجهارشنبه ، نازنین بازدار در فرم نانچوان به مدال 

نقره رسیده بود.
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برخی از فعالان تشکل های دانشجویی در قم با اشاره به این که دغدغه مندی 
دانشجویان نسبت به مسائل جامعه، ظرفیتی بزرگ برای حل مشکلات کشور است، 
تاکید کردند: فضای گفت وگوی آزاد در دانشگاه از ورود التهاب به جامعه جلوگیری 
می کند و تشکل های دانشجویی می توانند این امکان را به خوبی در دانشگاه ها فراهم 

آورند. 
دبیرقرارگاه شهید احمدی روشن بسیج دانشجویی استان قم، پیرامون جایگاه 
تشکل های دانشجویی، در گفت و گو با ایرنا تصریح کرد: ما به دنبال دغدغه مند 
ساختن دانشجویان هستیم، متاسفانه یک سری از جریان های دانشجویی نسبت به 
مسائل کشور و مشکلات آن یک نگاه گذرا دارند و از کنار مشکلات به راحتی عبور 

می کنند و دغدعه ای ندارند.
محسن محمود آبادی افزود: اولویت دیگر ما در قرارگاه شهید احمدی روشن این 
است که به نگاه دانشجویان عمق ببخشیم، باید نگاه یک دانشجو با مردم عادی 
نسبت به مسائل سیاسی،  اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی جامعه متفاوت باشد و 

مسائل را به صورت ریشه ای مورد توجه قرار دهند.
وی ادامه داد: ممکن است در یک استان و یا یک کشور صد مشکل وجود داشته 
باشد و توان حل همه آن ها در اختیار نباشد،  اما نگاه عمیق و مساله محور ریشه این 

مشکلات را پیدا می کند و با رفع آن موجب حل شدن سایر مشکلات می شود.
وی بیان داشت: دیدگاه بنده این است که دانشجو باید نسبت به مسائل کشور 
دغدغه داشته باشد و در حد توان برای رفع مشکلات تلاش کند، دانشجویان،  مدیران 
آینده کشور هستند و باید از فرصت دانشجویی استفاده کرده و با نگاه دغدغه مند 
و کارشناسی به مسائل نگاه کنند تا زمانی که مسئولیتی بر عهده آنان گذاشته شد 

براساس یک نظام فکری،  حل مشکلات را دنبال نمایند.
محمود آبادی گفت: از طرف دیگر مسئولان نیز باید در دانشگاه ها حاضر شوند 
و مسائل استانی و کشور را با دانشجویان مطرح کنند، این کار کمک می کند تا 
تحقیقات و پژوهش های علمی در دانشگاه ها ناظر به مسائل و مشکلات مطرح شده،  
انجام پذیرد و کاربردی باشد؛ همچنین این کار کمک می کند تا دانشجویان به عنوان 
مدیران آینده با مسائل و مشکلات پیش رو آشنا باشند و برای حل آن برنامه داشته 

باشند.
وی تاکید کرد: ما باید دانشجویان را نسبت به مسائل کشور دغدغه مند کنیم تا 
دانشجو متوجه باشد که نسبت به مسائل کشور مسئول است،  اگر دانشجویان را 
نسبت به مسائل و مشکلات مسئولیت پذیر کنیم،  در مسیر ساخت آینده ای روشن 

حرکت کرده ایم،  وقتی ما شاهد دانشجویانی هستیم که نسبت به مسائل کشور 
هیچ دغدغه ای ندارند، نمی توانیم انتظار داشته باشیم تا با ورود آن ها به دستگاه های 

اجرایی مسائل کشور حل شود.
سوء  و  مشکلات  و  مسائل  برابر  در  دانشجویی  جریان های  اگر  داد:  ادامه  وی 
مدیریت ها سکونت کنند و هیچ دغدغه ای نداشته  باشند، آن ها نیز در این زمینه 
سهیم هستند، بنابراین تشکل های دانشجویی در دغدغه مند ساختن دانشجویان 

نقش کلیدی برعهده دارند.
مسئول سیاسی بسیج دانشجویی دانشگاه آزاد قم گفت: به نظر بنده در حال حاضر 
تمامی دانشجویان می توانند نظرات خود را بیان کنند و فکر هم نکنم دانشگاهی باشد 
که دانشجو در آن چنین اجازه ای نداشته باشد، البته طبق قوانین اگر فردی بخواهد 
فضای دانشگاه را ملتهب کند با آن برخورد می شود فرقی هم نمی کند که این دانشجو 
عضو کدام جریان و تشکل دانشجویی است. وی بیان داشت: فضای ایجاد شده در 
دانشگاه ها بهترین شرایط را برای تقویت کنش گری دانشجویی فراهم کرده است، 
اکنون دانشجو آمده وسط میدان و آماده شنیدن نظرماست، اما آن دیدگاه محافظه 
کارانه که برخی از مسئولان دانشگاه ها دارند که اگر شرایط عادی باشد و صحبت 
سیاسی در دانشگاه نشود آن شرایط گل و بلبل است، نگاه صحیحی نیست،  زمان 

تحقق جهاد تبیین الان است،  در حال حاضر باید از آرمان ها دفاع کرد.
وی ادامه داد: اما متاسفانه شرایط در این زمنیه ایده  آل نیست و حداقل در برخی 
از دانشگاه ها اجازه برگزاری کرسی های آزاد اندیشی به دلایل مختلف داده نمی شود.

این فعال دانشجویی گفت:  فعالیت  تشکل های دانشجویی در قم مطلوب نیست، 
امروز تعداد دانشجویان دغدغه مندی که پیگیر مسائل کشور و استان باشند بسیار 
اندک است، این موضوع نشان می دهد تشکل های دانشجویی در همراه ساختن 
دانشجویان با برنامه های خود و ایجاد دغدغه در دل آن ها نسبت به مسائل پیش روی 

استان و کشور موفق نبوده اند و در همین رابطه از نظر من وضعیت خوبی ندارند .
وی بیان داشت: یک بررسی ساده نشان می دهد که دانشجویان از جمله اقشاری 
هستند که در طول سال بیشترین دیدار را با رهبر معظم انقلاب دارند و این مساله 

جایگاه جریان های دانشجویی در کشور را برجسته می سازد.
وی با اشاره به این که جریان های دانشجویی حلقه اتصال مردم و مسئولان هستند،  
ادامه داد: دانشجویان برای کمک به کشور شور و شوق دارند و از طرف دیگر در 
برخورداری از بسیاری از امکانات ذی نفع نیز نیستند، بنابراین نسبت به مسائل واقعه 
بینانه عمل می کنند و اگر در خیلی از زمینه ها به پیشرفت رسیدیم حاصل همین 

تلاش و روحیه دانشجویی بوده است.
تشکل های دانشجویی بیشتر نیازمند حمایت معنوی هستند 

یکی از دانشجویان دانشگاه های استان نیز به مناسبت 1۶ آذر روز دانشجو در 
خصوص لزوم فضای باز سیاسی و فعالیت تشکل ها در دانشگاه ها به خبرنگار ایرنا 
گفت: دانشجو اگر نتواند حرف خود را در دانشگاه بزند همان حرف را در بیرون می زند 

که موجب به هم ریختن فضای جامعه می شود.
سید علی حسینی فرد افزود: اندیشه ناپخته باید در دانشگاه پخته شود و زمانی که 

این اندیشه ناپخته به بیرون دانشگاه درز پیدا کند، بستر نارضایتی را فراهم می کند.
وی ادامه داد: اگر در درون دانشگاه ها فضا برای گفت وگوی دانشجویان فراهم شود 

به نظر می رسد با این شرایط مواجه نشویم.
وی بیان داشت: با وجود فضای مناسب برای گفت وگوهای سیاسی در بسیاری از 
دانشگاه های قم،  اما در برخی از دانشگاه ها این امکان فراهم نیست و از این بابت 

دانشجویان واقعا متضرر می شوند.
حسینی گفت: تشکل های دانشجویی بیشتر نیازمند حمایت معنوی هستند و 
معمولا وابستگی مالی به جایی ندارند و برنامه های خود را با بودجه های اندک هم که 

شده برگزار می کنند.
وی تاکید کرد: خصلت دانشجو این است که از هر ظرفیتی برای رسیدن به هدف 
استفاده می کند و وارد میدان می شود و این ویژگی باعث شده تشکل های دانشجویی 

از جمله مهمترین و تاثیرگذارترین گروه های اجتماعی باشند.
وی ادامه داد: به طور کلی فضای فعالیت تشکل های دانشجویی در قم خوب 
است، اما برخی از ارگان ها و مسئولان دید خوبی به مطالبه گری ها ندارند و این طور 
جا انداخته اند که فلان تشکل به فلان جا وصل است،  البته به نظر می رسد این طور 
نباشد و تشکل ها آزادانه مطالب مورد نظر خود را بیان می کنند و بیشتر به دنبال 

پیگیری حل دغدغه های مردم در عرصه های مختلف هستند.
این دانشجو با تاکید بر این که در قم شاهد فضای بسته برای تشکل ها نبوده ایم، 
گفت:  در دانشگاه های استان قم فضای خوبی برای فعالیت تشکل های دانشجویی 
مهیا شده است و تشکل ها در مواقع مختلف مسئولان ملی و استانی را به پاسخ گویی 
وا داشته اند. وی با اشاره به این که تشکل ها عملکرد و رسالت خوبی دارند،  افزود: در 
حال حاضر تشکل های دانشجویی متعددی در قم به صورت مستقل کار می کنند که 

در جامعه به آن ها با دید خوبی نگاه می شود.
وی ادامه داد: حتی با وجود تعطیلی های ناشی از کرونا و کمرنگ شدن ارتباط 
دانشجویان جدیدالورود با دیگر دانشجویان در بستر تشکل های دانشجویی، این 
تشکل ها به فعالیت های خود ادامه و با همکاری مسئولان استان کارهای ارزشمندی 

را انجام دادند.
حسینی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به افزایش هزینه های جانبی 
تحصیل به خصوص در بخش شهریه،  خوابگاه و تغذیه گفت: تامین معیشت از جمله 
دغدغه های مهم دانشجویان است،  اگر معیشت دانشجو تامین شود دانشجو دوران 

تحصیل خود را به شکل بهتری طی می کند.
قم دارای ۳1 دانشگاه )دولتی، آزاد، غیرانتفاعی، فنی( و ۶۶ هزار و 128 دانشجو 
است، در این میان ۳۳ هزار و ۵۴7 نفر از دانشجویان را پسران و ۳2 هزار و ۵81 نفر 
را دختران تشکیل می دهند؛ همچنین حدود 70 درصد ظرفیت دانشگاه های قم را 

دانشجویان بومی و ۳0 درصد را دانشجویان غیربومی به خود اختصاص دادند.
در دانشگاه های استان بیش از 200 تشکل فرهنگی، علمی و پژوهشی وجود دارد و 
1۶0 نشریه علمی و فرهنگی در دانشگاه های قم چاپ می شود؛ تدوین سالانه حدود 
سه هزار و ۵00 پایان نامه در دانشگاه های استان که تاثیر زیادی در کاربردی شدن 
موضوعات تحقیقات و همچنین تعامل سازنده بین دانشگاه و صنعت دارد از دیگر 

ظرفیت های استان قم در این بخش است.
دانشجویان در مبارزه های پیش از انقلاب نقش فعالی داشته اند؛ آنان با فریادهای 
عدالت خواهانه و فعالیت های مستمر خود، مخالفت آشکاری با سیاست های رژیم 
پهلوی داشتند. در 1۶ آذر 1۳۳2 خورشیدی در پی یورش نیروهای نظامی به دانشگاه 
تهران چند تَن از آنها به شهادت رسیدند و این روز به عنوان روز دانشجو نامگذاری شد.

گفت و گو :سید محمد ابراهیم جنابان

در گفت و گو با فعالان دانشجویی قم مطرح شد: 

مروری بر زندگی رستم قاسمی؛فضای باز سیاسی در دانشگاه ها از ایجاد التهاب در جامعه جلوگیری می کند

پایان کار »رستم« با خان سیاست

از هفده سالگی عضو سپاه پاسداران شد، ۴۳ ساله بود که فرماندهی قرارگاه خاتم  
الانبیاء را به او سپردند تا چهار سال بعد پایش به دولت هم باز شود و به وزارت نفت 
برود. با روی کارآمدن سیدابراهیم رئیسی شانس حضور مجدد در جلسات هیئت 
وزیران را پیدا کرد و این بار به وزارت راه  و شهرسازی رفت تا گره از مشکل مسکن باز 
کند. پانزده ماه نگذشت که بیماری اش تشدید شد و نامه استعفایش را امضاء کرد و 

حالا یک روز پس از انتخاب جانشینش در وزارت راه، در ۵8 سالگی درگذشت. 
براساس این گزارش ، رستم قاسمی در سال 1۳۴۳ در روستای سرگاه شهرستان 
مهر استان فارس متولد شد و تحصیلات مقاطع دبستان و متوسطه را در همان استان 
پشت سر گذاشت. مُهر مدرک دیپلم و پایان دوران دبیرستانش خشک نشده بود که 
عضو سپاه پاسداران شد، به یگان های رزمی مهندسی اش پیوست و از جبهه های 
جنگ ایران و عراق سر درآورد. مدتی بعد فرماندهی همان یگان ها را عهده دار شد 
و جنگ که خاتمه یافت به نهاد تازه تأسیس قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء رفت و 
آنجا هم فرماندهی مهندسی دریایی را به دست گرفت؛ سمتی که کمی بعد عنوان 
مشابه اش در سپاه پاسداران نیز به او سپرده شد تا در نهایت به فرماندهی قرارگاه 
سازندگی نوح منصوب شود. رستم قاسمی خیلی زود از مسیر حوزه نظامی به مسیر 

عمران و سازندگی رفت.
اما از نیمه دهه هشتاد خورشیدی رستم قاسمی کم کم به چهره ای شناخته شده 
تبدیل و روزبه روز اسم و عکسش بیشتر در رسانه ها منتشر شد. او با حکم فرمانده 
کل سپاه پاسداران به عنوان فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء منصوب شده 
و لازم بود بیش از گذشته در افکار عمومی شناخته شود. قاسمی تحصیلاتش در 
دانشگاه صنعتی شریف را تکمیل کرد و با مدرک کارشناسی ارشد مهندسی عمران 
فارغ التحصیل شد. از همان سال ها به نفت وگاز و پتروشیمی هم علاقمند شد و 
به دلیل جایگاهش در قرارگاه خاتم سمت مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره شرکت 
مهندسی نیروی نفت را به کارنامه اش اضافه کرد. تجربیاتش در نیروی دریایی سپاه 
هم به کار ریاست بر هیئت مدیره شرکت صنعتی دریایی ایران و شرکت کشتی سازی 

خلیج فارس آمد.
با آغاز به کار دولت دوم محمود احمدی نژاد و تشدید علاقه وی به اعمال تغییرات 
متعدد در کابینه، رستم قاسمی در مرداد ماه 1۳90 در پی برکناری مسعود میرکاظمی 
برای تصدی پست وزارت نفت به مجلس معرفی شد. جلسه بررسی صلاحیت او در 
مجلس مخالفان و موافقان حضور چهره های نظامی در دولت و به ویژه در رأس وزارت 
نفت را رودرروی هم قرار داد اما نهایتاً نتیجه به نفع قاسمی تمام شد و به عنوان آخرین 

وزیر نفت دولت دهم از مجلس رأی اعتماد گرفت.
رستم قاسمی همزمان با تشدید تحریم های نفتی پا به این وزارتخانه گذاشت و 
اصلی ترین چالش رستم در وزارت نفت دور زدن تحریم ها و فروش نفت در شرایط 
تحریم نفت و بانک بود. او روش های مختلفی برای دور زدن تحریم امتحان کرد که 
برخی از آنها با حواشی روبرو شد و برخی دیگر البته کارساز شد و او توانست تا پایان 

دولت دهم دخل دولت را پر نگه دارد.
به گزارش ایسنا، در زمان وزارت قاسمی در دولت احمدی نژاد، دکل حفاری نفت 
فورچونا با واسطه گری شرکتی ترکیه ای به شرکت مهندسی و ساخت تأسیسات 
پرداخت  با وجود  اما  فروخته شد  نفت،  وزارت  زیرمجموعه های  از  ایران،  دریایی 
هزینه 87 میلیون دلاری آن، به ایران تحویل داده نشد. ماجرای گم شدن این دکل 
نفتی از اواخر مهرماه 1۳9۳ زمانی که 1۴ نماینده مجلس در نامه ای به رئیس شان 
خواستار پیگیری پرونده شدند، به رسانه ها راه یافت و در نهایت شعبه 1۶۳ مجتمع 
امور اقتصادی پنج متهم پرونده دکل نفتی را به زندان محکوم کرد. رستم قاسمی 
در آن زمان گم شدن دکل نفتی را رد کرده و گفته بود »دکل نفتی خودکار نیست 

که گم شود.«
با پایان دولت احمدی نژاد اما حضور قاسمی در دولت به پایان نرسید و در همان 
ماه های ابتدایی دولت نخست حسن روحانی از سوی حسین دهقان، وزیر وقت 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح، به عنوان مشاور وزیر انتخاب شد و کمی بعد هم 
به واسطه تجاربی که در حوزه مقابله با تحریم ها داشت سمتی مشابه نزد اسحاق 

جهانگیری معاون اول رئیس جمهوری دریافت کرد.
او از سال 1۳9۶ تصمیم گرفت سیاست ورزی حزبی را هم تجربه کند و در همان 
سال از سوی جبهه یکتا که جمعی از فعالان سیاسی اصولگرا را تشکیل می داد 
که اغلب در دولت های نهم و دهم سمت و مسئولیتی داشتند، به عنوان یکی از 
نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری مطرح شد، هرچند گزینه نهایی این جبهه برای 

انتخابات نبود.
کوران  در  و  نشد  ناامید  انتخابات  در  کاندیداتوری  مسیر  ادامه  از  اما  رستم 
 1۴00 اردیبهشت  در  سیاسی  جریان های  و  احزاب  خردوکلان های  ثبت نام 
انتخابات  دوره  سیزدهمین  برای  اصولگرایان  گزینه های  از  یکی  عنوان  به 
تأیید  از اعلام اسامی  نام نویسی کرد، هر چند پیش  ایران  ریاست جمهوری 
صلاحیت شدگان توسط شورای نگهبان، از کاندیداتوری انصراف داد و به نفع 

ابراهیم رئیسی کنار کشید.
کار رستم با سیاست همچنان ادامه داشت و سوم شهریور 1۴00 بار دیگر با 2۶7 
رای موافق از مجلس و این بار برای تصدی وزارت راه و شهرسازی رای اعتماد گرفت. 
اشتباهات چندین باره او در جریان بررسی صلاحیتش و به کاربردن لفظ وزارت نفت 

به جای وزارت راه از سوی برخی رسانه ها مورد توجه قرار گرفت.
البته او نشان داد که همچنان در وزارت راه و شهرسازی به »نفت« به عنوان یک 
ابزار مناسب برای تامین مالی پروژه مسکن فکر می کند و بدش نمی آید از تجارب 
گذشته و فروش نفت برای تامین مالی ساخت ۴ میلیون مسکن بهره ببرد. او کوشید 
با طرح »نفت در برابر مسکن« شرکت های چینی و ترکیه ای را برای احداث مسکن در 
کشور جذب و سرمایه های آنان را با تحویل نفت بازپرداخت کند اما این پروژه آنطور که 
رستم قاسمی دوست داشت پیش نرفت و عملا مشکل زنجیره تامین مالی به عنوان 

اصلی ترین مشکل تولید مسکن باقی ماند.
راه  وزارت  در  قاسمی  مشاور  و  ویژه  بازرس  دستگیری  خبر  امسال  شهریور  در 
کند  روند  و همچنین  اطلاعات  وزارت  توسط  مالی  اتهام فساد  به  و شهرسازی، 
مسکن سازی انتقادات از نحوه مدیریت وی بر وزارتخانه متبوعش را افزایش داد. از 
سوی دیگر بیماری رستم قاسمی خبرساز شد و تصاویر وی در بیمارستان در صدر 
اخبار قرار گرفت تا به تدریج زمزمه های رفتن او از وزارت راه قوت بگیرد. اما هیچ کس 

حاضر به تایید این خبر نبود.
البته این آخرین حواشی زندگی سیاسی رستم قاسمی نبود و انتشار »تصاویری 
خصوصی« از او که مربوط به سالها قبل بود؛ در فضای مجازی واکنش های زیادی به 
همراه آورد. این تصاویر اولین بار توسط برخی چهره های خارج از کشور منتشر شد. 
رئیس دفتر رستم قاسمی با تأیید اصالت این عکس ها تاکید کرد که این عکس ها 
»خصوصی« است و سالها قبل در محیط غیرعمومی در مالزی تصویربرداری شده 

است.
در نهایت ابتدای آذرماه امسال با تشدید بیماری وی و طرح احتمال ناتوانی 
او در انجام وظایفش در وزارتخانه به موافقت رئیس جمهوری با استعفای قاسمی 
منجر شد. تقریباً دو هفته پس از کناره گیری او از وزارت راه و تنها یک روز پس از 
رای اعتماد مجلس به مهرداد بذرپاش به عنوان جانشینش در وزارت راه، خبر 
خروجی  روی  سالگی   ۵8 در  سرطان  بیماری  اثر  بر  قاسمی  رستم  درگذشت 
رسانه ها قرار گرفت. حالا ساعتی پس از درگذشت وی؛ ادمین صفحه منتسب به 
رستم قاسمی با اشاره به اینکه رستم قاسمی در تمام دوران خدمتم ، از میدان 
جنگ نظامی تا نبرد اقتصادی تلاش کرده در خدمت مردم باشد؛ از قول او از مردم 

خواسته او را حلال کنند.

در این چند روز که از سخنان علیرضا زاکانی شهردار تهران در 
با دانشجویان دانشگاه صنعتی شریف  نشست پرسش و پاسخ 
به مناسبت 1۶ آذر - روز دانشجو- می گذرد بیشتر دربارۀ لحن و 
ادبیات او گفته یا نقل و نقد شده با اشاره به تعابیری چون »شماها 
گروه فشارید / بشین بابا مرد حسابی! / وقتی می خواهی اسم 
انقلاب را ببری، گلوت رو خوب بمال!« حال آن   که هر که با ادبیات 
آقای زاکانی آشنا باشد می داند اگر جایگاه حقوقی شهردار تهران 
و موقعیت دانشگاه و دانشجویان شریف و احتمال کاندیداتوری 
مجدد برای ریاست جمهوری 1۴0۴ نبود الفاظ دیگر را هم چه 
بسا از زبان او می شنیدیم و اتفاقا خیلی ملاحظه کرده و ادبیاتی به 
نسبت بهداشتی به کار برده هم او که پیش نهاد وزارت بهداشت در 

دولت رییسی را نپذیرفت.
البته آنچه به آن فخر می فروخت و در معرفی خود می گفت نه 
پیشینۀ فرماندهی بسیج دانشگاه علوم پزشکی تهران یا اکتفا به 
تحصیلات در رشتۀ پزشکی هسته ای که بیشتر تأکید بر عضویت 
در هیأت علمی به اضافه سابقۀ افشاگری فساد و برخوردار نبودن 
از مال دنیا بود و این آخری را وقتی گفت که بدهی 70 هزار میلیارد 
تومانی شهرداری تهران را عددی ندانست هر چند برای او که تنها 
یک آپارتمان 9۳ متر مربعی دارد بزرگ جلوه کند اما برای تهران 

بزرگ نیست.
این اشاره که بچۀ میدان شوش تهران است نیز احتمالا به خاطر 
آن بود که دانشجویان برخی از تعابیر او را بی ادبانه ندانند و به 
حساب فرهنگ داش مشدی گری و لوطی منشی بچه  های جنوب 

شهر بگذارند و نشان صمیمیت.
نکتۀ مغفول مانده اما غلظت رویکرد سیاسی شهردار تهران است 
که البته منحصر به او نیست چرا که اتفاقا هر شهردار تهران که سعی 
کرده خود را غیرسیاسی نشان دهد بعدتر دریافته اشتباه کرده زیرا 
هر چند شهرداری تهران نهادی خدماتی- اجتماعی و غیر سیاسی 
است و امتیاز روزنامۀ آن هم در ابتدا عنوان سیاسی نداشت اما 

شهردار تهران سیاسی ترین مقام غیر سیاسی ایران است!
در دولت دوم حسن روحانی هم ابتدا یک چهرۀ کاملا سیاسی 
برای شهرداری تهران انتخاب شد و بعد از ماجراهایی که مجال 

ادامۀ کار را از او )محمد علی نجفی( ستاند این تصور غالب شد 
که بهتر است شهردار تهران غیرسیاسی باشد و در ادامه محمد 
علی افشانی و پیروز حناچی شهردار تهران شدند. اولی البته به 
سبب انتساب به حزب اعتماد ملی هویت سیاسی دارد اما اشتهار 
سیاسی ندارد و دومی به رغم تعلق به خانوادۀ سیاسی بیشتر به 
عنوان استاد ممتاز معماری دانشگاه تهران مشهور و بسیار هم 
خوش نام است منتها آنچه او نیز درنیافت این بود که شهردار تهران 

سیاسی ترین مقام غیر سیاسی ایران است!
بود؟  که  ایران  سازندگی  کارگزاران  حزب  پیشین  کل  دبیر 
غلامحسین کرباسچی یکی از مشهورترین شهرداران تهران تا امروز 
یعنی از 12 خرداد 128۶ که مجلس شورای ملی تأسیس نهادی 
به عنوان »بلدیه« را الزامی کرد و در این 11۵ سال تهران که ۶2 
شهردار ) با احتساب سرپرستان کوتاه مدت یا شهرداران موقت( به 

خود دیده کرباسچی و قالیباف از مشهورترین ها به شمارند.
کوتاه  و  ها  موقت  و  سرپرستان  احتساب  با   ( نفر  آن 11۵  از 
مدت ها( کریم آقا بوذرجمهری، احمد نفیسی و غلامرضا نیک پی 
سه شهردار مشهور پیش از انقلاب اند و محمد توسلی، غلامحسین 
کرباسچی و محمد باقر قالیباف نیز سه شهردار مشهور بعد از 

انقلاب.
شهرت  که  نیاوردم  خاطر  این  به  را  احمدی نژاد  محمود  نام 
دوران  به سبب  بلکه  نیست  تهران  دوران شهرداری  خاطر  به  او 
ریاست جمهوری است اگرچه اولی را سکوی دومی کرد اما هم او 
هم نشان داد »شهردار تهران سیاسی ترین مقام غیر سیاسی است« 
چون از خیابان بهشت، چشم به ریاست جمهوری داشت و صدا و 
سیما نیز به صورت گل درشت و گاه نشان دادن او با حرکت آهسته، 
همکاری و تبلیغ می کرد تا جایی که در سال 8۳ در روزی که سید 
پول آورترین  و  مهم ترین  از  یکی  رییس جمهوری  خاتمی  محمد 
فازهای عسلویه با مشارکت توتال فرانسه را افتتاح می کرد تلویزیون 
به خبر افتتاح پل عابر پیاده با پله برقی در میدان هفتم تیر تهران 
اصول گرا  شهردار  حضور  با  خانگی  لوازم  برند  یک  مشارکت  با 

) احمدی نژاد( توجه داشت!
به دبیر کل سابق حزب کارگزاران سازندگی اشاره شد. می توان 

از دبیر کل پیشین حزب مؤتلفه هم گفت. او که بود؟ محمدنبی 
حبیبی شهردار تهران قبل از مرتضی طباطبایی و غلامحسین 

کرباسچی.
جدای دبیران کل سابق دو حزب می توان از دبیر کلی کنونی 
نهضت آزادی ایران نیز گفت تا بدانیم او که پس از مهندس مهدی 
بازرگان و دکتر ابراهیم یزدی این جایگاه را یافته کیست؟ مهندس 

محمد توسلی اولین شهردار تهران بعد از پیروزی انقلاب 1۳۵7.
از 1۳8۴ تا 1۳9۶ هم محمدباقر قالیباف شهردار تهران بود و 
رکورد طولانی ترین مدت را به جای گذاشته است. هم او که با حفظ 
عنوان شهردار تهران در دو انتخابات 1۳92 و 1۳9۶ نامزد ریاست 

جمهوری شد )در سال 1۳8۴ هنوز شهردار تهران نشده بود(.
بنا بر این ملاحظه می شود که شهرداری تهران اگرچه نهادی غیر 
سیاسی است اما شهردار تهران جایگاه یا شهرت سیاسی دارد و به 

خاطر همین دربارۀ عضویت او در هیأت دولت بحث درمی گیرد.
پیروز حناچی می خواست تصویر شهرداری غیر سیاسی را ترسیم 
کند اما سیاسی نبودن کمکی به حملات اصول گرایان به شهرداری 
نکرد. دولت حسن روحانی و روحیات رییس جمهوری سابق نیز 
میدانی به او نداد حال آن که هاشمی رفسنجانی تمام قد پشت 
کرباسچی بود و تازه آن زمان شورای شهر هم وجود نداشت و برای 
افتتاح بزرگراه ها هم رییس جمهور می رفت و یک بار هاشمی از 
دیدن چند طبقه شدن بزرگراهی -گویا در افسریه- آن قدر ذوق زده 
حرف  اگرچه  شدیم!  خارج  سوم  جهان  از  امروز  گفت  که  شد 
خنده داری بود اما نگاه مثبت دولت به عملکرد شهرداری و درک 
اهمیت ملموس بودن توسعه برای طبقات شهری را نشان می داد. 
در دورۀ قالیباف هم البته رییس جمهوری وقت کنار او نبود چرا 
که احمدی نژاد او را رقیب خود می دانست ولی قالیباف از حمایت 

نهادهای اصلی قدرت برخوردار بود.
برخورد با کرباسچی در آغاز دولت اصلاحات هم امکان انتصاب او 
به عنوان معاون اول را ستاند و هم مجال کاندیداتوری در انتخابات 
ریاست جمهوری را اما در سال 88 به عنوان نامزد مورد نظر مهدی 

کروبی برای معاون اولی معرفی و در تبلیغ تلویزیونی دیده شد.
عطش باقر قالیباف برای ریاست جمهوری هم نیاز به توضیح 

ندارد و اگرچه تکاپوی اولیه او در تقابل روحانی در جایگاه رییس 
مجلس پس از روی کار آمدن ابراهیم رییسی فرونشسته اما کاملا 
مشخص است که مجلس به معنی جای نشستن با روحیات او 
سازگار نیست و دوست دارد کار اجرایی انجام دهد و اگرچه بر 
جایی نشسته که روزگاری و در اوج قدرت اکبر هاشمی رفسنجانی 
»انقلاب  عالی  در حد ۴ شورای  کنونی  اما مجلس  می نشست 
فرهنگی«، »فضای مجازی« و »امنیت ملی« و » اقتصادی سران 
قوا« هم قدرت و اختیار ندارد و تنها در حوزۀ رأی اعتماد و استیضاح 

وزیران دست نمایندگان باز است.
این که سه شهردار سابق تهران ) توسلی، کرباسچی و قالیباف( 
چهره های شاخص سیاسی امروز هستند ) ولو اولی جلوه ای در 
رسانه های حکومتی ندارد( و شهردار فعلی هم به عنوان یک فعال 
سیاسی شناخته می شود که بی آن که اهل قم یا معمم یا آشنا با 
قم باشد برای ورود به مجلس از قم نامزد شد و از همان نمایندگی 
قم استعفا کرد  تا شهردار تهران شود همه حاکی از آن است که 
شهرداری تهران عنوانی سیاسی است ولو شهرداری تهران درمقام 
نهاد سیاسی نباشد و وظایف آن در عرصه های خدماتی و اجتماعی 
و از زمان کرباسچی به این سو فرهنگی نیز تعریف شود. علیرضا 
زاکانی البته از ساخت قریب 200 هزار خانه هم سخن گفته در 

شهری که ۵00 هزار خانه خالی دارد!
اگر شهرداری تهران سیاسی نبود غلامرضا نیک پی شهردار پیش 
از انقلاب اعدام نمی شد و جواد شهرستانی آخرین شهردار پیش از 
انقلاب نزد امام خمینی نمی رفت تا استعفای خود را تقدیم رهبر 
انقلاب کند. اگر شهرداری تهران سیاسی نبود نه کرباسچی به 
زندان می افتاد یا دبیر کل حزب می شد و نه احمدی نژاد در خیابان 
بهشت در سودای پاستور بود و البته به آن رسید به عکس محمد 

باقر قالیباف که موفق نشد.
سخن آخر این که کاش یکی از آقای زاکانی می پرسید آیا راست 
است که چند ساعت صبر نکردید تا در صورت پیروزی تیم ملی 
فوتبال ایران بر آمریکا بنر سفارش دهید و آن همه هزینه برای آذین 
بندی تهران به پاس راه یابی به مرحلۀ حذفی و تغییر فضای شهر در 

پایان بازی بلامصرف و هدر نشود؟

خیز زاکانی برای صندلی ریاست جمهوری ؟ 

 شهردار تهران؛ سیاسی ترین مقام غیرسیاسی ایران!

یک کارشناس مسائل قفقاز جنوبی مطرح کرد:

شیفت دشمنی علی اف از ارمنستان به ایران
این که دو سال لفاظی علی اف  بر  تاکید  با  یک کارشناس مسائل قفقاز جنوبی 
کافی است گفت: با برگزاری رزمایش باکو و ترکیه مشخص شد که علی اف دشمنی با 

ارمنستان را به ستیز با ایران تبدیل کرده است. 
رزمایش مشترک  برگزاری  از  تحلیلی  در  ایسنا  با  الدینی در گفت وگو  سالار سیف 
جمهوری آذربایجان و ترکیه گفت: جمهوری باکو در مرز با ایران)منطقه تالش( مانور 
مشترکی با ترکیه با نظارت »ناتو« انجام داد، البته پس از هشدار نظامی ایران در سپتامبر 
که پیامی درباره هرگونه ماجراجویی در سیونیک ارمنستان بود، علی اف برای دومین 
سال عقب نشست و در مقابل دست به لفاظی های ضدایرانی و نمایش تجزیه طلب 
های فراری زد. وی تصریح کرد :  ورود نظامی ایران به سیونیک در صورت تلاش برای 
اجرای دالان تورانی ناتو مصوبه شعام)شورای عالی امنیت ملی( و حتمی است.اما باکو 
چرا از این احساس خطر می کند؟ایران که قصد ندارد به مرزهای باکو نیرو بفرستد یا 
بمباران کند. هدف نیروهای ایران، سیونیک است که اگر سرباز باکو در آنجا دیده نشود 

به مشکلی برنخواهد خورد.
این پژوهشگر ارشد مسائل قفقاز اظهار کرد: باید در نظر داشت تعهدات ترکیه برای 

دفاع از کشور تحت قیمومیتش )جمهوری باکو( شامل خاک ارمنستان نمی شود، 
بنابراین اینکه الهام علی اف قیم خود را برای این مانور دعوت کرده، بلاموضوع است. 
حضور ناتو هم نشان دهنده تشخیص درست ما از همان ابتدا در خصوص ماهیت دالان 
تورانی بوده است. سیف الدینی در ادامه بیان کرد:  اگر علی اف، فکر می کند قادر به 
اشغال سیونیک است به جای لفاظی عمل کند. دو سال لفاظی کافیست، بهتر است 
بجای حرافی و فحاشی از دور، مثل مرد وسط میدان بیایید. در هفته اول جنگ فقط 
با بسته شدن مرز بیله سوار-نخجوان قیمت تمام شده اجناس اولیه در این منطقه چند 
برابر خواهد شد. وی همچنین ابراز کرد: تمام این مشکلات در تهران )اجلاس آستانه( 
به اردوغان گوشزد شد، او هم پاسخ خاصی نداد. گمان می کنم نام بردن از ارمنستان 
با عنوان مرز/کشور »چندهزارساله« ازسوی شخص اول مملکت به اندازه  کافی برای 
جمهوری باکو، معنادار بود. بقیه امور شوآف هایی است که علی اف برای میلیتاریزه 
کردن فضای کشور می کند. این کارشناس مسائل قفقاز جنوبی افزود:  علی اف برای 
سرپوش گذاشتن بر فساد مالی و  نبود شفافیت لازم تلاش می کند فضای کشورش را 
میلیتاریزه نگه دارد. به این ترتیب کسی از رعایا نمی تواند بپرسد که چرا نفت این کشور 

ملی نیست؟چرا استخراج معادن طلا در انحصار انگلیس است و چرا شرکت های مرتبط 
با دو خاندان حاکم قراردادهای بزرگ را می بلعند. سیف الدینی همچنین گفت:  مردم 
باکو سی سال با مساله قره باغ سرکار بودند، چند سال هم با سیونیک و ایران مشغول 
خواهند شد تا غارت ادامه پیدا کند و آنکارا و تل آویو هم از نظر فروش سلاح راضی باشند.

این پژوهشگر ارشد مسائل قفقاز اظهار کرد: علی اف قرار بود این روزها در سیونیک 
باشد وبا ارمنستان بجنگد اما به جای آن در مرز ایران دیده شده، اگر این را فقط یک 
چشم و هم چشمی ندانیم، به این معناست که او دشمنی با ارمنستان را به ستیز با ایران 
تبدیل کرده است.  این هم نشانه دیگر براصل همیشگی؛ باکو)فعلا(دشمنی ذاتی و 
ارمنستان متحد طبیعی است. وی در پایان یادآور شد:  انتظار این بود که علی اف 
دست کم گامی برای عملی کردن حرافی ها بردارد. ضمن این که ایران با مانور شهریور 
قصد داشت که پیامی روشنی به باکو از منظر تلاش برای تغییر مرزها بدهد اما مانور 
جدید باکو در شمال استان اردبیل هیچ تغییری در وضع سیونیک ایجاد نمی کند. اما 
مانور فعلی باکو با ترکیه و »ناتو« صرفا عمل متقابل،  اثبات نظرات تهران در مورد ماهیت 

دالان و شیفت ستیزه از ارمنستان به ایران است.
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هیچ زنی نیست که جرعه ای آب به شوهرش بنوشاند ، مگر آن 
که این عمل او برایش بهتر از یك سال است که روزهایش را روزه 

بگیرد و شب هایش را به عبادت بگذرانَد . خداوند به ازای هر 
جرعه ای که به شوهرش می نوشانَد ، شهری در بهشت برایش 

می سازد و شصت گناه او را می آمرزد .
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دستگیری سرشبکه های محرک اغتشاشات اخیردرقم 
روابط عمومی سپاه حضرت علی بن ابیطالب)ع( قم با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد:با اقدامات اطلاعاتی سربازان 
گمنام امام زمان )عج( درسازمان اطلاعات سپاه استان، تعدادی از سرشبکه های اصلی فعال درفضای مجازی که 
نقش هدایتگری برای انجام اقدامات مخل امنیت  در استان را داشتند شناسایی و دستگیر شدند. براساس این 
گزارش، در این اطلاعیه آمده است:  اعضای این شبکه در طی اغتشاشات اخیر فعالیت های گسترده ای در حوزه 
دعوت به اغتشاشات، تشویق به شعارنویسی، توزیع تراکت، توهین به روحانیت و سایر اقدامات مخل امنیت عمومی 

داشتند.اطلاعیه ادامه یافته است:  اطلاعات تکمیلی بزودی اعلام می شود.

بلژیک معاهده مبادله زندانیان با ایران را تعلیق کرد 
پایگاه پولیتیکو از اقدام دادگاه عالی بلژیک در تعلیق معاهده مبادله زندانیان با ایران خبر داد. به گزارش »تابناک« 
به نقل از مهر، پایگاه خبری پولیتیکو شامگاه پنج شنبه از اقدام بلژیک در تعلیق معاهده مبادله زندانیان با ایران خبر 
داد.بر اساس این گزارش، دادگاه عالی بلژیک معاهده مبادله زندانیان با ایران را به حالت تعلیق درآورد.این در حالی 
است که پارلمان بلژیک پیش از این معاهده تبادل زندانیان بین بروکسل و تهران را تصویب کرده بود. این معاهده با 
79 رأی مثبت، ۴1 رأی مخالف و 11 رأی ممتنع در پارلمان بلژیک به تصویب رسید.این معاهده به زندانیان دو طرف 

اجازه می دهد تا مدت محکومیت خود را در کشورهایشان بگذرانند.

ایران در جایگاه یازدهمین ارتش  قدرتمند جهان 
پایگاه اینترنتی اینسایدر مانکی در یک بررسی، 2۵ ارتش قدرتمند جهان را در سال 2022 شناسایی و رده بندی 
کرده است.در این رده بندی علاوه بر این که کلیت هزینه های نظامی آنها در نظر گرفته شده، با توجه به اتکای شدید 
جنگ های مدرن به نیروهای هوایی و دریایی، در معیارهای مشخص شده ۵0 درصد هزینه نظامی، ۳0 درصد تعداد 
کل جنگنده های نیروهای هوایی و 20 درصد تعداد زیردریایی ها مورد توجه بوده اند. همچنین در این رتبه بندی، ایران 

در یازدهمین رتبه و قطر در آخرِ فهرست، یعنی جایگاه بیست و پنجم قرار گرفته اند.

واریز مرحله نخست سود سهام عدالت تا اواسط دی
 رئیس سازمان خصوصی سازی گفت: مرحله نخست سود سهام عدالت تا اواسط دی ماه و نوبت دیگر تا پایان سال 
به حساب سهامداران واریز خواهد شد.حسین قربان زاده به جزئیات پرداخت سود سهام عدالت اشاره کرد و اظهار 
داشت: امسال مجموع سود سهام عدالت به بیش از ۶0 هزار میلیارد تومان رسیده است؛ در حالی که این رقم سال 
گذشته حدود 29 هزار میلیارد تومان بود.وی خاطرنشان کرد: وجود چنین ارقامی نشان دهنده افزایش 2 برابری 

سود سهام عدالت نسبت به سال گذشته است.

7 میلیون نفر تحت پوشش بهزیستی هستند 
رییس سازمان بهزیستی کشور تعداد افراد تحت پوشش این سازمان را هفت میلیون نفر بیان کرد و گفت: یک 
میلیون و 800 هزار نفر از این تعداد دارای معلولیت هستند.علی محمد قادری عصر پنجشنبه در جمع خبرنگاران 
استان یزد با بیان اینکه این سازمان درحال ارایه ۵0 خدمت به جامعه هدف است، افزود: ما باید تلاش کنیم که جامعه 
افراد دارای معلولیت حضور مؤثر در اجتماع داشته باشند و در این راستا باید شرایط مناسب برای اقامت، اوقات فراغت  

و فضای دانشگاهیان مهیا شود.

درخواست محمد بن سلمان از ایران!
ولیعهد سعودی در اظهاراتی گفت که از ایران می خواهیم به تعهدات بین المللی درخصوص برنامه هسته ای پایبند 
باشد! به گزارش ایسنا به نقل از الجزیره، محمد بن سلمان، ولیعهد عربستان در اظهاراتی گفت که بر لزوم پایبندی 
ایران به تعهدات بین المللی درخصوص برنامه هسته ای تاکید می کنیم.وی همچنین خواستار پایبندی تهران به اصل 

حسن همجواری شد.

برزیل جانشین ایران در جام جهانی شد
میانگین سنی 8 تیم برتر حاضر در مرحله یک چهارم نهایی جام جهانی 2022 اعلام شد که تیم ملی برزیل با 
میانگین سنی 27.9 سال پیرترین تیم شناخته شد.تیم ملی کشورمان در مرحله گروهی جام جهانی 2022 با 
میانگین سنی 28.9 پیرترین تیم جام جهانی 2022 لقب گرفته بود. برزیل اکنون در مرحله یک چهارم جای پای 

شاگردان کی روش گذاشت.

ایران رتبه اول کشفیات موادمخد در دنیا را دارد 
اسکندر مؤمنی  رئیس ستاد مبارزه با مواد مخدر گفت: براساس گزارش رسمی سازمان ملل ،ایران رتبه اول 
کشفیات را در دنیا دارد و در واقع بیش از 90 درصد کشفیات تریاک جهان، حدود ۵0 درصد مورفین جهان و همچنین 

حدود 27 درصد هروئین جهان به تنهایی مربوط به ایران است.

رئیس پلیس فتای استان قم هشدارداد:

شهروندان فریب کلاهبرداران تحت عنوان
 حراج آنلاین را نخورند 

رئیس پلیس فتا استان قم در خصوص کلاهبرداری تحت عنوان حراج آنلاین، تخفیف ویژه آخر فصل و 
قیمت هایی باور نکردنی به شهروندان هشدار داد.

سرهنگ علی موالی گفت: مجرمان سایبری با تبلیغات گسترده در فضای مجازی، با ارائه فروش کالا های 
ارزان قیمت و طرح های وسوسه انگیز و تخفیفات چشمگیر پوشاک، کیف، کفش، در شبکه های اجتماعی 

قصد تطمیع شهروندان را داشته و از این طریق از آن ها کلاهبرداری می کنند.
سرهنگ موالی افزود: مجرمان سایبری با مهندسی اجتماعی و چرب زبانی اعتماد خریدار را جلب کرده و 
از او می خواهند نیمی از پول کالای سفارشی خود را واریز کرده و پس از دریافت کالا مابقی وجوه را واریز کنند.
رئیس پلیس فتا استان تصریح کرد: متأسفانه شهروندان بعد از واریز وجوه به حساب کلاهبردار هیچگونه 
کالایی دریافت نکرده و شخصی پاسخگو نبوده و یا کالای تحویلی به آن ها تقلبی و متفاوت با کالای انتخابی 

می باشد.
وی به شهروندان توصیه کرد فریب برخی از پیام ها و آگهی های منتشر شده در فضای مجازی، کانال ها و 
صفحات شبکه های اجتماعی با وعده های حراج آنلاین، تخفیف ویژه آخر فصل و قیمت هایی باور نکردنی را 
نخورده و اگر قصد خرید آنلاین را دارند حتما از فروشگاه های اینترنتی دارای نماد اعتماد الکترونیک خرید 

کنند.
سرهنگ موالی در پایان گفت: شهروندان در صورت اطلاع از هرگونه فعالیت مجرمانه در فضای مجازی 
موضوع را از طریق نشانی پلیس فتا به آدرس www.cyberpolice.ir بخش ارتباطات مردمی با ما در میان 

بگذارند.

اختلاف مالک و مستأجردو قربانی گرفت؛

نزاع خونین مرگبار در منطقه نیروگاه
 فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت:بر اثر درگیری و تیراندازی در خیابان حافظ منطقه نیروگاه قم دو نفر 

جان خود را از دست دادند. 
سرهنگ امیر مختاری فرمانده پلیس شهرستان قم با اشاره به جزئیات حادثه تیراندازی منطقه نیروگاه 
قم اظهار داشت: عصر روز پنجشنبه در ساعت 17:۳0 به دلیل اختلافات مالی بین مالک یک باب مغازه 
میوه فروشی و مستأجر درگیری رخ می دهد که مالک پس از جدال، اقدام به تیراندازی با سلام گرم می کند. 
فرمانده انتظامی شهرستان قم بیان داشت: این حادثه در چهارراه حافظ در منطقه نیروگاه قم رخ داد که 

فروشنده ۵۴ ساله به قتل می رسد. 
سرهنگ مختاری ادامه داد: قاتل که فردی ۴8 ساله است به سمت فرزند فروشنده نیز تیراندازی می کند 
و از ناحیه گوش او را مجروح می کند. وی افزود: این قاتل پس از انجام جنایت از محل گریخته و به سمت 
خانه خود می رود و مبادرت به تیراندازی به سمت دختر 1۴ ساله خود می کند که این دختر پس از انتقال به 
بیمارستان جان خود را از دست می دهد. فرمانده انتظامی شهرستان قم با بیان اینکه قاتل پس از انجام این 
جنایات به خود نیز شلیک می کند ابراز داشت: فرد قاتل در حال حاضر در بیمارستان بستری است که به 

دلیل شدت جراحت وضعیت وخیمی دارد.
 

فرمانده انتظامی استان قم خبر داد؛

کشف ۲۵ هزار لیتر گازوئیل قاچاق 
فرمانده انتظامی استان قم از توقیف یک دستگاه تریلر و کشف 2۵ هزار لیتر گازوئیل قاچاق در محور 

سلفچگان خبر داد.
 سردار سید محمود میرفیضی اظهار داشت: مأموران پاسگاه پلیس راه سلفچگان در اجرای طرح کنترل 
تانکرهای سوخت رسان در محور سلفچگان – اراک، یک دستگاه تریلر را به ظن حمل قاچاق سوخت متوقف 

کردند. 
وی افزود: راننده در مواجهه با مأموران اظهار داشته که حامل بار روغن پایه می باشد اما در بررسی انجام 
گرفته مشخص شد، اظهارات وی خلاف واقع بوده و تانکر دارای محموله مشکوک به سوخت خارج از 
شبکه است، بنابراین با هماهنگی های قضائی خودرو به پلیس امنیت اقتصادی استان منتقل و با دعوت از 
نمایندگان شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی و اداره استاندارد از محموله نمونه برداری و پس از آزمایشات، 
قاچاق سوخت محرز و نوع آن گازوئیل اعلام شد. سردار میرفیضی ادامه داد: در ادامه خودرو با دستور قضائی 
به انبار شرکت نفت استان قم گسیل و پس از تخلیه مقدار آن را 2۵ هزار لیتر بیان کردند. فرمانده انتظامی 
استان قم افزود: در نهایت پرونده به همراه متهم به اداره کل تعزیرات حکومتی استان ارسال و برای راننده قرار 

قانونی مناسب صادر شد.

عکاس :علی معرف

ورود پیکر ۱۱۱ شهید دفاع مقدس از اروندرود

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم:

خسارت سازمان آتش نشانی
 در شهرک شکوهیه را جبران شود

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم با تأکید بر جبران 
خسارت 20 میلیارد تومانی سازمان آتش نشانی در شهرک شکوهیه گفت: شهرداری 
خدماتی ایمنی در شهرک شکوهیه ارائه می دهد که بابت آن عوارض نمی گیرد و 

حتی خسارت ها جبران نمی شود.
روح الله امراللهی در شصت و پنجمین جلسه علنی و رسمی شورای اسلامی شهر 
قم، با اشاره به مشکلات منطقه پردیسان اظهار داشت: پیگیری های امام جمعه 
پردیسان در طراحی ۵۶0 هکتاری توانست اتفاقات خوبی را در این محدوده رقم زده 
و تعداد محلات پیش بینی شده را کاهش دهد. وی فعالیت مساجد و مدیریت محلات 
با محوریت مساجد را موردتوجه قرارداد و افزود: باید مساجد در بخش هویت بخشی 
و برنامه های فرهنگی با برنامه ریزی علمی پیش بروند، زیرا افزایش نظارت اجتماعی و 
تربیت این نگاه در بین شهروندان باعث افزایش امنیت در منطقه خواهد شد. رئیس 
کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم تأکید کرد: قبل از آغاز به 
کار پروژه های ۵۶0 هکتاری، باید همه مدیران تلاش کنند که اتفاقات خوبی در این 
منطقه رقم بخورد و مشکلات تجاری در این محدوده مانند پردیسان ایجاد نشود، 
زیرا اجرا و ساخت مجتمع های تجاری خود باعث افزایش نظارت اجتماعی و ایجاد 
امنیت است. وی به اهتمام اداره راه و شهرسازی استان در رفع مشکلات پردیسان 
اشاره و ابراز کرد: برای ساخت مصلی منطقه پردیسان می توان با اختصاص زمین، 
بخشی از مشکلات حل می شود، مدیرکل راه و شهرسازی استان قم در یک سال 
گذشته اقدامات خوبی انجام داده و نشان داده دغدغه وی حل مشکلات این منطقه 
است. امراللهی ادامه داد: در منطقه پردیسان زمین های رهاشده که با پیگیری ستاد 
نماز جمعه این منطقه از اداره کل راه و شهرسازی می توان کاربری فرهنگی برای 
آن ها گرفت، زیرا در حال حاضر در بسیار از محلات در اتاقک های پیش ساخته 
کارهای فرهنگی انجام می شود که ایمنی لازم را ندارد. وی از امام جمعه پردیسان 
درخواست کرد: اگر بتوانید هر چه سریع تر زمین های اختصاص داده شده به مسجد 
در محدود ۵۶0 هکتار را احصا کرده و با خیرین ساخت وساز آن ها را شروع کنید 
تا هر چه سریع تر مساجد شکل گرفته و اتفاقات خوبی در این محدوده رقم بخورد. 
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم در ادامه به مشکلات 
شهرک شکوهیه در حوزه ایمنی اشاره کرد و گفت: در آتش سوزی سال گذشته 
علاوه بر آسیب دیدن یکی از نیروهای خدوم آتش نشانی، یک دستگاه خودرو به 
ارزش بیش از 20 میلیارد تومان به طور کامل از بین رفت. وی تأکید کرد: با توجه 
به این که شهرک شکوهیه خارج از محدوده شهری است و شهرداری موظف به ارائه 
خدمات نیست، استانداری باید تمهیداتی برای آن بیندیشد زیرا ما حافظ اموال مردم 
هستیم و کارخانه دارهای این شهرک حتی به شهر عوارض نیز پرداخت نمی کنند. 
امراللهی خسارت های ناشی از حوادث شهرک های صنعتی خارج از محدوده شهری 
به شهرداری را قابل توجه ارزیابی کرد و گفت: شهرداری خدماتی ایمنی در شهرک 
شکوهیه ارائه می دهد که بابت آن عوارض نمی گیرد و حتی خسارت های آن جبران 

نمی شود.

شهردار قم  خبرداد:

استفاده از ۵۰ دستگاه ون جدید
 در مسیرهای پیرامون حرم مطهر 

و  پیرامون حرم مطهر و سرویس مدارس  نقل  و  برای حمل  شهردار قم گفت: 
سرویس های خاص در قم ۵0 ون خریداری می شود.

دکتر سیدمرتضی سقاییان نژاد در شصت و پنجمین جلسه علنی و رسمی شورای 
اسلامی شهر قم، به لزوم خرید ۵0 دستگاه ون در بازه زمانی مشخص اشاره کرد و 
اظهار داشت: ون مربوط به ناوگان تاکسیرانی بوده و ناوگان تاکسیرانی یک بخش 

خصوصی محسوب می شود.
وی با بیان اینکه قرار نیست شهرداری بخش خصوصی را نیز بر عهده بگیرد و 
باری بر دوش ما شود، ابراز کرد: در نامه وزارت کشور دو الزام در خرید ون ها برای 
شهرداری ها گذاشته شده است؛ یکی عدم واگذاری این ون ها به غیر است و این به 

بدان معناست که شهرداری باید برای بهره برداری از این ون ها راننده استخدام کند.
شهردار قم ادامه داد: با توجه به این قید عدم واگذاری به غیر، این ون ها باید 
در تاکسیرانی مورداستفاده قرار بگیرد، یکی از مواردی که برای این ون ها در نظر 
گرفته شده به جای خودروی برقی در پیرامون حرم مورد بهره برداری قرار می گیرد و 
شاید به صورت کمکی در آموزش و پرورش نیز از آن استفاده کنیم. دکتر سقاییان 
نژاد، استفاده از ون ها در ناوگان اتوبوس رانی را عامل ایجاد مشکلاتی دانست و 
تصریح کرد: از این طرح تنها سه شهر اصفهان،  تهران و قم استقبال کرده اند و 
نکته اساسی آن این است که این ون ها جز تاکسیرانی بوده و شهرداری قرار نیست 
تاکسیران نیز شود. وی خاطرنشان کرد: ناوگان تاکسیرانی مؤلفه های حمل ونقل 
عمومی را ندارد و از این ون ها تنها در بخش هایی که نام بردم می توانیم استفاده کنیم 

زیرا الزام عدم واگذاری به غیر دست مدیریت شهری را در این بخش بسته است.

رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم:

ضرورت تسریع در تملکات خیابان نوبهار
رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم صحت تملک را بر 
اساس مبایعه نامه دستی را تائید کرد و گفت: تملکات خیابان نوبهار باید تسریع شود. 
محسن محرری در شصت و پنجمین جلسه علنی و رسمی شورای اسلامی شهر قم 
به نحوه تملک در شهرداری اشاره کرد و اظهار داشت: تملک در دو خیابان دروازه ری 
و نوبهار باید با سازوکار جدید سرعت پیدا کند. وی صحت تملک را بر اساس مبایعه نامه 
دستی مورد ارزیابی قرارداد و افزود: این نوع معامله باید تسریع پیدا کند و در کمیسیون 
تأکید شده مبایعه نامه های عادی مشروط بر این که تمام اسناد آن بدون تردید باشد 
می تواند در قراردادهای شهرداری استفاده شود و ما آن را به رسمیت می شناسیم. 
رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم، نمونه های تملک با 
مبایعه نامه عادی را در شهرداری یادآور شد و گفت: در محور عمار یاسر و خیابان برقعی 

نیز بخشی از تملک ها بر همین اساس انجام شده و کاملًا قانونی و درست است.
 

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم خبرداد:

تعامل دانشگاه و مدیریت شهری 
سبب افزایش امیدآفرینی می شود

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم با تأکید بر لزوم 
ارتباط نهادهای مدیریتی با دانشگاه گفت: نهادهای فرهنگی و علمی مانند حوزه 

علمیه و دانشگاه ها تمایل دارند با مدیریت شهری تعاملات علمی داشته باشند.
مصطفی ملایی در شصت و پنجمین جلسه علنی و رسمی شورای اسلامی شهر قم 
به درخواست نهادهای فرهنگی و علمی از مدیریت شهری اشاره کرد و اظهار داشت: 
نهادهای فرهنگی و علمی مانند حوزه علمیه و دانشگاه ها تمایل دارند با مدیریت 
شهری تعاملات علمی داشته باشند. وی بر حاکم بودن نگاه علمی و تخصصی در 
دیدارهای بین مدیریت شهری و دانشگاه ها تأکید کرد و گفت: باید دانشگاه ها در 
جریان عملکرد مدیریت شهری قرارگرفته و با تعامل درست می توانیم امیدآفرینی را 
در دانشگاه ها و جوانان ایجاد کنیم. رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای 
اسلامی شهر قم تصریح کرد: امروز مدیریت بر مبنای علم و ارتباط مستقیم با جوامع 

علمی باید پیش برود و این رویکرد و دیدگاه در شورای اسلامی شهر قم وجود دارد.
 

مدیر کل ستاد اجرایی  استان قم خبر داد؛

توزیع ۲۵ هزار بسته معیشتی پروتئینی 
بین نیازمندان  

مدیر کل ستاد اجرایی حضرت امام )ره( استان قم، گفت: همزمان با سراسر کشور 
بیش از 2۵ هزار بسته معیشتی پروتئینی بین نیازمندان استان توزیع می شود.

احمد عبدی، در حاشیه مراسم آغاز رزمایش همدلی و احسان که با توزیع یک 
میلیون 2۵0 هزار بسته پروتئینی بین نیازمندان در سراسر کشور آغاز شد، گفت: 
از این تعداد بسته معیشتی پروتئینی بیش از 2۵ هزار بسته بین نیازمندان استان 

توزیع می شود.
وی افزود: این بسته های شامل حدود ۴ کیلوگرم گوشت مرغ و مقداری گوشت 
گوسفند می باشد. مدیر کل ستاد اجرایی حضرت امام خمینی )ره( قم در خصوص 
چگونگی شناسایی این نیازمندان گفت: گروه های جهادی استان وظیفه شناسایی 

نیازمندان و توزیع این بسته ها را به عهده دارند.

 معاون پژوهش حوزه های علمیه با اشاره به حمایت 
از پژوهش های کاربردی در حوزه گفت:خروجی آثار 

پژوهشی حوزه باید پاسخگوی نیازهای جامعه باشد.
ظهر  حاجی  مقیمی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
پنجشنبه در نشستی خبری در جمع خبرنگاران و 
اصحاب رسانه استان قم گفت: از برنامه های معاونت 
پژوهش حوزه علمیه غنی سازی و حمایت از کتابخانه 
های مدارس علمیه و واحدهای آموزشی است که از 
نظر نرم افزاری و فیزیکی امکانات لازم برای آنان تدارک 
است.  پژوهش  ملزومات  از  موارد  این  که  چرا  شود، 
وی بیان داشت: ۳00 کتابخانه مراکز حوزوی توسط 
نرم افزار فراکاوش به منابع مختلف دسترسی دارند و 

پژوهشگران می توانند از این امکان بهره مند شوند.
مقیمی حاجی با اشاره به برنامه ریزی در راستای 
عرصه  در  کشور  موجود  ظرفیت های  از  استفاده 
حمایت از پژوهشگران بیان داشت: صندوق حمایت 
از پژوهشگران و فناوران کشور تحت مدیریت معاونت 
محققان  پژوهش های  از  جمهوری  ریاست  علمی 

این  از  کمتر  علمیه  حوزه های  و  می کند  حکایت 
موضوع استفاده کردند و از سال قبل آئین نامه گروه 
معارف این صندوق بومی سازی شد و محققان حوزوی 
نیز می توانند آثار علمی خود را برای دریافت حمایت 
در سامانه این صندوق بارگذاری کنند. معاون پژوهش 
حوزه های علمیه عنوان داشت: نمایه نشریات حوزه 
و حوزه ها  دانشگاه  در  مراکز مختلفی  از سوی  دین 
منتشر می شوند که به صورت پراکنده است و که در 
نمایه نشریات حوزوی این امر جمع بندی شده و قابل 

استفاده همگان است.
حمایت از پایانه های حوزوی

وی با اشاره به حمایت از پایان نامه های حوزوی بیان 
کاربردی  سمت  به  نامه ها  پایان  اینکه  برای  داشت: 
شدن پیش روند، حمایت های لازم در این زمینه صورت 
پژوهشگران  به  گرفته  صورت  هزینه های  و  می گیرد 

پرداخت و از آنان خواست می شود.
داشت:  ابراز  علمیه  حوزه های  پژوهش  معاون 
مجموعه پایان نامه چند دهه اخیر حوزه های علمیه 

مورد بررسی قرار گرفته و مواردی که کاربردی مورد 
حمایت قرار می گیرند. مقیمی حاجی گفت: حوزه و 
پژوهش، جنگ شناختی و جهاد تبیین شعار امسال 
در  انقلاب  معظم  رهبر  و  است  حوزه  پژوهش  هفته 
و  داشتند  تاکید  موضوعات  این  بر  اخیر  سالهای 
ضرورت دارد تا مراکز پژوهشی به این موضوع، توجه 
لازم را داشته باشند. وی عنوان داشت: دیدار با برخی 
برگزاری  و  پژوهشی  فرهیختگان  و  حوزه  بزرگان  از 
هفته  برنامه ها  جمله  از  متعدد  علمی  نشست های 
پژوهش حوزه است. معاون پژوهش حوزه های علمیه 
قبل  ماه های  از  کتابخوانی  مسابقه  چندین  گفت: 
اعلام شده که یکی از آنان برای کتاب روش شناسی 
پژوهش در مبانی دین بوده و در اواخر هفته پژوهش 
برگزیدگان نهایی آن اعلام می شوند. وی ادامه داد: 
جمله  از  پژوهشی  انگیزه های  ارتقا  در  پردازی  ایده 
نظر  به  و  است  حوزه  پژوهش  معاونت  برنامه های 
می رسید انگیزه های لازم در عرصه پژوهش کمرنگ 

شده است.

معاون پژوهش حوزه های علمیه:

خروجی آثار پژوهشی حوزه باید پاسخگوی نیازهای جامعه باشد 

استاندار قم با تاکید بر ضرورت تقویت و ایجاد ارتباط بیشتر بین صنعت 
و دانشگاه، گفت: برای دستیابی به برنامه و اهداف کلان در این حوزه لازم 

است تا قرارگاه عملیاتی ارتباط بین صنعت و دانشگاه تشکیل شود. 
سیدمحمدتقی شاهچراغی چهارشنبه شب در دیدار با شماری از روسای 
دانشگاه های استان در دانشگاه قم، با اشاره به احصا و شناسایی نظام 
مسائل کلان استان در حوزه های مختلف، افزود: وجود چنین قرارگاهی می 

تواند استان را در رسیدن به اهداف تعیین شده و بهبود شرایط کمک کند.
وی با انتقاد از برخی قوانین و روند بروکراسی اداری در دشوار کردن ارتباط 
بین دانشگاه و بخش صنعت، تصریح کرد: این قبیل مشکلات باید برطرف 
شود تا اهداف حاکمیت در ایجاد پیوند بیشتر بین صنعت و دانشگاه بهبود 
یابد. استاندار قم با اشاره به برخی از مشکلات بخش صنعت استان، یادآور 
شد: بخش صنعت بخشی از نظام مسائل استان است و این مباحث در تمام 
حوزه های دیگر دانشی مانند علوم انسانی نیز جاری است که باید در هم 
اندیشی های بین مسوولان علمی و اجرایی حل شود. شاهچراغی با تاکید بر 
اینکه قرارگاه عملیاتی ایجاد ارتباط بین صنعت و دانشگاه می تواند بستر کار 
عملیاتی در دو حوزه را فعال کند، گفت:یکی دیگر از الزامات مهم در استان 
قم تقویت ارتباط بین مراکز علمی و بخش خصوصی است که در این عرصه 
حاکمیت می تواند نقش حلقه واسط و تسهیلگر را داشته باشد. وی با تاکید 

بر ضرورت تفکیک بین مسائل و مشکلات مختلف بخش صنعت، دانشگاه 
و اشتغال استان، اضافه کرد: دانشجویان باید با فرهنگ کار و مطلوبیت آن 
آشنا شوند و بصورت جدی برای حل مسائل وارد میدان شوند. استاندار قم 
در پایان نسبت به استفاده حداکثری از ظرفیت سرمایه گذاری های خارجی 

برای بهبود شرایط اشتغال و رونق اقتصادی استان تاکید کرد.
سند پدافند غیرعامل قم هرچه سریع تر تکمیل شود

شاهچراغی هنچنین  در جلسه شورای پدافند غیرعامل استان قم افزود: 
دراین رابطه قم می تواند اولین شهر پدافندی کشور باشد.

وی با اشاره به اینکه کلیات طرح سند پدافند غیرعامل یک اقدام خوب 
است، مطرح کرد: در قم باتوجه به وسعت سرزمین، دسترسی ها و نزدیکی 
به مرکزیت کشور باید در یک دوره زمانی کوتاه مدت به یک نمونه و الگوی 
پدافند غیرعامل برسیم. شاهچراغی با بیان اینکه این الگو می تواند در سایر 
استان ها نیز مورد استفاده قرار بگیرد، عنوان کرد: باید هرچه سریع تر سند 

پدافند غیر عامل تکمیل شده و به مراحل عملیاتی وارد شود.
وی با اشاره به اینکه در شرایط ویژه ای قرار داریم، خاطرنشان کرد: امروز 
یک اتفاق کوچک می تواند برای مردم، بخش خصوصی و حاکمیت مسئله 
ایجاد کند. وی ادامه داد: از این شرایط با سلامتی عبور خواهیم کرد اما باید 

مراقب باشیم با کم ترین حوادث مواجه شویم.

استاندار قم:
 قرارگاه عملیاتی ارتباط صنعت و دانشگاه تشکیل شود

آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع عظام تقلید گفت:  مجلس شورای 
اسلامی باید برای کاهش مشکلات و بهبود شرایط معیشتی مردم و خدمت به آنان 

برنامه داشته  باشد. 
وی روز پنجشنبه در دیدار شماری از نمایندگان مجلس شورای اسلامی با تاکید 
بر اینکه مردم از نظر معیشت و وضع زندگی در مضیقه هستند، افزود: افرادی که 
مسوولیت اجرایی و همچنین تمکن مالی دارند باید سطح زندگی خود را به زندگی 

افراد معمولی برسانند در غیر این صورت به وظیفه دینی خود عمل  نکرده اند.
وی اظهارداشت:  اگر مسوولان مانند مردم کف جامعه زندگی کنند و در بین آنان 
حضور یابند تحولات زیادی را تجربه خواهند کرد. استاد برجسته حوزه علمیه قم 
ادامه داد: انقلاب اسلامی برای مردم است و امام راحل بارها تاکید داشتند که 
مستضعفان و اقشار فرودست جامعه بودند که زمینه شکل گیری انقلاب را به وجود 

آوردند و این انقلاب به آنان اختصاص دارد.
ضرورت برنامه ریزی برای رفع مشکلات اقتصادی کشور

مرجع تقلید شیعیان جهان بر ضرورت برنامه ریزی برای رفع مشکلات اقتصادی 
کشور توسط مجلس شورای اسلامی و دولت تاکید کرد. 

آیت الله نوری همدانی دربخش دیگری از سخنان خود ، با تاکید بر اینکه حجاب 
غیر از عفت است، اظهار داشت: مردم ما از نظر عفت وضع خوبی دارند اما لازم 

است در زمینه ترویج فرهنگ حجاب نیز برنامه ریزی و اقدام لازم انجام شود.
وی خودسازی را اولین وظیفه هر فرد در جامعه یادکرد و خاطرنشان کرد: خدمت 
به مستضعفین و نجات آنان از دست مستکبران جهانی وظیفه مهم هر فردی در 
جهان هستی است؛ انسان نباید فقط مشغول امور شخصی خودش باشد بلکه 
لازم است مستکبران را در سطح جهانی بشناسد و در جهت مبارزه با آن ها گام 
بردارد. این مرجع تقلید بابیان اینکه قبول شغل و مسوولیت در جامعه اسلامی 
را  و وظایف مسوولیت خود  باید فرهنگ  افراد  اضافه کرد:  الهی است،  امانت 

به خوبی بشناسد و در راستای انجام صحیح آن گام بردارد.

وی در پایان بیان داشت: ما معتقد هستیم که انقلاب اسلامی ایران زمینه ساز 
ظهور منجی عالم بشریت است و این انقلاب به دست حضرت ولی عصر)عج( 

خواهد رسید.
آیت الله سعیدی:

مسئولان باید برای شنیدن حرف های مردم گوش شنوا داشته باشند
امام جمعه قم  نیز دیدار جمعی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی  همچنین 
گفت: نظام جمهوری اسلامی مبتنی بر آرا و نظرات مردم است و مسئولان باید 

برای شنیدن حرف های مردم گوش شنوا داشته باشند.
آیت الله سید محمد سعیدی بعد از ظهر پنجشنبه در دیدار جمعی از نمایندگان 
مسائل  از  بسیاری  در  اسلامی  ایران  داشت:  اظهار  اسلامی  شورای  مجلس 
پیشرفت های خوبی داشته است که از جمله آن می توان به مسائل هسته ای و 
نظامی اشاره کرد. امام جمعه قم بیان داشت: مردم باید در عرصه های انتخابات 
دقت کنند تا افرادی برگزیده شوند که بتواند مسیر پیشرفت و عزت ایران اسلامی 
را بر اساس منویات مقام معظم رهبری ادامه دهند. تولیت حرم مطهر حضرت 
معصومه )س( افزود: حضور مسئولان در جمع مردم بسیار مهم است و می بینیم 
که این روحیه در رئیس جمهور وجود دارد آیت الله رئیسی در سفر به استان ها و 

همچنین حضور در مجامع مختلف این روحیه مردمی را به نمایش می گذارند.
وی بیان داشت: مشکلاتی که امروز کشور با آن روبه رو است باید حل شود که این 

امر با همدلی و همت مضاعف مسئولان امکان پذیر است.
آیت الله سعیدی عنوان داشت: پیشرفت های خوبی در حوزه های مختلف داشته 

ایم اما در بخش هایی همانند اقتصاد به جایگاه مطلوب دست نیافته ایم.
انجام وظایف قانونی توسط نمایندگان مجلس تحول آفرین است

 وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به حوادث اخیر کشور بیان داشت: 
آنچه که در این اغتشاشات دیده شد نشاندهنده آن است که مسیر انقلاب اسلامی 
صحیح و ارزشمند بوده است و دشمنان امروز از جمهوری اسلامی هراس دارند و 

برای از بین بردن آن حاضرند هزینه های زیادی انجام دهند.
آیت الله سعیدی ادامه داد: نظام جمهوری اسلامی مبتنی بر آرا و نظرات مردم 

است و مسئولان باید برای شنیدن حرف های مردم گوش شنوا داشته باشند.
وی همچنین عنوان داشت: نمایندگان مجلس شورای اسلامی می بایست 
جلسات همفکری با حوزویان و دانشگاهیان و اندیشمندان برگزار کنند و مسائل 
مهم با هم اندیشی و همفکری برطرف شود. وی با بیان اینکه در مقابل هجمه 
فرهنگی باید هجمه فرهنگی صورت بگیرد افزود: شک نکنید و امیدوار باشید که 
اگر خدا را یاری کنید خدا هم شما را یاری خواهد کرد و اگر هر کسی به سهم 
خودش به وظیفه اش عمل کند خدا به تلاش های او برکت می دهد. آیت الله 
سعیدی گفت: اگر مجلس به وظایف قانونی خود به خوبی عمل کند و نگاه جریانی 
به موضوعات نداشته باشد، قطعاً تحول آفرین بوده و بسیاری از مشکلات مردم را 

رفع خواهد کرد.

آیت الله نوری همدانی در دیدارتعدادی از نمایندگان مجلس:

مردم از نظر معیشت و وضع زندگی در مضیقه هستند 


